
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 68ο Γυµνάσιο Αθήνας, το 2ο Δηµοτικό Σχολείο
Υµηττού, το 4ο Γυµνάσιο Γιαννιτσών, επισκέπτες από τη Γαλ-
λία οι οποίοι φιλοξενούνται από το Δήµο Αγίας Παρασκευής
Αττικής, σελ.  11301, 11310, 11312, 11317                                                                                

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 11300, 11302, 11303,
11304, 11305

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 11281-11285
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

11285-11295
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε τις καταβληθείσες µισθολογικές παροχές

στους εργαζόµενους στον ΟΚΑΝΑ, σελ.  11296
ii) σχετικά µε την υλοποίηση του Ειδικού Προγράµµατος του

ΟΑΕΔ για την απασχόληση απεξαρτηµένων ατόµων στα ψυ-
χιατρικά νοσοκοµεία Αθήνας και Θεσσαλονίκης, σελ. 11297

iii) σχετικά µε τις δυσλειτουργίες του ΕΚΑΒ και τη διακο-
µιδή ασθενών στο Νοµό Ευβοίας, σελ.  11315

β) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων:

i) σχετικά µε την αποκρατικοποίηση του αερολιµένος Χα-
νίων, σελ. 11298

ii) σχετικά µε την κατάργηση της διάταξης του άρθρου 78
του ν. 4146/2013, σελ.  11300

iii) σχετικά µε την επικείµενη ιδιωτικοποίηση του αεροδρο-
µίου Χανίων, σελ.  11303

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εγκατάλειψη του  Πάρκου
Περι-βαλλοντικής Ευαισθητοποίησης "Αντώνης Τρίτσης",
σελ. 11304

δ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη λειτουρ-
γία του Γενικού Προξενείου της Ελλάδας στη Φιλιππούπολη,
σελ. 11306

ε) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας:

i) σχετικά µε τις επιτροπές των Κέντρων Πιστοποίησης
Αναπηρίας (ΚΕ.Π.Α.), σελ. 11308

ii) σχετικά µε τις απολύσεις στην εταιρεία "PRAKTIKER
HELLAS", σελ. 11310

iii) σχετικά µε τις ελλείψεις σε προσωπικό και σε µέσα στο
Κέντρο Προστασίας του Παιδιού, σελ. 11312

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση πρότασης νόµου:                                                                                          
Ο Ανεξάρτητος Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος και

η Βουλευτής των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή κα-
τέθεσαν πρόταση νόµου "Για τη δανειοδότηση νοµικών προ-
σώπων δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα και πολιτικών κοµµά-
των", σελ. 11315

2. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής: 
Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων  "Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων
και άλλες διατάξεις", σελ.  11315

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ., σελ. 11281-11317

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ Χ. , σελ. 11300, 11304, 11305
ΔΗΜΑΡΑΣ Ι. , σελ. 11304
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 11302, 11303
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 11300, 11303, 11304, 

11305, 11308
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 11303, 11304
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 11302, 11303

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΔΗΜΑΡΑΣ Ι. , σελ. 11305, 11306
ΖΑΧΑΡΙΑΣ Κ. , σελ. 11297, 11298
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 11300, 11301, 11302, 11303
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 11305
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 11312, 11313, 11314, 11315
ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ Β. , σελ. 11296
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 11303
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 11298, 11299
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 11315, 11316
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 11308, 11310, 11311, 
11312, 11313, 11314, 
11315

ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 11306, 11307, 11308
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 11315, 11316, 11317
ΣΚΟΠΟΥΛΗ Φ. , σελ. 11296, 11297, 11298
ΤΖΑΜΤΖΗΣ Ι. , σελ. 11308, 11309, 11310
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 11306, 11307
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 11310, 11311
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 11298, 11300, 11301, 

11302, 11303, 11304

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 26 Απριλίου 2013, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Ζαχα-
ριά, Βουλευτή Αρκαδίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα της
αξιοποίησης του χώρου της «Achaia Clauss».

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έντονη αντί-
δραση των κατοίκων και του Δηµοτικού Συµβουλίου δυτικής
Αχαΐας στο ενδεχόµενο να κλείσει το ΙΚΑ στην περιοχή της Κάτω
Αχαΐας.

3) Η Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΝΝΑ ΜΑΝΗ-ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Δίου-Ολύµπου Νοµού
Πιερίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την επιβολή
προσαυξήσεων σε ληξιπρόθεσµους δηµοτικούς φόρους.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις επενδυ-
τικές δραστηριότητες του εµίρη του Κατάρ.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ρύθµιση- πα-
ρωδία για τους δανειολήπτες.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις µεγάλες ελ-
λείψεις που παρουσιάζουν οι µονάδες εντατικής θεραπείας των
νοσοκοµείων.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απου-
σία αρµόδιου Υφυπουργού σε  διαπραγµατευτική σύσκεψη του
Πρωθυπουργού κ. Αντώνη  Σαµαρά. 

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στους εµπλεκό-
µενους στο σκάνδαλο των πενήντα τριών χιλιάδων επτακοσίων
φερόµενων ως συνταξιούχων.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ήττα του
Προέδρου της Προανακριτικής Επιτροπής της Βουλής κ. Χρή-
στου Μαρκογιαννάκη.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επαγγελµατική-Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών παραθέτει τις
απόψεις της σχετικά µε το σχέδιο «Αθηνά» για την αναδιάρ-
θρωση των ιδρυµάτων ανώτατης εκπαίδευσης.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη φύση
των προβληµάτων που θα αντιµετωπίσουν οι επιχειρηµατίες που
πρόκειται να επενδύσουν στη χώρα µας.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μιχάλης Στρατουδάκης αι-
τείται την απόδοση των αναγκαίων ποσών για την άθληση των
ατόµων µε αναπηρία και την αναστολή των περικοπών των σχε-
τικών πιστώσεων.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έκτα-
κτη χρηµατοδότηση για το οδικό δίκτυο της Περιφέρειας δυτικής
Ελλάδας.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
φαση πραγµατοποίησης ερευνών σχετικά µε τις δαπάνες των
Ανεξάρτητων Αρχών, µε αφορµή το πόρισµα του Γενικού Λογι-
στηρίου του Κράτους.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη συνεδρίαση
του περιφερειακού συµβουλίου για την πορεία του ΕΣΠΑ δυτικής
Ελλάδας.

16) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Λαογραφικός Σύλλογος Βλάχων
Βόλου επισηµαίνει την ανάγκη οικονοµικής ενίσχυσής του για την
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αγορά παραδοσιακών φορεσιών.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην απουσία
ασφαλιστικής κάλυψης και ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης µε-
γάλου αριθµού αγρεργατών από την Αιγιάλεια, λόγω έλλειψης
των απαιτούµενων εργοσήµων.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποία αφορά υπόθεση µη έγ-
κρισης καταβολής χρηµάτων, από Επίτροπο, για εκδήλωση
Σωµατείου του Δήµου.

19) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Στάθης  αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά την πολύµηνη καθυστέρηση επα-
ναπρόσληψής του στο εργοστάσιο 304 ΠΕΒ στο Βελεστίνο Μα-
γνησίας.

20) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Μετα-
ποιηµένων Οπωροκηπευτικών Νοµού Ηλείας αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την επιστροφή του ΦΠΑ αγροτών.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά «οικονοµική
ασυλία» σε οικισµό της Αιγιάλειας και τη ρύθµιση προστίµου ενά-
µισι εκατοµµυρίου ευρώ για παραλιακά.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Παπάγου-Χολαργού εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για την αναστολή λειτουργίας του ΙΚΑ
Χολαργού.

23) Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΕΡΜΑΝΙΔΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Αντιπεριφερειάρχης Φλώρινας
αιτείται τη διατήρηση της λειτουργίας της Κτηµατικής Υπηρεσίας
Φλώρινας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
φαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου  σχετικά µε την αναδροµική
περικοπή των συντάξεων των υπαγόµενων στα ειδικά µισθολό-
για.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ράνοµη εναπόθεση σκουπιδιών στην ανατολική όχθη του
Βουραϊκού

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διάρρηξη
και ιεροσυλία στον Ιερό Ναό του Αγίου Ιωάννου του Χρυσοστό-
µου στου Λουκά Αρκαδίας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην οριστική
διαγραφή προστίµου ενάµισι εκατοµµυρίου ευρώ από την πολε-
οδοµία στο Δήµο Αιγιάλειας για τα αυθαίρετα της παραλίας Αι-
γίου.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη κα-
ταβολή των δεδουλευµένων Ιανουαρίου και Φεβρουαρίου στους
εργαζόµενους στα ΕΑΣ Αιγίου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα αυ-
στηρά κριτήρια που καθορίστηκαν και στον τρόπο καταβολής
του επιδόµατος ανεργίας των ελεύθερων επαγγελµατιών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον τρόπο µε
τον οποίο κατάφερε να εξαπατήσει τον Πατρινό σύζυγό της  η
τριανταοκτάχρονη από την Εύβοια.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής Δευτερο-
βάθµιας Εκπαίδευσης Ηρακλείου επισηµαίνει την ανάγκη
λειτουργίας νέων ειδικοτήτων και τοµέων στα Επαγγελµατικά Λύ-
κεια (ΕΠΑΛ) και την Επαγγελµατική Σχολή (ΕΠΑΣ) του Ηρακλείου
Κρήτης.

32) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη λει-
τουργία του Ευρωπαϊκού Οργανισµού για την Ασφάλεια Δικτύων
και Πληροφοριών «ENISA».

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε οικονοµική
έρευνα του ΣΔΟΕ σε είκοσι έναν ιατρούς του Πανεπιστηµιακού
Νοσοκοµείου Πάτρας.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην υποχρη-
µατοδότηση των νοσοκοµείων της ακριτικής Ελλάδας και τη
στήριξη του Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης κ. Άνθιµου στους ια-
τρούς και ασθενείς της Θεσσαλονίκης.

35) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σερίφου Νοµού Κυ-
κλάδων επισηµαίνει την ανάγκη διατήρησης της οργανικότητας
του εξαθέσιου ολοήµερου Δηµοτικού Σχολείου Σερίφου.

36) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατικό Κέντρο Μήλου
Νοµού Κυκλάδων διαµαρτύρεται για την επιχειρούµενη υποβάθ-
µιση του αυτόνοµου Σταθµού Παραγωγής Μήλου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δηµο-
τική αρχή που δέχεται µοµφές για τον τρόπο διαχείρισης των
απορριµµάτων και έρχεται αντιµέτωπη µε κατοίκους και φορείς
της ανατολικής και δυτικής Αιγιάλειας.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συλλόγων Υπηρε-
σίας Πολιτικής Αεροπορίας αιτείται την παραµονή των κρατικών
αεροδροµίων στον ιστό της Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας.

39) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Τµήµα
Ανατολικής Κρήτης του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας αιτεί-
ται την άµεση συµµετοχή των άνεργων µηχανικών σε δράσεις και
προγράµµατα που προϋποθέτουν κάρτα ανεργίας.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καταβολή
από τον Δήµο Αιγιάλειας στην Α’ ΔΟΥ Πατρών του ποσού των
1.500.000 ευρώ, που προέρχεται από πρόστιµα  για τα αυθαίρετα
στα παραλιακά του Αιγίου.

41) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συ-
νοµοσπονδία Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την ανάγκη προσδιο-
ρισµού κοινωνικών κριτηρίων για τα άτοµα µε αναπηρία και τις
οικογένειες τους σε οποιονδήποτε νέο φόρο ακινήτων.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε αντιδράσεις
που προκάλεσε η παρουσία του δεκαετούς business plan από τη
διοίκηση του ΟΠΑΠ προς τους ενδιαφερόµενους επενδυτές.
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43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
έναρξη λειτουργίας του Ογκολογικού Ξενώνα «Ελπίδα».

44) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ.κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία  η Ένωση Εµποροϋπαλλήλων
Νοµού Θεσσαλονίκης καταγγέλλει την απόφαση της Κυβέρνη-
σης να καταργηθεί η αργία της Κυριακής.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε ανεκτίµητο
θησαυρό που βρίσκεται σε υπόγεια του Ταµείου Παρακαταθη-
κών και Δανείων. 

46) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Πλατανιά Νοµού Χανίων
αιτείται την παραχώρηση των µη χρησιµοποιούµενων χώρων και
εγκαταστάσεων του στρατιωτικού αεροδροµίου του Μάλεµε.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συν-
δροµή που ζήτησε το ΣΔΟΕ δυτικής Ελλάδας από την
Εισαγγελία Πατρών σχετικά µε τα υπέρογκα έξοδα του πατρινού
καρναβαλιού.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην αντίδραση
του Σωµατείου ΑΜΕΑ για τις συνθήκες εργασίας εργαζόµενης
µε ποσοστό τύφλωσης 95% στο Γενικό Νοσοκοµείο «Άγιος Αν-
δρέας» της Πάτρας.

49) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Πλατανιά Νοµού Χανίων
επισηµαίνει την ανάγκη νοµοθετικής ρύθµισης για την εγγραφή
του Αγροτικού Συνεταιρισµού Μεσκλών του Δήµου στο Μητρώο
των Συλλογικών Αγροτικών Οργανώσεων.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπο-
γραφή της νέας λιγνιτικής µονάδος αντιρρυπαντικής τεχνο-
λογίας «Πτολεµαΐδα V», παρά την εισαγγελική έρευνα και τη σύγ-
κρουση Γερµανών, εκδοτών και εργολάβων στη ΔΕΗ.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαµαρτυ-
ρία πατρινών εµπόρων για το πρόγραµµα του ΟΑΕΔ σχετικά µε
τις προσλήψεις ανέργων, όπου εξαιρούνται οι συγγενείς α’ βαθ-
µού των επιχειρηµατιών.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
σκληση προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού για να παρευρεθεί στην ορκωµοσία
φοιτητών στο ΤΕΙ Αιγίου, την οποία δεν απεδέχθη.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ζήτηµα
αξιολόγησης και επιλογής των νέων διοικητών και των αναπλη-
ρωτών των νοσοκοµείων του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο υπέρογκο
ποσό που κόστισε στους φορολογούµενους πολίτες το Πατρινό
Καρναβάλι.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις συνθή-
κες εργασίας και τις οικονοµικές απολαβές των ιατρών του ΕΣΥ.

56) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Αθλητικός Σύλ-
λογος Κινητικά Αναπήρων επισηµαίνει την ανάγκη επιχορήγησης
των αθλητικών σωµατείων των ατόµων µε αναπηρία  και για το
έτος 2013.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αδυναµία
επιτήρησης του Αστυνοµικού Μεγάρου της οδού Ερµού µε τε-
χνολογικά µέσα.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαφηµι-
στική καµπάνια της ΔΕΗ για τα ποσοστά κατανοµής σε
περιφερειακά και κεντρικά ΜΜΕ.

59) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Ιαµα-
τικών Πηγών και των Λουτροπόλεων Ελλάδας αιτείται τη στελέ-
χωση όλων των λουτροπόλεων µε ιατρικό προσωπικό, για όλες
τις ώρες λειτουργίας τους.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε πρόστιµα σε
λογαριασµούς ηλεκτρικού ρεύµατος που καλούνται να πληρώ-
σουν πολλοί πολίτες της Πάτρας.

61) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευθέντων
Ελλάδος και το Εργαστήριο Μοριακής Διαγνωστικής του Κέν-
τρου Ελέγχου και Αναφοράς Ιογενούς Ηπατίτιδας εκφράζουν την
αντίθεσή τους σε ενδεχόµενη κατάργηση του Κέντρου Ελέγχου
και Αναφοράς Ιογενούς Ηπατίτιδας.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις δυσµενείς
συνθήκες διδασκαλίας των παιδιών µε ειδικές ανάγκες στο σχο-
λικό συγκρότηµα του ΟΑΕΔ στη Λακκιά Θεσσαλονίκης.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους κιν-
δύνους που δηµιουργεί στους δήµους η καθυστέρηση της
έγκρισης του νέου δηµοτικού προϋπολογισµού.

64) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο
που αντιµετωπίζει η Δηµοτική Αρχή της Αιγιάλειας από τις επώ-
νυµες ερωτήσεις και τις ανώνυµες καταγγελίες στον Επιθεωρητή
Δηµοσίων Έργων.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε τοπο-
θέτηση της κ. Γεωργίας Ντάτσικα στο Περιφερειακό Συµβούλιο
για το οδικό δίκτυο στην Ελλάδα.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε µητέρες που
αποχωρούν από τα µαιευτήρια κρυφά, για να αποφύγουν το σύ-
νολο ή µέρος των εξόδων τοκετού.

67) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε συνάντηση
του Γενικού Διευθυντή του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων µε τη
βοηθό δηµάρχου για θέµατα παιδείας, σχετικά µε την προώθηση
έργων σε σχολικά κτήρια της Αιγιάλειας.

68) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά  σε αίτηµα επι-
στηµονικών και συνδικαλιστικών φορέων, καθώς και καθηγητών
νοσηλευτικής του πανεπιστηµίου και του ΤΕΙ, σχετικά µε ενιαία
νοσηλευτική εκπαίδευση στο πανεπιστήµιο από κάθε ιατρική
σχολή.
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69) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός της απώλειας δέκα εκατοµµυρίων ευρώ για τη διάβρωση των
ακτών στις παραλίες της βόρειας Πελοποννήσου.

70) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη χρηµατοδότηση
από το ΕΣΠΑ που θα διεκδικήσει ο Δήµος Αιγιάλειας για την υλο-
ποίηση της νέας µελέτης αποκατάστασης του Ναού των Εισο-
δίων Αιγίου.

71) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο µνη-
µόνιο που υπογράφηκε µεταξύ της ΔΕΠΑ και της «EDISON GAS»
την 1η Αυγούστου 2002, βάσει του οποίου προβλέπεται να κατα-
στεί η χώρα µας κόµβος µεταφοράς του φυσικού αερίου από την
Κεντρική Ασία προς την Ευρώπη.

72) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ελληνικό Ίδρυµα Ιστορικών
Μελετών αιτείται την κάλυψη των εξόδων µετάβασης και διαµο-
νής του Μουσικού Σχολείου Βόλου στην Ίµβρο το 2011.

73) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ και
Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Εργαζοµένων Πολεµικού Ναυ-
τικού καταγγέλλει την αδυναµία τεχνικής υποστήριξης του οπλι-
κού συστήµατος και την οριζόντια µείωση προσωπικού χωρίς
εξειδικευµένα  κριτήρια.

74) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αρτοποιών Ελλάδος
αιτείται την απόσυρση των τροποποιήσεων του σχεδίου νόµου
«Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων και άλλες
διατάξεις» που αφορούν την αρτοποιητική νοµοθεσία και  οδη-
γούν ουσιαστικά στην κατάργηση του ν.3526/2007.

75) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στον κίνδυνο αδυναµίας απορρόφησης παιδιών στους παιδικούς
σταθµούς µέσω χρηµατοδότησης ΕΣΠΑ.

76) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία φορείς και εκπρόσωποι ιδρυµάτων
της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης αιτούνται την επίλυση θέµατος
σχετικά µε την επιχειρούµενη νοµοθέτηση της αντικατάστασης
του γεωτεχνικού επιστήµονα από φυσικά πρόσωπα που δεν κα-
τέχουν ανάλογο τίτλο σπουδών.

77) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τη δια-
νοµή ακατάλληλων προς κατανάλωση φρούτων σε σχολεία του
Ηρακλείου.

78) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Τµήµατος Ανα-
τολικής Κρήτης του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας αιτείται τη
συµµετοχή των άνεργων µηχανικών σε προγράµµατα που προ-
ϋποθέτουν κάρτα ανεργίας.

79) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Θωµάς Τριανταφύλλου αιτείται την άµεση
διευθέτηση θέµατος που αφορά την κάλυψη εξόδων θεραπείας
της θυγατέρας του για σοβαρό λόγο υγείας.

80) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων στις
επιχειρήσεις «Καρφούρ-Μαρινόπουλος-DIA» καταγγέλλει την
απόφαση της επιχείρησης να προωθήσει ένα νέο µοντέλο χρή-
σης και εκµετάλλευσης των εταιρικών καταστηµάτων της, το

οποίο αποτελεί κίνδυνο για τη διατήρηση των θέσεων εργασίας.

81) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ηρακλείου Κρήτης
καταθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε τη βελτίωση του κανονι-
στικού πλαισίου για τα Νέα Επιχειρησιακά Προγράµµατα της πε-
ριόδου 2014-2020.

82) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πτυχιούχων Φυσικής
Αγωγής Νοµού Χανίων επισηµαίνει την ανάγκη εύρυθµης λει-
τουργίας των εκπαιδευτικών δοµών ΤΑΔ-ΕΤΑΔ στο Νοµό Χανίων.

83) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος
Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών Νοµού Ηρακλείου επισηµαί-
νει την αντίφαση µεταξύ της εγκυκλίου 51032/ΙΑ-12-04-2013 του
Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού  και του ν. 4111 σχετικά µε τα κέντρα ξένων γλωσσών.

84) Οι Βουλευτές, Νοµού Αττικής κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ
και Αχαΐας ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Επιτροπή Αγώνα για τα δικαιώµατα των εµ-
πόρων πωλητών λαϊκών αγορών Νοµού Εύβοιας αιτείται την
άµεση επίλυση του θέµατος της ανανέωσης των αδειών άσκησης
επαγγέλµατος των εµπόρων πωλητών λαϊκών αγορών.

85) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δ.Σ. της Η’ παιδικής εξο-
χής-κατασκήνωσης Κορίνθου (Κληµεντίου-Καισαρείας) επισηµαί-
νει την ανάγκη επαναλειτουργίας της.

86) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Επαγγελµατιών Περι-
πτερούχων και Καπνοπωλών Μικρής Λιανικής Αττικής αιτείται την
υιοθέτηση προτάσεών του σχετικά µε τις ρυθµίσεις του ν.
4093/2012 για τον ειδικό φόρο κατανάλωσης καπνοβιοµηχανικών
προϊόντων αλλά και το περιθώριο κέρδους των σηµείων λιανικής
πώλησης των προϊόντων αυτών.

87) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Αναστάσιος Μητσόπουλος  καταθέτει τις
παρατηρήσεις του σχετικά  µε τη διάταξη του υπό διαβούλευση
σχεδίου νόµου για τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας.

88) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής» αι-
τείται την απόσυρση του άρθρου 6 του προς ψήφιση σχεδίου
νόµου για τη  λειτουργία των καταστηµάτων τις Κυριακές.

89) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής» αι-
τείται την υιοθέτηση προτάσεών του σχετικά µε τους όρους και
τις βασικές αρχές  που πρέπει να διέπουν το νέο φορολογικό
νόµο.

90) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής» αι-
τείται την επίλυση θέµατος σχετικά µε τη διέλευση βαρέων
οχηµάτων από την παλαιά εθνική οδό Κορίνθου-Κιάτου.

91) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής»
παραθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις του σχετικά µε την επί-
λυση θεµάτων αρµοδιότητας ΟΑΕΕ.

92) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής» αι-
τείται την υιοθέτηση προτάσεών του για την απλοποίηση και τη
διαφάνεια του φορολογικού συστήµατος, καθώς  και τη στήριξη
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
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93) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ο Ερµής» πα-
ραθέτει τις προτάσεις του για τη βελτίωση των όρων λειτουργίας
αλλά και της παραγωγικότητας των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.

94) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Ανατολικής Κρήτης του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για τις αυξήσεις των ασφαλιστικών εισφορών των µηχανικών.

95) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Αρτοποιών Λέσβου αιτείται
την απόσυρση των διατάξεων του σχεδίου νόµου «Εθνικό Σύ-
στηµα Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων και άλλες διατάξεις»
που αφορούν την αρτοποιητική νοµοθεσία και  οδηγούν ουσια-
στικά στην κατάργηση του ν.3526/2007.

96) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργα-
ζοµένων στο Ελληνικό Κέντρο Θαλάσσιων Ερευνών αιτείται την
ψήφιση τροπολογίας που θα αφορά την ηµερήσια αποζηµίωση
για απασχόληση σε ωκεανογραφικές-αλιευτικές εργασίες σε
ερευνητικά ή αλιευτικά σκάφη.

97) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βισαλτίας Νοµού Σερρών
αιτείται ασφαλιστική κάλυψη των ζηµιών καλλιέργειας αµυγδά-
λων, λόγω των δυσµενών καιρικών συνθηκών.

98) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργα-
ζοµένων στο Ελληνικό Κέντρο Θαλάσσιων Ερευνών αιτείται την
επίλυση θέµατος αναφορικά µε τη συνταξιοδοτική ρύθµιση του
πληρώµατος του ερευνοαλιευτικού σκάφους «ΦΙΛΙΑ».

99) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αµφίπολης Νοµού Σερρών
αιτείται την παρέµβαση της πολιτείας για την επίλυση του θέµα-
τος χρήσης του σήµατος του τηλεοπτικού σταθµού του δήµου.

100) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το ζήτηµα
της αδιαφάνειας στη χαρτογράφηση των δασών.

101) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ.κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥ-
ΛΟΣ, Εύβοιας ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ, Χαλκιδικής ΑΙΚΑΤΕ-
ΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ, Σάµου ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ, Β’ Αθηνών ΧΑΡΟΥΛΑ
(ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ και Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Γεωτεχνικό Επιµελητήριο
Ελλάδας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στην τροπο-
ποίηση και συµπλήρωση του νοµοθετικού πλαισίου ρυθµίσεων
συγκεκριµένων επαγγελµατικών δραστηριοτήτων ως προς την
πρόσβαση και την άσκηση, σύµφωνα µε το ν.3919/2011.

102) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ.κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία  η Ένωση Εµποροϋπαλλήλων
Νοµού Θεσσαλονίκης καταγγέλλει το Ενιαίο Ταµείο Επικουρικής
Ασφάλισης και το Υπουργείο Εργασίας για την απόφαση διακο-
πής της παροχής ολιγοήµερων διακοπών σε κατασκηνώσεις στα
παιδιά των εµποροϋπαλλήλων.

103) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ)
ΜΑΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Οικοδό-
µων και  Συναφών Επαγγελµάτων Ελλάδας αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την καταβολή του δωροαδειόσηµου.

104) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΠΑΝΑ-

ΓΟΥΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Παπάγου-Χο-
λαργού διαµαρτύρεται για την αναστολή λειτουργίας του υπο-
καταστήµατος ΙΚΑ-ΕΤΑΜ στο  Χολαργό.

105) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Δα-
σολόγων Δηµοσίων Υπαλλήλων και η Ένωση Ελλήνων
Δασοπόνων Δηµοσίων Υπαλλήλων επισηµαίνουν την ανάγκη προ-
στασίας των δασικών υπαλλήλων από τυχόν ασάφειες του εύ-
ρους εφαρµογής των πειθαρχικών διατάξεων µε ένα αξιόπιστο
και εφαρµόσιµο πειθαρχικό δίκαιο.

106) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δικηγορικός
Σύλλογος Ρόδου αιτείται την άµεση θεσµοθέτηση της καταργη-
θείσας οργανικής θέσης ενός εφέτη στο Εφετείο Δωδεκανήσου
αλλά και της οργανικής θέσης κτηµατολογικού δικαστή στο Κτη-
µατολόγιο του νησιού.

107) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙ-
ΝΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιδήµαρχος Κοινωνι-
κής Προστασίας, Παιδείας και Πολιτισµού του Δήµου Βόλου
αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τον αποκλεισµό δι-
καιούχων του επιδόµατος βαριάς αναπηρίας, λόγω χρεών προς
τους ασφαλιστικούς φορείς.

108) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ.κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥ-
ΛΟΣ, Ευβοίας ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ, Χαλκιδικής ΑΙΚΑΤΕ-
ΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ, Σάµου ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ, Β’ Αθηνών ΧΑΡΟΥΛΑ
(ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ και Αργολίδος ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Γεωτεχνικό Επιµελητήριο Ελ-
λάδας αιτείται την ανάκληση της µε αριθµό 19/VI/2012/12 (ΦΕΚ
3114 Β/26-11-2012) γνωµοδότησης της Επιτροπής Ανταγωνι-
σµού για λόγους δηµοσίου συµφέροντος.

109) Οι Βουλευτές, Αργολίδος κύριοι ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ
και Ευβοίας ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  φορείς και εκπρόσωποι ιδρυµάτων της τριτοβάθµιας
εκπαίδευσης εκφράζουν την αντίθεσή τους στην επιχειρούµενη
νοµοθέτηση της αντικατάστασης των γεωτεχνικών επιστηµόνων
από φυσικά πρόσωπα χωρίς πτυχίο και εξειδίκευση στο συγκε-
κριµένο κλάδο.

110) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥ-
ΛΗΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο
κάλεσµα διακοσίων δεκαεπτά οργανώσεων και φορέων προς
τους Ευρωπαίους Υπουργούς Αλιείας, ώστε να δοθεί ένα τέλος
στην υπεραλίευση.

111) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Δηµοτικού Σχολείου Βαθέος Αυλίδας Νοµού Εύβοιας δια-
µαρτύρεται για τη µη υλοποίηση της απόφασης να ενταχθεί το
εν λόγω σχολείο στο πρόγραµµα διευρυµένου ωραρίου.

112) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος
Ιαµατικών Πηγών και των Λουτροπόλεων Ελλάδας αιτείται την
επανεξέταση των κριτηρίων χορήγησης του λουτρικού επιδόµα-
τος και επισηµαίνει την ανάγκη στελέχωσης των µονάδων µε ια-
τρικό και παραϊατρικό προσωπικό.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5350/20-12-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1283/4-
03-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 5848/15-01-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μάρκου Αικατερίνης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1450/14-03-2013

έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:

«
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3. Στην µε αριθµό 6021/21-01-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ Φ2
7757/14-03-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάν-
τηση:

«
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4. Στην µε αριθµό 7393/19-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τσουκαλά Δηµητρίου και Δούρου Ειρήνης (Ρένας) δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/16002/14-03-2013 έγγραφο από τον

Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:

«
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5. Στην µε αριθµό 7560/22-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γρέγου Αντωνίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/98/14-03-2013

έγγραφο από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου η ακόλουθη
απάντηση:

»

«



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη υπ’ αριθµόν 1370/23-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο
κ. Βασιλικής Κατριβάνου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τις καταβληθείσες µισθολογικές παροχές στους εργαζοµένους
στον ΟΚΑΝΑ.

Η κ. Κατριβάνου έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Καληµέρα σας, κύριε Πρόεδρε,

κυρία Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι. 
Κυρία Υπουργέ, από τις 19 Μαρτίου, όπως γνωρίζετε καλά,

εξακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι του ΟΚΑΝΑ πραγµατοποιούν κα-
τάληψη των κεντρικών υπηρεσιών τους και στην Αθήνα και στη
Θεσσαλονίκη. Αγωνίζονται ενάντια στις πολιτικές επιλογές της
Κυβέρνησης που υπονοµεύουν στην ουσία την προοπτική του
οργανισµού. Αγωνίζονται για να προασπιστούν την αξιοπρέπεια
και το περιεχόµενο της δουλειάς τους, για να προασπιστούν τη
ζωή και το µέλλον οκτώµισι χιλιάδων θεραπευοµένων που είναι
µέσα στα προγράµµατα αυτά. Συγχρόνως, όµως, προς τιµήν
τους κρατούν ανοιχτά όλα τα προγράµµατα του οργανισµού για
τους χρήστες των υπηρεσιών τους. 

Είναι γεγονός ότι η Κυβέρνηση προωθεί τη συνολική κατάρ-
ρευση του χώρου της δηµόσιας υγείας και ο ΟΚΑΝΑ συρρικνώ-
νεται και οδηγείται σε αυτοκατάργηση. Κρατιέται µόνο χάρη στη
δέσµευση και την ψυχή που βάζουν οι εργαζόµενοί του αυτήν τη
στιγµή. Από τον Σεπτέµβριο του 2011 εξυπηρετούν υπερδιπλά-
σιους ασθενείς, ενώ οι µειώσεις των αποδοχών τους φτάνουν το
50%.

Και σαν να µη φτάνουν όλα αυτά, όλη αυτή η κατάσταση, οι
εργαζόµενοι αντιµετωπίζουν την απειλή για επιστροφή αµοιβών
ως δήθεν αχρεωστήτως καταβληθείσες, γιατί κάποιοι ελεγκτές
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους θέλησαν να ακυρώσουν
ακόµη και αναδροµικά το δικαίωµα των εργαζοµένων να αµείβον-
ται µε βάση τις συλλογικές συµβάσεις. Το Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους προέβη παράνοµα και αυθαίρετα σε αναδροµική κρίση
για αποδοχές, οι οποίες νόµιµα καταβλήθηκαν στους εργαζόµε-
νους µε βάση τις ισχύουσες κάθε φορά συλλογικές και ατοµικές
συµβάσεις εργασίας και τις αποφάσεις του Διοικητικού Συµβου-
λίου του ΟΚΑΝΑ, πράγµα που άλλωστε φαίνεται και στην ίδια την
έκθεση.

Ζητείται, λοιπόν, εντελώς παράνοµα και αυθαίρετα η επι-
στροφή νοµίµων καταβληθέντων δεδουλευµένων χρηµάτων που
οι εργαζόµενοι έχουν λάβει νόµιµα και καλόπιστα ως αντάλλαγµα
για τις εργασίες τους. Οι ελεγκτές παραγνωρίζουν την ιδιότητα
του οργανισµού ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου που ιδρύ-
θηκε µε νόµο. Όσον αφορά το προσωπικό του, διέπεται από το
ιδιωτικό δίκαιο, δηλαδή από την κοινή εργατική νοµοθεσία. Η
πρακτική αυτή είναι αυθαίρετη, παράνοµη και αντισυνταγµατική
και ανοίγει την πόρτα στην αναδροµική ακύρωση συλλογικών
συµβάσεων. 

Με βάση αυτά, σας καλούµε, κυρία Υπουργέ, να λάβετε άµεσα
µέτρα προκειµένου να λήξει η ιδιότυπη αυτή κατάσταση απελπι-
σίας, οµηρίας και ανασφάλειας που έχουν περιέλθει οι εργαζό-
µενοι στον ΟΚΑΝΑ, την ίδια στιγµή µάλιστα που κατ’ εφαρµογή
των µνηµονιακών νόµων έχουν ήδη υποστεί δραστικές περικοπές
των αποδοχών τους που φτάνουν έως 50%. 

Συγκεκριµένα, σας καλούµε να λάβετε νοµοθετική πρωτοβου-
λία, ώστε να αντιµετωπιστεί οριστικά το ζήτηµα που προέκυψε
από την 20-8-2011 έκθεση Ελέγχου Μισθοδοσίας του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους, όπως αντίστοιχα έχετε κάνει και για ερ-
γαζόµενους στον ΟΣΚ, όπως αντίστοιχα δεν αναζητούνται ως
αχρεωστήτως καταβληθέντα τα ποσά που έχουν χορηγηθεί ως
επίδοµα µεταπτυχιακών σπουδών στους προϊστάµενους των Γε-
νικών Διευθύνσεων του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, καθώς και στον Γενικό Επιθεωρητή του Σώµατος
Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας.

Σας καλούµε να στηρίξετε αυτήν τη δοµή που είναι ο βασικός

άξονας για την αντιµετώπιση των εξαρτήσεων αυτήν τη στιγµή
στη χώρα µας που αντιµετωπίζει τέτοια έξαρση και για την αξιο-
πρέπεια των εργαζοµένων.

Ευχαριστούµε πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε.
Η Υφυπουργός κ. Σκοπούλη έχει το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ, κυρία Κατριβάνου.
Το πρόβληµα του ΟΚΑΝΑ είναι ένα µεγάλο πρόβληµα. Παρ’

όλο που είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και θα έπρεπε
κατά κάποιον τρόπο να αυτονοµείται σε πάρα πολλά πράγµατα
και να κάνει διαχείριση των εσόδων του και των εξόδων του, έχει
προβλήµατα σε αυτήν τη διαχείριση.

Αυτό το θέµα, το οποίο θέτετε εσείς, είναι υπαρκτό. Είναι µια
εκτίµηση παρελθόντων ετών, η οποία δεν έχει γίνει από το
Υπουργείο Υγείας, αλλά έχει γίνει από αρχές, οι οποίες είναι οι
καθ’ ύλην αρµόδιες για να κάνουν αυτές τις εκτιµήσεις και οι
οποίες έχουν βγάλει τα συµπεράσµατά τους. Θεωρώ ότι θα πρέ-
πει να σεβαστούµε αυτά τα συµπεράσµατα.

Δεν νοµίζω ότι οι κρατικές αρχές θεωρούν ότι όλα αυτά, τα
οποία προτείνουν να γίνουν, είναι εντελώς αβάσιµα. Από την
άλλη µεριά, δεν είµαι εγώ αυτή, η οποία θα τα κρίνω.

Ξέρετε, πολλές φορές σε οργανισµούς ή σε πρακτικές µέσα
σε δηµόσιους οργανισµούς, όταν διαχειριζόµαστε ορισµένα χρή-
µατα, νόµιµα ή και «κάτω από το τραπέζι», για να µην εκτεθούµε,
µπορούµε να τα µοιράζουµε αυτά τα χρήµατα. Δεν λέω ότι κάτι
τέτοιο έχει γίνει στον ΟΚΑΝΑ. Όµως, έχω κάποιες υποψίες γι’
αυτό.

Από την άλλη µεριά, βέβαια, στις συγκεκριµένες συνθήκες,
στις οποίες βρισκόµαστε, είναι πολύ σκληρό να ζητάµε λεφτά
από εργαζόµενους. Θεωρώ ότι θα βρεθεί κάποια λύση, ώστε να
µην επιβαρυνθούν οι εργαζόµενοι τώρα, αλλά να συµβάλουν και
αυτοί στις αποφάσεις, οι οποίες δεν νοµίζω -αν και δεν είµαι ει-
δική- ότι είναι εντελώς αβάσιµες, όπως εσείς προτείνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ,
κυρία Υπουργέ.

Η κ. Κατριβάνου έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Κατ’ αρχάς θέλω να ευχαριστήσω

για το ότι υπάρχει κατανόηση και βλέπετε µε κάποια ευρύτητα
αυτήν τη στιγµή το ζήτηµα των εργαζοµένων και αναγνωρίζετε
ότι είναι προβληµατικά τα πράγµατα ως έχουν.

Λέτε ότι δεν είναι ακριβώς δική σας ευθύνη. Όµως, ως Υπουρ-
γείο, εσείς είσαστε ο εποπτεύων φορέας του ΟΚΑΝΑ και όχι το
Υπουργείο Οικονοµικών. Σε εσάς υπάγετε, εσείς ελέγχετε, εσείς
οφείλατε να έχετε ελέγξει και εσείς έχετε τη βασική ευθύνη και
γι’ αυτό κι εµείς σε εσάς απευθυνόµαστε και από εσάς ζητάµε
να προστατεύσετε τον βασικό άξονα προαγωγής της ψυχικής
υγείας και των εξαρτήσεων στο χώρο της δηµόσιας υγείας, γιατί
αλλιώς πραγµατικά συρρικνώνεται και ανοίγουν οι πόρτες για να
µπει η ιδιωτική ψυχική υγεία και να καταρρεύσει όλο αυτό το σύ-
στηµα.

Σας υπενθυµίζουµε ότι ο ΟΚΑΝΑ αποτελεί νοµικό πρόσωπο
του κεφαλαίου Α’ του ν. 3429 -δηλαδή στην ουσία ΔΕΚΟ- το
οποίο δεν µεταβάλλει σε τίποτα το γεγονός αυτό. Η σχέση ερ-
γασίας των εργαζόµενων της ΔΕΚΟ διέπεται κατ’ αρχάς από το
ιδιωτικό δίκαιο, την κοινή εργατική νοµοθεσία, εκτός αν ο νόµος
ορίζει διαφορετικά. Η υπαγωγή κάποιου νοµικού προσώπου στον
δηµόσιο τοµέα είναι κρίσιµη µόνο για την εφαρµογή των συγκε-
κριµένων διατάξεων, που κατά περίπτωση ορίζει ο νόµος.

Θα πρέπει να τονιστεί ότι ποτέ πριν από τη θέσπιση του µνη-
µονιακού ν.4093/2012 δεν ίσχυε ούτε για τους εργαζόµενους των
ΔΕΚΟ το ενιαίο µισθολόγιο του στενού δηµόσιου τοµέα, όπως
αυτήν τη στιγµή προσπαθεί να µπει µέσα στη ρύθµιση.

Θα ήθελα να πούµε ότι για τη δηµιουργία των σχετικών δαπα-
νών εφαρµόστηκαν και υλοποιήθηκαν κατά περίπτωση: ο ιδρυτι-
κός νόµος και ο εσωτερικός κανονισµός λειτουργίας του
παραπάνω φορέα, η εργατική νοµοθεσία, οι συλλογικές διαπραγ-
µατεύσεις και συνακόλουθα αυτών, οι σχετικές προς τούτο συµ-
βάσεις εργασίας, διαιτητικές αποφάσεις, ατοµικές συµβάσεις και
συµφωνίες, καθώς και αποφάσεις των οργάνων διοίκησης του
ΟΚΑΝΑ, καθ’ ότι ο ΟΚΑΝΑ είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
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καίου, που ιδρύθηκε µε νόµο και όσον αφορά το προσωπικό του
διέπεται από το ιδιωτικό δίκαιο, δηλαδή από την κοινή εργατική
νοµοθεσία.

Γι’ αυτό, κυρία Υπουργέ, επαναλαµβάνουµε ότι σας καλούµε
να λάβετε άµεσα µέτρα, προκειµένου να λήξει οριστικά αυτό το
ζήτηµα και συγκεκριµένα να αναλάβετε νοµοθετική πρωτοβουλία
σε σχέση µε το ζήτηµα που ανακύπτει από την έκθεση ελέγχου
της µισθοδοσίας από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους.

Εάν έχετε συγκεκριµένες αµφιβολίες για συγκεκριµένες περι-
πτώσεις, δεν µπορούν γι’ αυτόν το λόγο να παίρνουν την ευθύνη
εξακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι, οι οποίοι έχουν υπογράψει συλ-
λογικές συµβάσεις, σύµφωνα µε το δίκαιο και να επιρρίπτεται σε
όλους συλλογικά η ευθύνη για δεδουλευµένα νόµιµα, γιατί έτσι
ανοίγει η πόρτα να αναιρεθούν οι συλλογικές συµβάσεις και µά-
λιστα αναδροµικά. Αυτό δεν τιµά την Κυβέρνηση ούτε το Υπουρ-
γείο σας. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, το Υπουργείο σας έχει ευθύνη
γι’ αυτόν το φορέα και όχι το Υπουργείο Οικονοµικών. Εσείς
έχετε ευθύνη, εάν το ζήτηµα των ναρκωτικών δεν αντιµετωπίζεται
επαρκώς από αυτήν την Κυβέρνηση. Εσείς έχετε ευθύνη για το
γεγονός ότι o ΟΚΑΝΑ συρρικνώνεται συνεχώς, ότι έχουν ανα-
σταλεί και σταµατήσει βασικές υπηρεσίες, όπως οι λειτουργίες
της κινητής µονάδας, οι προληπτικοί εµβολιασµοί, οι ουρολη-
ψίες, ότι η µεθαδόνη αυτήν τη στιγµή εξασφαλίζεται οριακά -
απλώς σας αναφέρω λίγο την κατάσταση-, ότι η λίστα αναµονής
στην Αθήνα περιλαµβάνει τρεισήµισι χιλιάδες ασθενείς, ενώ η
χρήση των ουσιών αυξάνεται, οι ασφαλιστικές εισφορές των ερ-
γαζοµένων παρακρατούνται και δεν αποδίδονται, οι παρακρα-
τούµενες δόσεις, οι οποίες αφορούν δάνεια, που έχουν πάρει οι
εργαζόµενοι, δεν αποστέλλονται στις τράπεζες και ότι οι υπερω-
ρίες δεν πληρώνονται.

Κυρία Υπουργέ, σας παρακαλούµε, πραγµατικά, να αναλάβετε
την ευθύνη σας και να πράξετε κάτι µε τη νοµοθετική ρύθµιση,
την οποία σας ζητάµε, για να προχωρήσει και να µπορέσει να λει-
τουργήσει ο βασικός άξονας υλοποίησης του νόµου για τα ναρ-
κωτικά, που µόλις ψηφίσαµε, πριν ενάµιση µήνα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Θα ήθελα να παρακαλέσω, επειδή έχουµε έντεκα ερωτήσεις

συναδέλφων –καταλαβαίνω και αντιλαµβάνοµαι µετά από τόσα
χρόνια, αλλά το καταλαβαίνετε και εσείς- να µην υπερβαίνουµε
το χρόνο οµιλίας.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την
ανοχή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Να είστε καλά.
Το λόγο έχει η κυρία Υπουργός.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-

εδρε, θα είµαι σύντοµη.
Πρώτον να υπογραµµίσω ότι, γενικά, θεωρώ ότι αυτές οι ειδι-

κές νοµικές ρυθµίσεις αναιρούν το θεσµικό πλαίσιο του κράτους.
Είµαι κάθετα εναντίον αυτού. Δεν µπορούµε, δηλαδή, να παρεµ-
βαίνουµε, κάνοντας καινούργιες νοµοθετικές ή κατά περίπτωση
νοµοθετικές ρυθµίσεις, για να λύσουµε επιµέρους προβλήµατα,
γιατί µε αυτόν τον τρόπο αναιρούµε τη δράση των διαφόρων
αρχών, οι οποίες πρέπει να είναι ανεξάρτητες και να κάνουν καλά
τη δουλειά τους. Τα παραδείγµατα αυτά µπορεί να αφορούν στη
συγκεκριµένη περίπτωση µια οµάδα εργαζοµένων, αλλά µπορεί
να αφορούν και µία οµάδα συντεχνιακών συµφερόντων. Μπορεί
να αφορούν προσωπικά οφέλη, τα οποία κατά κόρον έχουν νο-
µοθετηθεί σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ: Νοµίµως.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Δεν λέω µε το

παράδειγµα αυτό. Λέω πώς κάνουµε νόµιµη τη διαφθορά µε το
νόµο και έτσι δρούµε νόµιµα. Αυτό είναι µία συνήθης πρακτική
στην Ελλάδα.

Το δεύτερο, το οποίο θα ήθελα να σας πω είναι ότι τα νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου οφείλουν και πρέπει να είναι ιδιωτι-
κού δικαίου. Έχω στα χέρια µου εφηµερίες για τον ΟΚΑΝΑ, τις
οποίες δεν υπογράφω. Θεωρώ ότι η εποπτευόµενη αρχή ή ο
Υπουργός ο αντίστοιχος δεν έχουν κανένα δικαίωµα να κανονί-

ζουν τις εφηµερίες ενός νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου.
Έχει ένα διοικητικό συµβούλιο και αυτό θα πρέπει να είναι υπεύ-
θυνο για το πώς κανονίζονται οι εφηµερίες. 

Παρ’ όλα αυτά, όµως, η προηγούµενη κυβέρνηση, για να ελέγ-
ξει, δήθεν, νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου έβγαλε νοµοθετικό
διάταγµα, σύµφωνα µε το οποίο ο Υπουργός υπογράφει τις εφη-
µερίες. Εντάξει, υπάρχει αυτός ο νόµος, ο οποίος κατ’ εµέ δεν
χρειάζεται µε τίποτα, διότι κάποιος πρέπει να παίρνει την ευθύνη
και την ευθύνη στο νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου την παίρ-
νει ο πρόεδρος και το διοικητικό συµβούλιο.

Θέλουν, λοιπόν, να υπογράψω τις εφηµερίες. Πώς είναι δυνα-
τόν να υπογράψω εφηµερίες, οι οποίες αφορούν το 100% των
γιατρών, το 50% των νοσηλευτών και το 20% των άλλων θερα-
πευτών µέσα στον ΟΚΑΝΑ; Ο ΟΚΑΝΑ είναι ένας οργανισµός, ο
οποίος εξυπηρετεί µία χρόνια νόσο. Εάν είναι δυνατόν ο γιατρός
να είναι ο πρώτος, ο οποίος θα πάρει το µεγαλύτερο µερίδιο για
τις εφηµερίες σε έναν οργανισµό, ο οποίος είναι χρονίας νόσου,
ο νοσηλευτής λιγότερο και ο θεραπευτής ακόµα λιγότερο!

Αυτό είναι απαράδεκτο! Γι’ αυτόν το λόγο δεν υπογράφω τις
εφηµερίες, διότι προσπαθώ να πείσω ότι πρέπει το διοικητικό
συµβούλιο του ΟΚΑΝΑ να κάνει ορθολογική κατανοµή των εφη-
µεριών, όχι ανάλογα µε τα συµφέροντά µας, αλλά ανάλογα µε
τις ανάγκες του Οργανισµού για απόδοση φροντίδας υγείας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κυρία Υπουργέ.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη υπ’ αριθµόν 1371/23-4-2013 επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικό Κοινωνικό Μέ-
τωπο κ. Κωνσταντίνου Ζαχαριά προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την υλοποίηση του ειδικού προγράµµατος του ΟΑΕΔ για
την απασχόληση απεξαρτηµένων ατόµων στα ψυχιατρικά νοσο-
κοµεία Αθήνας και Θεσσαλονίκης.

Ο κ. Ζαχαριάς έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, από την αρχή του 2012 είναι σε εξέλιξη ένα

ειδικό τριετές πρόγραµµα του ΟΑΕΔ για ενίσχυση εργοδοτών,
όσον αφορά την απασχόληση απεξαρτηµένων ατόµων σύµφωνα
µε το οποίο ο ΟΑΕΔ πληρώνει τις ασφαλιστικές τους εισφορές. 

Στην προκειµένη περίπτωση έχουµε είκοσι απεξαρτηµένα
άτοµα στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο της Αθήνας στο πρόγραµµα
«18 ΑΝΩ» και δέκα άτοµα στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Θεσσα-
λονίκης, πέντε στην µονάδα «ΙΑΝΟΣ» και πέντε στη µονάδα
«ΑΡΓΩ». Πρόκειται για ειδικούς θεραπευτές που έχουν δώσει µία
µεγάλη µάχη ζωής, την έχουν κερδίσει και συµβάλλουν πια, µέσα
από τις οµάδες απεξάρτησης, στην απεξάρτηση ετέρων ατόµων. 

Το 2012 δόθηκαν για πληρωµές 220.000 ευρώ στο Ψυχιατρικό
Νοσοκοµείο της Αθήνας και 167.000 ευρώ στο Νοσοκοµείο της
Θεσσαλονίκης για την τακτική µισθοδοσία αυτών των ατόµων.
Όµως, το 2013, παρ’ όλο που υπάρχουν νοµοθετικές δεσµεύσεις
και συµβατικές υποχρεώσεις, έχουν µπει µόνο 150.000 ευρώ, δη-
λαδή το 40% του απαιτούµενου ποσού για να πληρωθούν οι τα-
κτικές αποδοχές αυτών των ανθρώπων και έτσι υπάρχει µεγάλο
πρόβληµα διακοπής των προγραµµάτων, µε αποτέλεσµα να
έχουµε ποινές στα νοσοκοµεία, απώλεια των θέσεων γι’ αυτές
τις ειδικές οµάδες ανθρώπων –που όπως είπαµε και ευάλωτες
είναι αλλά έχουν δώσει και συνεχίζουν να δίνουν µία τεράστια
µάχη ζωής για το µέλλον και την εργασία τους- και υποβάθµιση
συνολικότερα των προγραµµάτων απεξάρτησης.

Θέλουµε τη θέση σας επάνω σε αυτό και ελπίζουµε ότι θα µπο-
ρέσουν αυτοί οι άνθρωποι να πληρωθούν για την εργασία που
παρέχουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, γιατρέ

µου.
Το λόγο έχει η κυρία Υφυπουργός.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Δεν διαφωνώ

καθόλου µαζί σας. Προσπαθούµε να το κάνουµε. 
Ξέρετε, ένας προϋπολογισµός -και ιδιαίτερα ο φετινός- έχει

πολλά ελλείµµατα. Δεν είναι µόνο αυτός ο λογαριασµός που έχει
ελλείµµατα. Ειλικρινά σας λέω ότι δεν υπάρχει καµµία πρόθεση
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να µην εξυπηρετηθούν οι άνθρωποι. Η πρόθεση είναι να συνεχι-
στεί το πρόγραµµα, το οποίο θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σηµαν-
τικό και να επεκταθεί κανονικά και άµεσα. 

Ήδη έχουµε κάνει ενέργειες για να ενισχυθεί αυτός ο κωδικός,
προσπαθώντας παράλληλα να κόψουµε από αλλού. Όταν λέµε
να γίνουν διαγωνισµοί στις αιµοδοσίες, ώστε να µειωθούν τα αν-
τιδραστήρια στο µισό του κόστους, αυτό θέλουµε να κάνουµε,
δηλαδή µια ανακατανοµή από τη σπατάλη σε αυτά τα αντικείµενα
που χρειάζονται ενδυνάµωση.

Χρειάζεται βοήθεια απ’ όλους, ώστε να µειωθεί η σπατάλη µε
συγκεκριµένο τρόπο και συγκεκριµένες ενέργειες, για να έχουµε
αυτά τα λεφτά και να δοθούν εκεί που όντως χρειάζεται. Δεν δια-
φωνώ καθόλου µαζί σας. Κάνουµε το παν γι’ αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το λόγο έχει ο κ. Ζα-
χαριάς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Θα ήµασταν οι τελευταίοι που
θα διαφωνούσαµε µε την πάταξη των σκανδάλων και την περι-
στολή της σπατάλης στο Υπουργείο Υγείας και συνολικά σε όλα
τα Υπουργεία και σε όλα τα προγράµµατα από την Κυβέρνηση.

Πιστεύουµε, όµως, εµείς στον ΣΥΡΙΖΑ ότι η υποχρηµατοδό-
τηση του Υπουργείου Υγείας -και γενικότερα στην υγεία- είναι
µεγάλη, σε βαθµό που να επηρεάζονται οι υπηρεσίες και τα προ-
γράµµατα που βρίσκονται σε εξέλιξη.

Χάρηκα που είπατε ότι θα κάνετε ό,τι µπορείτε. Έχουν περάσει
ήδη τέσσερις µήνες, βέβαια, που οι άνθρωποι αυτοί είναι απλή-
ρωτοι. Θα πρέπει να γίνει µία ρύθµιση. Νοµίζω ότι θα το προσπα-
θήσετε. Και είπατε ότι έχετε κάνει προσπάθειες γι’ αυτό. Τα
χρήµατα ασφαλώς είναι νοµοθετηµένα. Άρα χρειαζόµαστε
367.000 ευρώ. 

Η δουλειά των θεραπευτών -θα ήθελα να ακουστεί- είναι πάρα
πολύ σηµαντική. Το αναγνωρίσατε κι εσείς. Συµµετέχουν στην
υποδοχή και την προετοιµασία των νέων ανθρώπων που προσέρ-
χονται για απεξάρτηση, συµµετέχουν στις συµβουλευτικές οµά-
δες των υπό απεξάρτηση ατόµων και των συγγενών τους και,
κυρίως, συµµετέχουν στην ψυχοεκπαίδευση και την ένταξη των
ανθρώπων αυτών µέσα στα προγράµµατα. Άρα είναι πάρα πολύ
σηµαντική η δουλειά που προσφέρουν και, βέβαια, έχουν κι αυτοί
δικαίωµα να δουν ένα εργασιακό µέλλον εξασφαλισµένο.

Από την άλλη µεριά, οι ποινές –τις γνωρίζετε- είναι σηµαντικές
εάν διακοπεί το πρόγραµµα. Κι οπωσδήποτε τα τρία προγράµ-
µατα, όπως κι εσείς είπατε, πρέπει να συνεχίσουν και, µάλιστα,
να επεκταθούν. Εξάλλου πρόκειται για τριάντα άτοµα. Το τριετές
πρόγραµµα, µε την ενίσχυση των ασφαλιστικών εισφορών από
τον ΟΑΕΔ, προβλέπει εκατόν πενήντα απεξαρτηµένα άτοµα. Άρα
µακάρι να συµπληρώνονταν και να είχαµε ακόµη περισσότερους
απεξαρτηµένους σε θέσεις εργασίας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το λόγο έχει η κυρία

Υφυπουργός.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Συµφωνούµε

απόλυτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ.
Συνεχίζουµε µε την πρώτη υπ’ αριθµ. 1364/23-4-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκο-
γιαννάκη  προς τους Υπουργούς  Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών,
σχετικά µε την αποκρατικοποίηση του αερολιµένος Χανίων.

Βέβαια, κύριε Αντιπρόεδρε, υπάρχει και ταυτόσηµη επίκαιρη
ερώτηση από άλλον συνάδελφο. 

Το λόγο έχει ο κύριος Αντιπρόεδρος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε, εάν υποθέσουµε ότι αύριο το πρωί η Κυ-
βέρνηση βρισκόταν µπροστά σε µία αδήριτη ανάγκη να
αποκρατικοποιήσει όλα τα αεροδρόµια -µικρά και µεγάλα- της
χώρας, τότε το τελευταίο αεροδρόµιο, το οποίο θα είχε αυτήν
την τύχη, θα έπρεπε να είναι το αεροδρόµιο Χανίων «ΙΩΑΝΝΗΣ
ΔΑΣΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ». 

Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να διευκρινίσω ότι εγώ
δεν είµαι κρατιστής, γιατί πιστεύω ότι το κράτος δεν είναι καλός

επιχειρηµατίας. Αντίθετα, πιστεύω ότι ο επιχειρηµατίας, που λει-
τουργεί στο πλαίσιο της ιδιωτικής οικονοµίας υπό συνθήκες υγι-
ούς ανταγωνισµού, είναι εκείνος ο οποίος προσφέρει και µάλιστα
σηµαντικά. Το κράτος ως επιχειρηµατίας, µε ό,τι το συνοδεύει -
τη διαφθορά, τις συνθήκες ήσσονος προσπάθειας και όλα τα
άλλα, τα οποία γνωρίζουµε- δεν είναι καλός επιχειρηµατίας.
Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι πάντοτε ο ιδιώτης, εν παντί τόπω
και χρόνω, είναι ο κατάλληλος για να λειτουργήσει µια επιχεί-
ρηση. Υπάρχουν περιστάσεις, συνθήκες και ιδιαιτερότητες που
το κράτος πρέπει να είναι παρόν. Και αυτές οι συνθήκες, αυτές
οι ιδιαιτερότητες, συντρέχουν κατ’ εξοχήν στο αεροδρόµιο Χα-
νίων.

Αυτή ήταν η αιτία για την οποία κατέθεσα την ερώτηση αυτή
κι όχι, αν θέλετε, περισσότερο οι µικρότερες άλλες αιτίες, οι
οποίες συντρέχουν κι αυτές. Εδώ έχουµε να κάνουµε µε µία κα-
τάσταση η οποία, εάν συνεχιστεί, η Περιφέρεια Κρήτης θα χωρι-
στεί πλέον οριστικά στα δύο: η ευνοούµενη πλευρά, δηλαδή
εκείνη στην οποία το κράτος προσφέρει τα πάντα, προκειµένου
να αναπτυχθεί, και η άλλη, η δυτική πλευρά, η οποία θα συνεχίσει
να έχει τη µοίρα που είχε µέχρι και σήµερα.

Δύο είναι, αν θέλετε, οι υποδοµές που στα Χανιά συµβάλλουν
στην ανάπτυξη. Είναι το λιµάνι της Σούδας και το αεροδρόµιο
των Χανίων.

Μάλιστα, θα πρέπει να σας πω το εξής: Πριν από δεκαεπτά
χρόνια είχε γίνει µία σηµαντική επέκταση του αεροσταθµού.
Ήταν τόσο εκρηκτική η αύξηση της επιβατικής κίνησης -αφίξεων
και αναχωρήσεων- µέσα σε δεκαεπτά χρόνια που υπάρχει
ανάγκη -και αυτήν τη στιγµή είναι σε εξέλιξη ένα πρόγραµµα, ένα
έργο, ύψους 110.000.000 ευρώ, το οποίο ξεκινάει οσονούπω- να
µεγαλώσει. Αυτό πού οφείλεται; Οφείλεται στους ιδιώτες, στους
κατοίκους της περιοχής, στους ξενοδόχους και σε όλους τους
άλλους φορείς, οι οποίοι έδωσαν διαχρονικά τη µάχη.

Τώρα τι γίνεται; Ενώ υπάρχουν, πλέον, λαµπρές προοπτικές
ανάπτυξης εξαιτίας αυτών των δύο υποδοµών -του λιµανιού και
του αεροδροµίου- έρχεστε εσείς και αποκρατικοποιείτε το αερο-
δρόµιο Χανίων και δεν αποκρατικοποιείτε το αεροδρόµιο Ηρα-
κλείου. 

Τι σηµαίνει αυτό το πράγµα, κύριε Υπουργέ; Σηµαίνει ότι
έχουµε ένα αεροδρόµιο φθηνό -το οποίο θα παραµείνει φθηνό,
όπως είναι σήµερα το αεροδρόµιο του Ηρακλείου- κι ένα αερο-
δρόµιο ακριβό, που θα γίνει το αεροδρόµιο των Χανίων. 

Ξέρετε την κρίση που υπάρχει και ξέρετε ότι οι ταξιδιωτικοί
πράκτορες λογαριάζουν και το 1 ευρώ, προκειµένου να µεταφέ-
ρουν τον τουρισµό είτε προς την άλφα είτε προς τη βήτα πλευρά.
Τι θα γίνει; Εκεί που πάει να σηκώσει κεφάλι ο νοµός, η δυτική
Κρήτη γενικότερα, θα δεχθεί πάλι την καρπαζιά και θα παραµεί-
νει εκεί που είναι τόσα χρόνια.

Θα σας ακούσω και στη δευτερολογία µου θα πω τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, θέλω κατ’ αρχάς να ξεκαθαρίσουµε
γιατί προχωρούµε σε αυτές τις συµβάσεις παραχώρησης των πε-
ριφερειακών αεροδροµίων. Όχι µόνο διότι είναι διεθνής δέ-
σµευση της χώρας. Αυτό είναι το λιγότερο. Προχωρούµε, διότι
πρώτα απ’ όλα υπάρχει έλλειψη πόρων. Δεν έχουµε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Έλλειψη…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων):
Υπάρχει έλλειψη πόρων για τη συντήρηση και την αναβάθµιση
των αεροδροµίων, µε χρήµατα των Ελλήνων φορολογουµένων.
Είναι ένας από τους λόγους που προχωρούµε προς αυτήν την
κατεύθυνση. 

Ο δεύτερος λόγος είναι πως αυτή είναι η διεθνής πρακτική. Αν
δείτε τι συµβαίνει γύρω µας, στην ευρύτερη γειτονιά της Ελλά-
δας, σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ολοένα και περισσότερες χώρες προχωρούν σε αυτές
τις συµβάσεις παραχώρησης.

Τελευταίο παράδειγµα είναι η Πορτογαλία, η οποία πριν από
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δύο-τρεις µήνες έδωσε όλα της τα αεροδρόµια σε διεθνή διαχει-
ριστή µε σύµβαση παραχώρησης.

Τρίτον, εδώ δεν µιλάµε για αποκρατικοποίηση. Θέλω να είναι
σαφές το πράγµα. Μιλάµε για σύµβαση παραχώρησης. Δηλαδή,
το δηµόσιο κρατάει την κυριότητα. Ειδικά, δε, στην περίπτωση
του αεροδροµίου των Χανίων, που είναι και στρατιωτικό αερο-
δρόµιο, δεν έχουµε τίποτα άλλο από τους κοινόχρηστους χώ-
ρους και τους χώρους που είναι αναγκαίοι για την εµπορική
λειτουργία, οι οποίοι δίνονται µε σύµβαση παραχώρησης σε κά-
ποιον ιδιώτη. Όλες οι υπόλοιπες εγκαταστάσεις, διάδροµοι
προσγείωσης-απογείωσης, όλες οι εγκαταστάσεις, δηλαδή, που
είναι αναγκαίες για το στρατιωτικό αεροδρόµιο δεν αφορούν κα-
θόλου στη σύµβαση παραχώρησης και παραµένουν στην ιδιο-
κτησία του κράτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Βεβαίως, ένας ακόµη λόγος που κινούµαστε προς αυτήν την
κατεύθυνση, είναι διότι τα αεροδρόµια είναι η εικόνα της χώρας
προς τα έξω και θέλουµε να τα µετατρέψουµε από πίστες προσ-
γείωσης και απογείωσης -που αυτό είναι απλώς σήµερα- σε µι-
κρούς τοπικούς πόλους ανάπτυξης, πράγµα το οποίο θα είναι
καλό και για τον τουρισµό αλλά και για τις τοπικές κοινωνίες -την
κοινωνία των Χανίων εν προκειµένω- µε τα εµπορικά κέντρα και
τις άλλες δραστηριότητες που µπορεί να γίνουν στο χώρο του
αεροδροµίου.

Τώρα έρχοµαι στο ειδικότερο θέµα, ποιες επιπτώσεις θα υπάρ-
ξουν στο αεροδρόµιο των Χανίων σε σχέση µε το ότι το αερο-
δρόµιο των Χανίων εντάσσεται στις συστάδες των συµβάσεων
αυτών παραχώρησης, ενώ στο αεροδρόµιο Ηρακλείου θα κατα-
σκευαστεί  µε ΣΔΙΤ ένα καινούργιο αεροδρόµιο κι εν τω µεταξύ,
για κάποια, πολύ λίγα, χρόνια, θα λειτουργεί το σηµερινό. 

Πρώτον, έχουµε µελέτη κόστους-οφέλους της Ειδικής Διαχει-
ριστικής Αρχής Μεταφορών, η οποία κατέδειξε ότι τα αεροδρό-
µια Ηρακλείου και Χανίων δεν λειτουργούν ανταγωνιστικά,
απευθύνονται σε διαφορετικές αγορές έκαστο και εξυπηρετούν
ανεξάρτητες, λόγω φύσης αλλά και γεωγραφικής απόστασης,
περιοχές επιρροής. 

Δεύτερον, η περιοχή επιρροής του αεροδροµίου Χανίων είναι
λιγότερο κορεσµένη τουριστικά απ’ ό,τι είναι η αντίστοιχη του
Ηρακλείου. 

Εποµένως στο Ηράκλειο δεν υπάρχουν δυνατότητες τουριστι-
κής ανάπτυξης στο βαθµό που υπάρχουν στα Χανιά. 

Τρίτον και κυριότερο -και θέλω να µε προσέξετε σε αυτό και
να ακούει και η χανιώτικη κοινωνία- µε βάση τα στοιχεία τα οποία
µου έδωσαν οι αρµόδιες υπηρεσίες, πιστοποιείται ότι οι χρονο-
θυρίδες, αυτό που στη γλώσσα των αεροµεταφορών είναι γνω-
στό ως «slots», του Κρατικού Αερολιµένα Ηρακλείου είναι
κατειληµµένες στο σύνολό τους από πτήσεις τσάρτερ, ενώ περί
τα εκατόν είκοσι αιτήµατα για είσοδο στις ώρες αυτές βρίσκονται
στη λίστα αναµονής της Αρχής Συντονισµού Πτήσεων. 

Από τα παραπάνω προκύπτει ότι, πέραν αυτού που είπα για
τον τουρισµό, ειδικά ο αερολιµένας Ηρακλείου έχει κορεστεί έτσι
όπως λειτουργεί µέχρι σήµερα.

Εποµένως, κύριε συνάδελφε, κύριε Μαρκογιαννάκη, ακόµα και
να θέλαµε να βοηθήσουµε για κάποιο λόγο –περίεργο- το Ηρά-
κλειο και να ζηµιώσουµε τα Χανιά, δεν µπορούµε να το κάνουµε,
διότι ο συγκεκριµένος αερολιµένας, του Ηρακλείου, που λειτουρ-
γεί σήµερα, δεν έχει περαιτέρω δυνατότητες ανάπτυξης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Κύριε Υπουργέ, είπατε κάποια στιγµή «να µας ακούσουν
και οι Χανιώτες». Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι σας ακούν αυτήν τη
στιγµή, αλλά δεν σας πιστεύουν. Και  αυτό όχι επειδή είστε εσείς
ο συγκεκριµένος Υπουργός, αλλά γιατί έχουν πικρή εµπειρία από
το παρελθόν. Τα διάφορα προγράµµατα, οι κρατικές ενισχύσεις
πάσης µορφής, έργα από Ολυµπιακούς Αγώνες και τόσα άλλα
πήγαν σε µια περιοχή. Δεν είχαν διοχετευθεί  σε όλη την Κρήτη.
Σε µια περιοχή πήγαν και είναι πάρα πολύ εύκολο να το διαπι-
στώσουµε. Αλλά ας το αφήσουµε αυτό.

Κύριε Υπουργέ, θα γίνει ή δεν θα γίνει ακριβότερο το αερο-

δρόµιο Χανίων; Απλά. Στη δευτερολογία σας θέλω να απαντή-
σετε. Θα προστεθούν στα τέλη προσγείωσης-απογείωσης, πα-
ραµονής και όλα τα άλλα έξοδα τα οποία έχει ένα αεροσκάφος
το οποίο πηγαίνει σε ένα αεροδρόµιο; 

Έχουµε την πικρή εµπειρία από το «Ελευθέριος Βενιζέλος»,
που είναι το ακριβότερο αεροδρόµιο της Ευρώπης. Το ίδιο θέ-
λετε να κάνετε και το αεροδρόµιο των Χανίων. Και µη µου λέτε
εµένα ότι έχει κορεστεί το αεροδρόµιο Ηρακλείου, διότι ήδη ενώ
προ της εξαγγελίας ότι δεν πρόκειται να αποκρατικοποιηθεί ή να
παραχωρηθεί -ή όπως αλλιώς θέλετε, πείτε το- όλοι αγωνίζονταν
και αγωνιούσαν αν θα γίνει το αεροδρόµιο του Καστελίου, µόλις
έγινε η εξαγγελία ότι δεν πρόκειται να αποκρατικοποιηθεί, άρχι-
σαν οι φορείς κι έλεγαν: «Βολευόµαστε και µε αυτό το αεροδρό-
µιο, αρκεί να γίνουν κάποιες επεκτάσεις τις οποίες θα
επιδιώξουµε». Οπότε, αν επιτευχθούν αυτές οι επιδιώξεις, αντι-
λαµβάνεστε ότι ούτε περί κορεσµού θα µπορείτε να οµιλείτε ούτε
για οτιδήποτε άλλο. Απλά, θα βλέπουµε πάλι το ίδιο τροπάριο.
Η δυτική πλευρά θα συνεχίσει να έχει τα ίδια προβλήµατα σε αν-
τίθεση µε την ευνοηµένη ανατολική πλευρά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής)

Γι’ αυτό θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ να µην προχωρήσετε
αυτήν την αποκρατικοποίηση. Ήδη, µετά από µεγάλες προσπά-
θειες και µεγάλους αγώνες, κατάφεραν οι ξενοδόχοι των Χανίων
κι έκαναν µια συµφωνία µε την εταιρεία φθηνών πτήσεων, τη
«RYANAIR», που θα φέρει φέτος στο Νοµό Χανίων πάνω από
τριακόσιες χιλιάδες τουρίστες. Με φτηνές πτήσεις, µε φτηνό αε-
ροδρόµιο και µε φτηνό κόµιστρο έρχεται πολύς κόσµος. Μόλις
επισυµβεί το µοιραίο, το οποίο επιχειρείτε, και αυτοί θα φύγουν
αλλά και όλοι άλλοι οι οποίοι προτίθενται πραγµατικά να οδεύ-
σουν προς τη δυτική πλευρά της Κρήτης -που πράγµατι υπάρ-
χουν προοπτικές- δεν θα έρθουν, κύριε Υπουργέ, διότι οι
προοπτικές υπήρχαν και στο παρελθόν. Το φυσικό κάλλος της
δυτικής Κρήτης, η φιλοξενία των κατοίκων, η επιχειρηµατικότητα
των ανθρώπων είναι στοιχεία που υπήρχαν και στο παρελθόν. Το
κράτος ήταν απόν, το κράτος ήταν εχθρός, το κράτος δεν τους
άφηνε. Και σήµερα, το 2013, έρχεται το κράτος και επιδεικνύει
την ίδια συµπεριφορά. 

Όχι, κύριε Υπουργέ. Δεν έχετε το δικαίωµα, δεν έχει το δι-
καίωµα αυτή η Κυβέρνηση να συµπεριφέρεται κατ’ αυτόν τον
τρόπο. Δεν µπορεί έναν πνεύµονα ανάπτυξης, µέσα από πολλούς
αγώνες και µεγάλες προσπάθειες όλων των φορέων και όλων
των κατοίκων του νοµού Χανίων και του Ρεθύµνου –διότι πάνε
αντάµα στην ανάπτυξη και οι δύο πρώην νοµοί- δεν µπορεί αυτόν
τον πνεύµονα ο οποίος αρχίζει να πετάει, αρχίζει να έχει προ-
οπτικές, αρχίζει να φαίνεται ότι θα συµβάλει αποφασιστικά και
µετά τα καινούργια έργα τα οποία γίνονται στην ανάπτυξη της
περιοχής, να έρχεστε εσείς να τον αποκαθηλώνετε και να τον κά-
νετε ένα περιφερειακό, πανάκριβο αεροδρόµιο το οποίο δεν θα
προσφέρει τίποτα. 

Θα σας παρακαλέσω πάρα πολύ να το ξαναδείτε. Άλλωστε
προσωπικά έχετε και λόγους. Θα πρέπει επιτέλους κάποια
στιγµή και η χορδή του τοπικισµού, που πάντα υπάρχει, να µας
χτυπάει κάποιο καµπανάκι. Είστε κι εσείς από το Ρέθυµνο και ξέ-
ρετε πόσο ταλαιπωρηµένη είναι η περιοχή της δυτικής Κρήτης
από πλευράς ανάπτυξης.

Τελειώνοντας, θα ήθελα να πω ότι υπάρχει και κάτι άλλο.
Υπάρχουν στρατιωτικές εγκαταστάσεις εκεί και τίθενται και θέ-
µατα εθνικής ασφάλειας. Εκεί είναι το πεδίο βολής Κρήτης, η
115, ο ναύσταθµος Κρήτης, η αµερικάνικη βάση και τόσα άλλα.
Πώς πάτε να αποκρατικοποιήσετε ένα αεροδρόµιο το οποίο βρί-
σκεται εν µέσω τόσων στρατιωτικών εγκαταστάσεων, οι οποίες
οχλούν την περιοχή, οι οποίες δηµιουργούν προβλήµατα ανά-
πτυξης και περιβάλλοντος στην περιοχή και, αντί να έλθετε να
συµβάλετε στο να αµβλυνθούν αυτές οι συνέπειες, έρχεστε και
αυτό ακόµα το θετικό το οποίο υπάρχει και αναπτύσσεται να το
απαξιώσετε; 

Μ’ αυτά τα δεδοµένα, θέλω να πιστεύω ότι δεν θα προχωρήσει
αυτό. Σας παρακαλώ πάρα πολύ, δείτε τι συνέβη στο Ηράκλειο,
το πανηγύρι το οποίο συνέβη µετά την εξαγγελία σας ότι δεν
πρόκειται να αποκρατικοποιηθεί το αεροδρόµιο Ηρακλείου,
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παρά µόνο όταν και εάν και εφόσον γίνει το αεροδρόµιο του Κα-
στελίου. Πανηγύρι κυριολεκτικά. Σας λέω ότι δεν θα γίνει ποτέ.
Ήδη έχει εξαγγελθεί δεκαπέντε φορές από Πρωθυπουργούς και
από Υπουργούς και δεν έχει γίνει. Τώρα, που δεν θα το επιδιώ-
κουν οι κάτοικοι της περιοχής και οι φορείς, θα γίνει; Βεβαίως
και δεν θα γίνει και έτσι θα διαιωνιστεί αυτή η κατάσταση η οποία
υπάρχει, η οποία –επαναλαµβάνω- θα είναι σε βάρος της εκλο-
γικής µου περιφέρειας. 

Εγώ ως Βουλευτής Χανίων, ως παλαιός Βουλευτής, σας λέω
το εξής: Όλοι µας εδώ µέσα έχουµε υποχρέωση, εκτός από το
καθήκον που έχουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα, να προσπαθούµε να
συνεισφέρουµε, όσο µπορούµε, στην ανάπτυξη της εκλογικής
µας περιφέρειας όπως και ολόκληρης της Ελλάδας.

Σ’ αυτό το πλαίσιο έκανα τη σηµερινή επίκαιρη ερώτηση. Είναι
µία πρώτη αντίδραση στην οποία συµπαρίστανται όλοι οι φορείς
µε έγγραφα τα οποία έχω, έναν ολόκληρο φάκελο. Είναι η πρώτη
αντίδραση σ’ αυτό το οποίο επιχειρείται. Θα υπάρχουν κι άλλες,
κύριε Υπουργέ, πιο δυναµικές, από την περιοχή και τους κατοί-
κους, που ασφαλώς δεν θα είναι κάτι το ευχάριστο κατά την πε-
ρίοδο της κρίσης που περνάει ο τόπος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Μαρκογιαννάκη, είπατε ότι στα Χανιά µπορεί να µη µε πιστεύουν.
Ενδεχοµένως να είναι έτσι, αλλά εγώ ξέρω ότι έχω µαζί µου το
χρόνο. Μπορεί σήµερα διάφοροι να αντιδρούν, αλλά νωρίτερα ή
αργότερα θα καταλάβουν ότι οι αντιδράσεις τους είναι προϊόν
παρεξηγήσεως και η πολιτική, όπως και η ζωή, δεν είναι αγώνας
ταχύτητος, αλλά είναι αγώνας αντοχής. Ξέρω λοιπόν ότι, σε τρεις
µήνες, σε έξι µήνες, σ’ ένα χρόνο, αυτό που λέω σήµερα θα απο-
δειχθεί ότι είναι πέρα για πέρα αληθινό και γράψτε το για να το
θυµόµαστε όλοι.

Δεύτερον, προφανώς δεν έχουµε κανένα λόγο να ευνοήσουµε
το Ηράκλειο, ούτε εγώ ούτε κανένας άλλος. Αν είχαµε κανένα
λόγο να ευνοήσουµε το Ηράκλειο, δεν θα δίναµε, από τα λίγα
χρήµατα που έχει το δηµόσιο, πάνω από εκατό εκατοµµύρια
ευρώ για εκσυγχρονισµό και επέκταση του αεροδροµίου Χανίων
τώρα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Έλεος!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Τρί-
τον, ο στόχος µας και για το αεροδρόµιο Χανίων και συνολικά
για τα περιφερειακά αεροδρόµια που µπαίνουν στις συστάδες
της παραχώρησης είναι να γίνουν καλύτερα, πιο σύγχρονα, πιο
ελκυστικά, τοπικοί πόλοι ανάπτυξης και για τον τουρισµό και για
το εµπόριο και γενικότερα για την ώθηση της περιοχής προς τα
εµπρός.

Σε σχέση µε την κοστολόγηση, σε σχέση µε το πώς θα λει-
τουργούν τα περιφερειακά αεροδρόµια, για να αποφύγουµε
λάθη που έγιναν στο «Ελευθέριος Βενιζέλος», εκείνο που βά-
ζουµε και υπάρχει µέσα στους όρους των συµβάσεων παραχώ-
ρησης είναι ένα άνω όριο. Δηλαδή, θα γίνεται σύγκριση µε τα
αεροδρόµια πέντε ανταγωνιστικών χωρών και τα αεροδρόµια της
Ελλάδας, από πλευράς χρεώσεων, και δεν θα είναι πάνω από το
µέσο όρο. Είµαστε τουριστική χώρα και θέλουµε να προσελ-
κύουµε τουρίστες και να µη θίξουµε την ανταγωνιστικότητά µας. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): …(δεν ακούστηκε)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Αφή-
στε µε, αν έχετε την καλοσύνη.

Ως προς την ασφάλεια έχουµε συνεννοηθεί µε το Υπουργείο
Αµύνης και για το αεροδρόµιο Χανίων και για πολλά άλλα στρα-
τιωτικά αεροδρόµια, τα οποία εντάσσονται στις συµβάσεις πα-
ραχώρησης. Ξεκαθαρίζω ότι θα είναι µόνο κάποιοι κοινόχρηστοι
χώροι και χώροι στους οποίους θα γίνονται εµπορικές δραστη-
ριότητες που θα παραχωρούνται στους παραχωρησιούχους. 

Από εκεί και πέρα θέλω ακόµα µια φορά να το πω µε όση δύ-
ναµη έχω -όποιος θέλει το πιστεύει και όποιος δεν θέλει δεν το

πιστεύει, αλλά ξέρω ότι λέω την αλήθεια- ότι το σηµερινό αερο-
δρόµιο Ηρακλείου έτσι ή αλλιώς, µε όποια προσπάθεια κάνουµε
ή δεν κάνουµε, περιθώρια περαιτέρω ανάπτυξης δεν έχει. Είναι
κορεσµένο. 

Εδώ θα είµαστε και θα δείτε ότι σε αυτά που λέω έχω απόλυτο
δίκιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, ενη-
µερώθηκα ότι για σοβαρούς λόγους πρέπει να φύγετε. Αν πάµε
όµως έτσι, δεν θα φύγετε. Γιατί, ενώ ο χρόνος είναι πέντε λεπτά
για τον οµιλούντα συνάδελφο και έξι για σας -συνολικά έντεκα,
δηλαδή- ήδη η πρώτη ερώτηση µας πήρε είκοσι λεπτά. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Εδώ όµως δεν είµαστε ίσοι.
Ούτε καν αναλογικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίζουµε µε την
τρίτη υπ’ αριθµόν 1386/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του πρώην Προέδρου της Βουλής και Βουλευτού Β’ Αθη-
νών του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου
Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων σχετικά µε την κατάργηση
της διάταξης του άρθρου 78 του ν. 4146/2013. 

Το λόγο έχει ο κύριος Πρόεδρος.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι πραγ-

µατικά που επανέρχοµαι. Άλλες πλευρές και ιδιαίτερα η Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση, που διεµαρτύρετο την εποµένη της
ψηφίσεως της διατάξεως του άρθρου 78 του νόµου αυτού, τώρα
σιωπούν. 

Όµως το θέµα είναι µείζον, διότι µε πρόσχηµα ότι θα απαλλα-
γούν της κατηγορίας για απιστία διοικήσεις ή στελέχη τραπεζών
που δανειοδότησαν κόµµατα -ενώ η συγκεκριµένη διάταξη δεν
καλύπτει τέτοια ενδεχοµένως αδικήµατα- πραγµατοποιείται ένα
τεράστιο σκάνδαλο, που αφορά εκκρεµείς υποθέσεις στη δικαιο-
σύνη ή και ποινές που έχουν καταγνωστεί και εκτίονται αυτήν τη
στιγµή για αδικήµατα κοινής απιστίας ή απιστίας περί την υπη-
ρεσία. 

Μου κάνει εντύπωση η σιωπή µε την οποία αναδιπλούµενοι οι
πάντες -και η Αντιπολίτευση, που οφείλει να επαγρυπνεί- κατά
κάποιο τρόπο περιβάλλουν αυτό το σκάνδαλο. 

Δεν ξέρω γιατί. Αυτό που γνωρίζω είναι ότι το σχετικό νοµοθε-
τικό διάταγµα του 1964, όπως αυτό επανήλθε µε το ν.1320/1982,
όπως ο νόµος αυτός τροποποιήθηκε µε το ν.1256/1982, όπως και
πάλι το 1990 µε το ν.1902 οριοθετήθηκε ο δηµόσιος τοµέας, δεν
περιλαµβάνει τα κόµµατα. 

Τα κόµµατα όπως και η συντριπτική πλειοψηφία του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους σε ένα ερώτηµα που τους ετέθη απε-
φάνθησαν: είναι sui generis νοµικά πρόσωπα, ενώσεις προσώ-
πων, που παίρνουν νοµική προσωπικότητα, την οποία δεν
προέβλεπε και το νοµοθετικό διάταγµα του 1974 αµέσως µετά
την κατάλυση της δικτατορίας και έχουν αυτήν και µόνο τη νο-
µική προσωπικότητα για την εκπλήρωση του συνταγµατικού τους
σκοπού. Αλλά στην οριοθέτηση του δηµόσιου και του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα δεν περιλαµβάνονται.

Η διάταξη αυτή, που απετέλεσε το άρθρο 78 του νόµου αυτού,
σαφώς λέει ότι δεν υπάρχει απιστία για διοικήσεις τραπεζών και
στελέχη τραπεζών, που συνήψαν δάνεια µε νοµικά πρόσωπα δη-
µοσίου δικαίου, όπως δήµους, κύριε  Υπουργέ -είναι νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου οι ΟΤΑ- ή του ευρύτερου ιδιωτικού
δικαίου, του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, που ήταν µέχρι πρότι-
νος ορισµένες τράπεζες, ήταν τα ΕΛΔΕ, ήταν διάφορα νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, τα οποία περιελαµβάνοντο στον
οριοθετούµενο δηµόσιο τοµέα.

Και αυτή η διάταξη που δεχτήκατε, κύριε Υπουργέ, και έγινε
νόµος δεν αναφέρει τα κόµµατα. Δεν αναφέρει γενικώς και αό-
ριστα, ώστε η θεωρία να µας ερµηνεύσει τι είναι δηµόσιος το-
µέας. Λέει επί λέξει: «Όπως αυτός», δηλαδή ο δηµόσιος τοµέας,
στενός ή ευρύτερος «οριοθετείται από το νόµο». Επί λέξει το
αναφέρει. 

Εγώ για πρώτη φορά ακούω ότι ο νόµος προβλέπει πράξεις
τις οποίες τιµωρεί. Πρώτη φορά βλέπω διάταξη που λέει τι δεν
είναι αδίκηµα. Εν τοιαύτη περιπτώσει, πρέπει να πούµε ότι δεν
είναι αδίκηµα όταν προεδρεύει ο Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής.
Είναι ανόητο αυτό. Και, όµως, αυτήν την ανόητη διάταξη την πε-
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ράσαµε, την πέρασαν κατά παράβαση του Συντάγµατος και του
Κανονισµού της Βουλής, χωρίς συζήτηση. Υπεκλάπη, δηλαδή, η
ψήφος της Βουλής, δηµοσιεύτηκε. Και το πρόβληµα τώρα ξέρετε
ποιο είναι; Ότι δεν προβλέπει µόνο ό,τι έγινε, αλλά και από εδώ
και πέρα.

Και ο Ποινικός Κώδικας στις γενικές του αρχές, στα άρθρα 2
και 3, προβλέπει ότι, εάν µεταξύ τελέσεως της πράξεως και εκτί-
σεως της ποινής ίσχυσαν περισσότεροι του ενός νόµοι, εφαρµό-
ζεται ο επιεικέστερος και, αν νόµος θεώρησε την πράξη µη
κολάσιµη, παύει η δίωξη.

Κύριε  Πρόεδρε, ζούµε πολύ δύσκολες ηµέρες. Καταδηµαγω-
γείται ο ελληνικός λαός. Εκατοµµύρια ανθρώπων που υποφέ-
ρουν σήµερα, οι πάντες, ευκαίρως-ακαίρως βάλλουν κατά της
Βουλής, κατά των τριακοσίων. Και ασφαλώς δεν µπορεί να ελέγ-
ξει κανείς εδώ µέσα ποιον στέλνει κάθε φορά ο ελληνικός λαός.
Αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι ο θεσµός αυτός, οι τριακόσιοι εκπρό-
σωποι του λαού συλλήβδην και αθρόως πρέπει να τσουβαλια-
στούν για πράξεις αυτής της µορφής.

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ, η διάταξη αυτή πρέπει να ανα-
κληθεί αφ’ ης ίσχυσε. Προσθέτω όµως ότι, έστω και για ένα
λεπτό να ίσχυσε η διάταξη αυτή, δυστυχώς δεν καλύπτεται ό,τι
έγινε. 

Σε ό,τι αφορά τα κόµµατα, κύριε Πρόεδρε -και τελειώνω- ο ελ-
ληνικός λαός ακούει «τα κόµµατα λεηλάτησαν την Ελλάδα, έκλε-
ψαν, κατέκλεψαν». Δεν λέει ο ελληνικός λαός «ο τάδε εντε-
ταλµένος στο τάδε κόµµα που κάνει αυτήν τη δουλειά έκανε κάτι
διαφορετικό». Παρουσιάζεται αυτό το φαινόµενο. Και εγώ
απορώ, γιατί ανήκω στο κόµµα που κυβέρνησε πολλά χρόνια -
ήµουν Υπουργός, Πρόεδρος της Βουλής- εάν λεηλατούσε αυτό
το κόµµα την Ελλάδα, πώς βγαίνει να χρωστάει 200 εκατοµµύρια
ευρώ;

Ε, προφανώς κάτι άλλο συµβαίνει. Είτε τα κόµµατα -όπως υπο-
στηρίζω- ποτέ δεν λειτούργησαν πέραν της ενός ανδρός αρχής
-όπως συµβαίνει ακόµα και τώρα- και ορισµένων προσώπων είτε
κατά φήµη είτε κατ’ ουσία στελεχών κορυφαίων κ.λπ.. Αλλά ο
λαός που ανήκει σε µία παράταξη, σε ένα κόµµα, στη Νέα Δηµο-
κρατία, στο ΠΑΣΟΚ, στο ΣΥΡΙΖΑ, στο ΚΚΕ, στη ΔΗΜΑΡ, στους
Ανεξάρτητους Έλληνες, στη Χρυσή Αυγή, οπουδήποτε, δεν µπο-
ρεί να δέχεται την κατηγορία ότι τελικώς όλοι έβαλαν το δάχτυλο
στο µέλι, αν δεν θέλει για άλλους σκοπούς να κρύβει κάτω από
το χαλί τις ευθύνες των προσώπων, αντί να εξατοµικεύει και τον
έπαινο -όπου αξίζει- και τον ψόγο -όπου επίσης είναι απαραίτητο. 

Με αυτές τις συµπεριφορές νοµίζω ότι βλάπτουµε την Ελλάδα,
βλάπτουµε τη δηµοκρατία, βλάπτουµε και τον κοινοβουλευτικό
θεσµό. 

Σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, τη διάταξη να την πάρετε
πίσω. Δεν δικαιολογείται µε τίποτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Επειδή δεν είναι πα-
ράνοµο όταν προεδρεύει ο Γ’ Αντιπρόεδρος, γιατί προεδρεύει ο
Β’ Αντιπρόεδρος, κύριε Πρόεδρε, θα δώσω το λόγο τώρα άµεσα
στον Υπουργό κ. Χατζηδάκη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, κατ’ αρχάς ως προς τα ζητήµατα της διαδικασίας και
του Κανονισµού -καίτοι φυσικά δεν είµαι αρµόδιος εγώ να τηρώ
τον Κανονισµό της Βουλής, είναι ευθύνη του Προεδρείου- θέλω
να σας πω ότι σύµφωνα µε το Σύνταγµα, το άρθρο 74 παράγρα-
φοι 3 και 5, η Κυβέρνηση –κάθε κυβέρνηση- δικαιούται να κάνει
δεκτές εκπρόθεσµες τροπολογίες και επίσης, σε περίπτωση αµ-
φισβήτησης, αποφαίνεται η Βουλή. 

Εδώ, θέµα αµφισβητήσεως επί της συγκεκριµένης τροπολο-
γίας δεν ετέθη. Η συγκεκριµένη τροπολογία έγινε δεκτή –µπορεί
να φανεί στα Πρακτικά- γύρω στις 16.30’. Μέχρι τις 18.15’, αφού
έγινε δεκτή και αφού διενεµήθη σε όλους τους συναδέλφους
που ήταν στην Αίθουσα και στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-
πους, ουδείς έκανε κάποια παρατήρηση συγκεκριµένης ενστά-
σεως και το θέµα ηγέρθη πολύ αργότερα. Εποµένως από
πλευράς Κανονισµού, θα µου επιτρέψετε να πω, κατά την τα-
πεινή µου άποψη, ότι ζήτηµα δεν υφίσταται. 

Έρχοµαι τώρα στην ουσία του θέµατος, τι ρυθµίζει δηλαδή η
τροπολογία. Η τροπολογία ρυθµίζει την ευθύνη του προέδρου,

των µελών του διοικητικού συµβουλίου και των στελεχών τραπε-
ζών, όταν υπάρχει σύναψη δανείων µε νοµικά πρόσωπα δηµό-
σιου ή ιδιωτικού δικαίου, µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, του
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. 

Τι ρυθµίζει η συγκεκριµένη τροπολογία; Η τροπολογία αυτή
αναφέρει ότι δεν υπάρχει απιστία σωρευτικά, εάν συντρέχουν
δύο προϋποθέσεις: Πρώτον, εάν υπάρχουν σχετικές αποφάσεις
από τα αρµόδια όργανα της τράπεζας για τη χορήγηση δανείων
και γενικά πιστώσεων. Και, δεύτερον, εάν τηρήθηκαν οι σχετικές
κανονιστικές διατάξεις της Τράπεζας της Ελλάδος, όπως της ερ-
µηνεύει η ίδια η Τράπεζα της Ελλάδος.

Δηλαδή, κατά την άποψή µου, λέει κάτι σχεδόν αυτονόητο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τι χρειάζεται η διάταξη, εάν

είναι αυτονόητο αυτό;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Θα
σας πω, κύριε Κακλαµάνη.

Είναι µία απρόσωπη ρύθµιση, η οποία γίνεται για λόγους
ασφαλείας δικαίου. Γνωρίζετε την περιρρέουσα ατµόσφαιρα.
Πολλοί τραπεζικοί οργανισµοί έχουν σε αυτές τις συνθήκες πρό-
σθετη δυσκολία για δανειοδοτήσεις. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, έκανε δεκτή αυτήν την τροπολογία,
προκειµένου να υπάρξει µία σαφής νοµική οριοθέτηση ως προς
το ζήτηµα αυτό, χωρίς να αµφισβητούνται φυσικά σε καµµία πε-
ρίπτωση οι κανόνες της διαφάνειας. 

Για να καταλήγω -και αυτό είναι που θέλω να τονίσω- δανει-
οδοτήσεις που έγιναν είτε προς κόµµατα όποια ερµηνεία και αν
κάνει κανείς δεκτή είτε προς άλλους φορείς, χωρίς να υφίστανται
αποφάσεις από τα αρµόδια όργανα της τράπεζας και χωρίς σε-
βασµό προς τις κανονιστικές διατάξεις της Τράπεζας της Ελλά-
δος, συνεχίζουν να αποτελούν προφανώς απιστία. Και όλοι οι
οποίοι εξέδωσαν τέτοιες αποφάσεις είναι υπόλογοι. 

Αυτό κατά την άποψή µου είναι όλο το ζήτηµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συ-
νοδοί τους από το 68ο Γυµνάσιο της Αθήνας.

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Ερ-
γαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής,
δεκαοκτώ µαθητές και µαθήτριες και µια εκπαιδευτικός από το
2ο Δηµοτικό Σχολείο Υµηττού.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είπα στον Υφυ-

πουργό, τον κ. Μηταράκη: «Δικαιολογείσαι, γιατί είσαι οικονοµο-
λόγος.». Εσείς, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν δικαιολογείστε, διότι
είστε νοµικός. Βέβαια, στην Ελλάδα όλοι είµαστε από όλα και
αυτό οδηγεί και εκείνους που έχουν µια επιστηµονική εξειδί-
κευση στο κλίµα «όλοι µπορεί να λέµε οτιδήποτε, ποιος θα µας
ελέγξει;». Λοιπόν, εγώ σας ελέγχω. Διότι, πρώτον, όταν λέει αυτή
η διάταξη τα αυτονόητα καθ’ υµάς, τότε τι νόηµα έχει; Δεύτερον,
λέει αν υπάρχουν οι εγκριτικές αποφάσεις των αρµοδίων οργά-
νων. Μα, εκεί είναι το πρόβληµα. Δεν βάζει κανένας διοικητής
τράπεζας µια υπογραφή. Ως γνωστόν, υπάρχουν κάποιες γρα-
φειοκρατίες, ναι, η επιτροπή το ενέκρινε. Μια επιτροπή στην
Αγροτική Τράπεζα εισηγήθηκε και τοποθετήθηκαν τα αποθεµα-
τικά στην «MERRIL LYNCH», η οποία έβαλε 1% στα νησιά Κέιµαν
σε offshore εταιρεία. Κάποια επιτροπή ενέκρινε και ο διοικητής
υπέγραψε και όλα τα αποθεµατικά πήγαν εκεί και βέβαια µετά
µε την τραπεζική κρίση η Αγροτική Τράπεζα ζηµιώθηκε.

Κύριε Υπουργέ, εγώ είµαι ιδιόρρυθµος, είµαι ξεροκέφαλος,
αλλά αυτό είναι σκάνδαλο. Είναι ντροπή και για όποιους το σκέ-
φτηκαν και για όποιους συνέπραξαν και για όποιους ελαφρά τη
καρδία, χωρίς καν να διαβάσουν αυτήν τη διάταξη, έδωσαν το
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ΟΚ να περάσει. Ο Κανονισµός παραβιάστηκε. Ξέρετε ότι το Σύν-
ταγµα και ο Κανονισµός ορίζει τρεις µέρες πιο πριν. Εγώ είµαι
που τροποποίησα τον Κανονισµό, ώστε να σταµατήσει η ντροπή
στο δώδεκα παρά ένα ο όποιος Υπουργός να απαριθµεί τροπο-
λογίες, αριθµός τάδε, τάδε, τάδε. Αυτό είναι λάθος. 

Ο Πρόεδρος της Βουλής είχε γράψει επάνω «εκπρόθεσµη»,
κύριε Υπουργέ. Εσείς φύγατε και αφήσατε τον Υφυπουργό.
Ποιος σάς είπε ότι αν µια διάταξη είναι άσχετη µε το νόµο πρώτα-
πρώτα, δεύτερον εκπρόθεσµη πρέπει ο Υπουργός, να κάνει -µε
συγχωρείτε για την έκφραση- σαν να είναι αλλού µέχρι κάποιος
Βουλευτής να πει: «Εγώ έχω άποψην»;

Μέσα σε τρεις ώρες, όπως νοµοθετείτε µάλιστα αυτήν την πε-
ρίοδο, δεν προφταίνει κανείς να δει ούτε καν το κείµενο του
νόµου που εισάγεται, πού να δει το πλήθος των τροπολογιών; Εί-
χαµε δεσµευτεί -και για αυτόν το λόγο υπέγραφα και εγώ ως
Πρόεδρος της Βουλής- ότι πάνω από τρεις τροπολογίες που κα-
τατίθενται, τουλάχιστον εντός του τριηµέρου, δεν µπορούν να
περνάνε σε νόµους.

Έχει καταντήσει, κύριε Πρόεδρε, να ακούγεται στο ραδιό-
φωνο, στην τηλεόραση, να γράφεται σε εφηµερίδα ότι θα έρθει
η τροπολογία. Τελικά ο λαός δεν ακούει για νόµους που ψηφί-
ζονται, αλλά για τροπολογίες. Αυτό σηµαίνει ότι περνούν χωρίς
τον έλεγχο της Επιστηµονικής Υπηρεσίας. 

Αν ρωτήσετε, κύριε Χατζηδάκη, κύριε Υπουργέ, οποιονδήποτε
λέκτορα, επίκουρο, αναπληρωτή, καθηγητή πρώτης βαθµίδας
του Διοικητικού Δικαίου, µηδέ του κ. Παυλόπουλου, του συνα-
δέλφου σας, του κ. Σπηλιωτόπουλου του «επιστηµονικού τέρα-
τος» στη δικηγορία και στην επιστήµη εξαιρουµένων, αλλά και
τον οποιονδήποτε αν ρωτήσετε, θα σας πει ότι τα κόµµατα δεν
ανήκουν στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. 

Παραπλανήθηκε και ο Υπουργός και οι Αρχηγοί των κοµµάτων
που στηρίζουν την Κυβέρνηση. Διότι, προφανώς, κάποιοι ήθελαν
πίσω απ’ αυτό το κλίµα που υπάρχει εναντίον των κοµµάτων να
δικαιολογήσουν αυτό το σκάνδαλο, το οποίο δεν σταµατάει εδώ,
όπως σας είπα. Διότι εν συνεχεία, αν συνεχίσουν να δανειοδο-
τούν, µε αυτήν εδώ τη διάταξη δεν τρέχει τίποτα. 

Και ξέρετε ως νοµικός ότι η απιστία προϋποθέτει δόλο. Στην
περίπτωση των κοµµάτων πρέπει αυτός που θα διωχθεί, ο τρα-
πεζικός, το τραπεζικό στέλεχος, να τεκµηριωθεί ότι γνώριζε ότι
µέσα σε δύο χρόνια από το 45% θα φτάσουν τα κόµµατα στο
17% και στο 12%, ώστε να µην υπάρχει εγγύηση της χρηµατο-
δότησης από το δηµόσιο, ώστε ενσυνειδήτως να έβλαψε το νο-
µικό πρόσωπο, την τράπεζα της οποίας είναι στέλεχος. Δεν
υπάρχει, δηλαδή. Άλλα -και πολιτικά ενδεχοµένως- ελέγξιµα
υπάρχουν πολλά, αλλά αδίκηµα απιστίας δεν υπάρχει σ’ αυτήν
την περίπτωση. 

Με αυτόν τον τρόπο εκθέτετε και Πρωθυπουργούς που διετέ-
λεσαν Αρχηγοί των κοµµάτων αυτών, εµφανίζοντάς τους ότι µε
αυτήν τη διάταξη τους καλύπτετε ως ηθικούς αυτουργούς της
υποτιθέµενης απιστίας. Προκαλώ οποιονδήποτε νοµικά να κάτσει
απέναντί µου και να έχει άλλη άποψη. Υποθέτω ότι εσείς στα τυ-
πικά σταθήκατε, ότι δηλαδή «δεν είπε κανείς τίποτε», γι’ αυτό και
πέρασε και η τροπολογία.

Παρακαλώ, αφ’ ης ίσχυσε να την αποσύρετε. Θα έπρεπε όταν
εστάλη στον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, συναισθανόµενοι την
ευθύνη σας, η Κυβέρνηση ή εσείς προσωπικά, όταν σας ζητή-
σαµε στη συζήτηση στο σύνολο να αποσύρετε τη διάταξη -όπως
θα µπορούσατε- να το είχατε κάνει. Έστω θα έπρεπε να ζητήσετε
από τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας να το αναπέµψει στη Βουλή,
πριν δηµοσιευθεί ο νόµος αυτός, ώστε να αφαιρεθεί αυτή η διά-
ταξη. 

Σ’ αυτήν τη δύσκολη πορεία της χώρας, κύριε Πρόεδρε, αν δεν
αρθούµε όλοι πάνω από τα µικράτα µας, πάνω από τις κακοµοι-
ριές µας, εγώ προβλέπω να έρχονται δεινά σ’ αυτήν τη χώρα,
διότι κυριαρχεί η ανευθυνότητα. Κυριαρχεί δυστυχώς. 

Είχα πει πριν από τρία χρόνια ότι τρεις λαλούν και δυο χο-
ρεύουν. Είναι γενικό το κακό τώρα και συνεχίζεται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο Υπουργός Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, είπατε στην τοποθέτησή σας τώρα ότι για να µη συν-
τρέχει το αδίκηµα της απιστίας, κατά τη συγκεκριµένη τροπολο-
γία θα πρέπει να υπάρχει έγκριση των αρµόδιων εγκριτικών
οργάνων των τραπεζών. Ασφαλώς πρέπει να συντρέχει αυτή η
προϋπόθεση, αλλά όχι µόνο. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τα οποία εγκριτικά όργανα δεν
έχουν φύγει όµως. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Πρέ-
πει ταυτοχρόνως να τηρούνται οι κανονιστικές διατάξεις της
Τραπέζης της Ελλάδος. Τι είδους σκάνδαλο είναι να τηρούνται
οι κανονιστικές διατάξεις της Τραπέζης της Ελλάδος; Με συγ-
χωρείτε, αλλά που είναι το µεµπτό;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Σας σέβοµαι αλλά µην υποτι-
µάτε τη νοηµοσύνη µου. Αν είναι αυτονόητο, γιατί τη φέρατε τότε
τη διάταξη;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Διότι,
κύριε Πρόεδρε, ξεκαθάρισα…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και γιατί τη φέρατε µε αυτόν
τον τρόπο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ, κύριε
Πρόεδρε, ηρεµήστε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τρεις Βουλευτές, λέει εδώ
µέσα, φέρνουν τελευταία στιγµή µία τροπολογία. Γιατί δεν έρχε-
ται η Κυβέρνηση να πει ότι υπάρχει αυτό το θέµα και να το συζη-
τήσει στη Βουλή και να µη δίνει την εντύπωση στο λαό ότι αυτοί
τρώνε, πίνουν και ο λαός πληρώνει;

Διότι είναι ψεύδος αυτό, το ξέρετε. Κάποιοι τρώνε και πίνουν
αλλά αυτό δεν ισχύει για όλους. Για ελαχίστους ισχύει. Έχουµε
δώσει µια ζωή ολόκληρη και δεν θα λουζόµαστε τις βρωµιές του
οποιουδήποτε, όσο ψηλά και αν είναι! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίστε, κύριε
Υπουργέ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Προ-
χωρήσαµε, λοιπόν, σε αυτήν τη ρύθµιση που προϋποθέτει
εγκρίσεις από τα αρµόδια εγκριτικά  όργανα και σεβασµό των
κανονιστικών διατάξεων της Τραπέζης της Ελλάδος για λόγους
ασφαλείας δικαίου. Λόγω της περιρρέουσας ατµόσφαιρας και
λόγω της δυσκολίας πια των τραπεζών, υπάρχει ένα συγκεκρι-
µένο κλίµα -όλοι το ζούµε- να προχωρούν σε δανειοδοτήσεις ει-
δικά σε αυτές τις περιπτώσεις.

Τώρα, τονίζω ακόµα µια φορά ότι, αν δεν έχουν τηρηθεί αυτές
οι προϋποθέσεις, πάλι υπάρχει το αδίκηµα της απιστίας. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Όλοι
αυτοί που δεν έχουν σεβαστεί τις εγκριτικές αποφάσεις των τρα-
πεζών…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μα, µε συγχωρείτε. Αφού το
λέτε: «Εάν υπάρχει η εγκριτική της επιτροπής». Άρα, και τα στε-
λέχη της τράπεζας και αυτοί δεν έχουν ευθύνη. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Εάν,
λοιπόν, δεν έχουν τηρηθεί αυτές οι δυο προϋποθέσεις, οι απο-
φάσεις των αρµόδιων εγκριτικών οργάνων και ο σεβασµός των
κανονιστικών διατάξεων της Τραπέζης της Ελλάδος, υπάρχει το
αδίκηµα της απιστίας και όλοι αυτοί είναι υπόλογοι. Αυτό θέλω
να είναι σαφές. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, αυτό αφορά τα
κόµµατα; Και αν αφορά τα κόµµατα, γιατί δεν φέρνετε εδώ µια
διάταξη; 

Δεν αφορά τα κόµµατα! Αφορά απάτες απιστίας, η οποία κα-
λύπτεται πίσω από την εντύπωση που έχει ο λαός για τα κόµ-
µατα! Αυτό κάνετε! Είναι απαράδεκτο!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, εκεί θέλω να καταλήξω. 

Αναφέρθηκε ότι η ρύθµιση αυτή αποτελεί σκάνδαλο. Δηλαδή

11302 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σκάνδαλο αποτελεί µια ρύθµιση η οποία έγινε δεκτή κατά τον Κα-
νονισµό της Βουλής και σύµφωνα µε τις αποφάσεις του Προ-
εδρείου της Βουλής, άρα από τη Βουλή.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και από κανέναν Βουλευτή!
Δεν συζητήθηκε καν! Ένα µείζον θέµα δεν συζητείται καν;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων):
Επειδή, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, θεωρείτε ότι υπάρχει πλειοψηφία
συναδέλφων που είναι εναντίον αυτής της ρυθµίσεως, η Βουλή
είναι κυρίαρχη και κατά τον Κανονισµό της Βουλής και το Σύν-
ταγµα η ρύθµιση αυτή µπορεί από τους Βουλευτές να ανατραπεί. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Δυστυχώς, η Αντιπολίτευση
που εκόπτετο, δεν κατέθεσε αίτηση. Τώρα καταθέτει...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίζουµε µε την...
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αλλά κάνετε λάθος! Διαβάστε

την εφηµερίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». Μια ολόκληρη σελίδα έχει για
το σκάνδαλο στη Ζάκυνθο, σκάνδαλο δανειοδότησης του δήµου
ερήµην του δηµοτικού συµβουλίου από τράπεζα. Είναι εν ενερ-
γεία εκκρεµείς υποθέσεις. Υπάρχουν στη φυλακή άνθρωποι που
θα έρθουν τώρα. Είναι κρίµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίζουµε µε την
πέµπτη µε αριθµό 1384/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οι-
κονοµικών, σχετικά µε την επικείµενη ιδιωτικοποίηση του αερο-
δροµίου Χανίων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Μα,
τη συζητήσαµε προηγουµένως!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Λαγέ, θα έχετε
ενηµερωθεί ότι ακριβώς η ίδια ερώτηση κατετέθη από το συνά-
δελφό σας Βουλευτή Χανίων κ. Μαρκογιαννάκη και συζητήθηκε.
Αν θέλετε να δηλώσετε κάτι, µπορείτε να το δηλώσετε αλλά έχει
απαντηθεί η ερώτησή σας. Βάσει του Κανονισµού...

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αν είναι στην ηµερήσια διά-
ταξη, συζητείται και αυτή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εγώ ενηµερώνω. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κατ’ αρχήν, να τονίσουµε ότι την είχαµε

φέρει πρώτοι προς συζήτηση, ακυρώθηκε την πρώτη φορά από
εµάς και σήµερα ως διά µαγείας βρέθηκε να συζητά ο κ. Μαρκο-
γιαννάκης πριν από εµάς, έτσι; Είναι τα παράδοξα που συµβαί-
νουν καµιά φορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και οι δυο για το ίδιο
ενδιαφέρον είναι. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Έτυχε. Θα είναι τυχαίο προφανώς.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ θα κατα-

θέσω τροπολογία και µε βάση αυτά που είπατε, εάν η Βουλή την
ψηφίσει, θα τη δεχθείτε, υποθέτω. Δεν θα την καταθέσουµε
νύχτα, θα την καταθέσουµε τρεις µέρες πριν από το νοµοσχέδιό
σας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Εγώ θα ήθελα να σταθώ σε κάποια πράγ-
µατα πάνω στην προηγούµενη απάντηση που άκουσα από τον
κύριο Υπουργό, για να µην αναφερθώ και εγώ στα ίδια, µια και
έγιναν έτσι τα πράγµατα. 

Δεν θα απαντήσετε, κύριε Υπουργέ; Θα φύγετε; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Μισό
λεπτό. Αν έχετε την καλοσύνη...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ναι. Μήπως φταίµε που καταθέσαµε ερώ-
τηση; Επειδή βιάζεται ο κύριος Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, όχι. Δεν είναι
έτσι. 

Κύριε Υπουργέ, ξέρω, συζητήθηκε. Όµως, αν έχετε την καλο-
σύνη, ακούστε τον κ. Λαγό και απαντήστε σε ένα λεπτό. Εντάξει;

Ορίστε, κύριε Λαγέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τι να πω; Εντάξει. Θα θέλαµε να πούµε κά-

ποια πράγµατα. 
Εµείς θα θέλαµε να µην αναφερθούµε, όπως άκουσα προ-

ηγουµένως, στην ερώτηση που έγινε, γιατί αναφέρθηκε ένα θέµα
Χανίων, Ηρακλείου. Εγώ δεν θα το θέσω έτσι ως Χρυσή Αυγή. 

Εµείς θα αναφέρουµε ότι το αεροδρόµιο των Χανίων, το οποίο
είναι κερδοφόρο αυτήν τη στιγµή και αποφέρει περίπου
10.000.000 ευρώ ετησίως στο ελληνικό κράτος, ξεπουλιέται και
αυτό. Πηγαίνει σε ένα γνωστό µεγαλοεργολάβο, ο οποίος έχει
παρτίδες µε την εκάστοτε κυβέρνηση που υπάρχει στην πατρίδα
µας τα τελευταία τριάντα χρόνια, σε έναν άνθρωπο ο οποίος έχει
υπό την εξουσία του εφηµερίδες, τηλεοπτικούς σταθµούς και
κάνει τα κουµάντα του. 

Το πιο µεγάλο αστείο της υπόθεσης για εµάς -για να µην κα-
θυστερήσω τα λέω λίγο πιο γρήγορα όλα αυτά- είναι ότι γίνονται
έργα βελτίωσης του αερολιµένα αυτήν τη στιγµή, που αξίζουν
περίπου 110.000.000 ευρώ. Θα γίνουν, λοιπόν, τα έργα αυτά κι
εν συνεχεία θα χαριστούν σ’ αυτόν που θα αναλάβει όλη αυτήν
τη διαδικασία. 

Θα θέλαµε να ρωτήσουµε τα εξής: Γιατί γίνεται αυτό; Γιατί ξε-
πουλιέται το αεροδρόµιο των Χανίων στη συγκεκριµένη περί-
πτωση; Και γιατί χαρίζονται αυτά τα 110.000.000, τα οποία
ουσιαστικά χαρίζονται; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Λαγέ, ειλικρινώς είχα την εντύπωση ότι θα συζητηθούν µαζί οι
ερωτήσεις. Το είπε το Προεδρείο προηγουµένως και απόρησε
και ο κ. Μαρκογιαννάκης γιατί δεν ήσασταν εδώ. Δεν είναι του
χαρακτήρα µου. 

Ήδη απάντησα, πράγµατι, στην ερώτηση και θα αναγκαστώ
να επαναλάβω τα ίδια. Ορθώς µιλήσατε, για να καταγραφεί και
στα Πρακτικά η άποψή σας. Νοµίζω ότι δεν θα ήταν ευγενικό να
σας παραπέµψω στην προηγούµενή µου απάντηση. Μπορώ,
όµως, εν ολίγοις να σας απαντήσω, γιατί έχω συνάντηση αυτήν
την ώρα µε τον Πρωθυπουργό. Πραγµατικά δεν το ήξερα ότι
επρόκειτο να έρθετε στη συνέχεια. 

Μπορώ να σας πω, όπως σηµείωσα και στην προηγούµενη το-
ποθέτησή µου, ότι αυτό που κάνουµε -τις συµβάσεις παραχώρη-
σης, δηλαδή, που δεν είναι αποκρατικοποίηση, διότι η ιδιοκτησία
θα παραµείνει στο δηµόσιο- το κάνουµε για τους εξής λόγους.
Το κάνουµε, διότι το δηµόσιο δεν έχει χρήµατα να συντηρήσει
επί πολύ τα αεροδρόµια. Το κάνουµε, διότι είναι µια διεθνής πρα-
κτική. Έγινε πρόσφατα και στην Πορτογαλία. Όλα της τα αερο-
δρόµια τα πήρε ένας παραχωρησιούχος. Το κάνουµε, γιατί
θέλουµε να αναβαθµίσουµε τα περιφερειακά αεροδρόµια, που
από απλές πίστες προσγείωσης και απογείωσης θέλουµε να τα
κάνουµε τοπικούς πόλους ανάπτυξης. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση έχουµε συνεννοηθεί µε το
Υπουργείο Αµύνης και µε το Υπουργείο Τουρισµού. Μαζί εκπο-
νήθηκε το σχέδιο για τις συµβάσεις παραχώρησης προτού µετα-
φερθούν τα αεροδρόµια στο ΤΑΙΠΕΔ. 

Εµείς θεωρούµε ότι, πραγµατικά, η εικόνα των περιφερειακών
αεροδροµίων της χώρας θα αναβαθµιστεί. Θα γίνει διαγωνισµός,
διαφανής. Προφανώς, όλα αυτά που λέτε, ότι θα το πάρει ο άλφα
ή ο βήτα , δεν ισχύουν, διότι ακόµα δεν έχουµε εκδήλωση ενδια-
φέροντος. Θα γίνουν, κατά τις διατάξεις των νόµων, οι σχετικές
διαδικασίες. Και κάνουµε -πιστέψτε µε, ανατρέξτε στο χάρτη να
δείτε τι γίνετε αυτήν την ώρα σε όλη την Ευρώπη- αυτό που γί-
νεται σε όλη την Ευρώπη και σε όλες τις ανταγωνίστριες προς
την Ελλάδα χώρες. 

Το κάνουµε, γιατί θέλουµε να ενισχύσουµε την τοπική ανά-
πτυξη µε εµπορικά κέντρα και άλλες δραστηριότητες γύρω από
τα αεροδρόµια, το κάνουµε γιατί θέλουµε να αναβαθµίσουµε την
εικόνα των περιφερειακών αεροδροµίων και να ενισχύσουµε, φυ-
σικά, το τουριστικό ρεύµα προς την Ελλάδα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Κύριε Λαγέ, θα θέλατε να πείτε κάτι; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Θα ήθελα να πω ότι κατ’ αρχάς εξαρτάται

από το ποιες χώρες εννοεί ο κύριος Υπουργός πως είναι αντα-
γωνιστικές προς την Ελλάδα. Αν είναι οι χώρες οι οποίες έχουν
βαρέσει διάλυση κι αυτές -µαζί µε εµάς- τότε εντάξει, σύµφωνα
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µε αυτές τις χώρες θα πάµε. 
Επίσης, συγγνώµη που θα σας το πω αλλά δεν πιστεύουµε ότι

το κάνετε για να αναπτύξετε το αεροδρόµιο των Χανίων ή των
άλλων περιοχών. Το κάνετε για να παραχωρήσετε ό,τι είναι κερ-
δοφόρο σε συγκεκριµένα επιχειρηµατικά οφέλη. Αυτή είναι η
αλήθεια. 

Αν σας ενδιέφερε η ανάπτυξη των Χανίων, θα κοιτάγατε να
αναπτύξετε το αεροδρόµιο περισσότερο και να µην καταληστεύ-
σετε µετά -ας το πω έτσι- τον εµπορικό κλάδο των Χανίων, µε τα
µαγαζιά που έχει. Διότι, εφόσον παραχωρήσετε το αεροδρόµιο,
σίγουρα θα δηµιουργηθούν και µαγαζιά µέσα εκεί, σίγουρα όλα
αυτά θα πάνε προς το κέρδος ενός συγκεκριµένου ιδιώτη που
θα αναλάβει την όλη διαδικασία και τα εκατοντάδες µαγαζιά που
βρίσκονται έξω και τα οποία λειτουργούν, κυρίως, τους καλοκαι-
ρινούς µήνες, σίγουρα θα αποτύχουν. 

Ακόµη, θα ήθελα να σας πω και πάλι ότι αν ως διά µαγείας
δούµε ότι αυτό το έργο πήγε στο συγκεκριµένο µεγαλοεργο-
λάβο, για τον οποίο λέµε εµείς αυτήν τη στιγµή, µάλλον θα πρό-
κειται για σύµπτωση! Θα δούµε στην πορεία ποιος θα το
αναλάβει. Εµείς πιστεύουµε ότι θα το πάρει ένας συγκεκριµένος.
Θα τα πούµε στην πορεία. 

Θα θέλαµε να πούµε ότι προηγουµένως, που άκουσα την
απάντησή σας, παραδεχθήκατε ουσιαστικά –το παραδέχεστε
σιγά-σιγά ως Κυβέρνηση- όλα αυτά που λέγαµε εδώ και πολλά
χρόνια και µας κατηγορούσατε. Παραδεχθήκατε ότι το «Ελευθέ-
ριος Βενιζέλος», όπως έγινε και µε τα λάθη τα οποία έγιναν, έχει
γίνει το ακριβότερο αεροδρόµιο αυτήν τη στιγµή. Και είπατε ότι
θα κοιτάξετε να αποφύγετε τα λάθη του παρελθόντος. Έστω και
η αναγνώριση αυτών των οποίων έχετε κάνει, είναι κάτι. Κοιτάξτε
να βελτιώσετε ακόµη περισσότερα τα πράγµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Λαγέ, χαίροµαι που, αν και δεν ήσασταν εδώ, είχατε παρακολου-
θήσει τη συζήτηση και ξέρατε τι είπα στον κ. Μαρκογιαννάκη. 

Όσον αφορά το «Ελευθέριος Βενιζέλος», δεν το είπα πρώτη
φορά. Το έχω πει εδώ και χρόνια. Είναι µια σύµβαση που έγινε
στη δεκαετία του 1990. Δεν ήµουν στη Βουλή των Ελλήνων.  

Από τότε πολλοί είχαν επισηµάνει τα λάθη της συµβάσεως. Και
τα λάθη αυτά προσπαθούµε να αποφύγουµε τώρα στα περιφε-
ρειακά αεροδρόµια. Έχοντας, όµως, πει αυτό, δεν σηµαίνει ότι
πρέπει να κάνουµε άλλα λάθη, δηλαδή να βλέπουµε τι κάνει η
Πορτογαλία, τι κάνουν άλλες χώρες, η Ισπανία, οι χώρες των
Βαλκανίων ως προς τα ζητήµατα της παραχώρησης περιφερει-
ακών αεροδροµίων και εµείς να κλείνουµε τα µάτια, 1 στα 5 ευρώ
που κυκλοφορεί στην Ελλάδα να σχετίζεται µε τον τουρισµό, τα
αεροδρόµια να συναρτώνται ευθέως προς τον τουρισµό και
εµείς για λόγους δογµατισµού, να θέλουµε να κρατήσουµε τα
περιφερειακά µας αεροδρόµια στη µορφή που είναι σήµερα, δη-
λαδή  απλές πίστες προσγείωσης και απογείωσης. Έχουµε µια
διαφορετική αντίληψη και µε διαφάνεια θα προχωρήσουµε προς
την κατεύθυνση που σας είπα, κατεύθυνση στην οποία προχω-
ρούν όλες οι χώρες. 

Το δε αεροδρόµιο των Χανίων, που σήµερα, πράγµατι, προ-
σελκύει περισσότερους αεροµεταφορείς, µε τις επενδύσεις που
θα κάνει το δηµόσιο από τα λίγα λεφτά που έχει αλλά και µε τις
επενδύσεις που θα γίνουν από τους παραχωρησιούχους, θα ανα-
βαθµιστεί ακόµη περισσότερο. Και θα δείτε σε λίγα χρόνια ότι
όλο αυτό που εσείς σήµερα κριτικάρετε, θα είναι µια θετική εξέ-
λιξη. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Θα ήθελα να σας επι-

σηµάνω δύο πράγµατα. 
Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι µπορούσαν να συζητηθούν οι δύο

ερωτήσεις µαζί. Ο Κανονισµός είναι σαφής. Λέει ότι δύναται να
συζητηθούν. Άρα, λοιπόν, καλώς συζητήθηκαν χωριστά από τη
στιγµή που δεν έγινε να συζητηθούν µαζί. 

Επίσης, θα ήθελα να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι δεν σας
έβαλε πίσω κανένας. Ο Κανονισµός και εδώ είναι σαφής. Λέει ότι
το κόµµα που προηγείται, προηγείται και στην τοποθέτησή του,

όχι γιατί εσείς είστε δεύτεροι. Ο Κανονισµός είναι σαφής. Πρώτο
κόµµα είναι η Νέα Δηµοκρατία και έπεστε στη σειρά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Απλά αυτό που είπα ήταν ότι είχε προηγη-
θεί η συγκεκριµένη ερώτηση πριν από λίγες ηµέρες και δεν είχε
απαντηθεί τότε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε για τη
διευκρίνιση. Πάντως για τη σειρά δεν έγινε κάτι. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ναι, κύριε Παππά,

σωστά το διευκρίνισε ο κύριος συνάδελφος ότι κατετέθη χρονικά
πριν. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1367/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Χρυσούλας-Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την αδυναµία διάγνωσης και αντιµετώπισης
των περιστατικών φυµατίωσης στη Θεσσαλονίκη λόγω έλλειψης
µηχανολογικού εξοπλισµού και υλικών, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κυρία Γιατα-
γάνα. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Μας έχει συνηθίσει η τρικοµ-
µατική Κυβέρνηση να µην παρευρίσκεται, όταν γίνονται επίκαι-
ρες ερωτήσεις. Με αυτόν τον τρόπο παραβιάζει το Σύνταγµα,
παραβιάζει τον Κανονισµό της Βουλής και επιδεικνύουν οι
Υπουργοί την ευαισθησία που έχουν απέναντι στο Σύνταγµα. Χα-
µογελάνε τώρα. Είναι χαµογελαστοί, µες τη χαρά γεµάτοι! 

Εγώ απευθύνοµαι σε σας,  κύριε Πρόεδρε, και σας ζητώ να ζη-
τήσετε από τον κύριο Υπουργό Υγείας να µας πει τι κώλυµα είχε
και να το δικαιολογήσει. Μην πει «είχα να πάω να πιω καφέ µε το
φίλο µου», «είχα να κάνω βόλτα στην παραλιακή, για να ξε-
σκάσω». Αυτή η ερώτηση, όπως είδατε, αφορά τη φυµατίωση
που καλπάζει στη Θεσσαλονίκη. Όφειλε να είναι εδώ να µας
απαντήσει ποια µέτρα έλαβε και ποια µέτρα προτίθεται να λάβει
άµεσα, πριν νοσήσουν χιλιάδες άνθρωποι. 

Και να είστε σίγουρος, κύριε Πρόεδρε της Βουλής, ότι αυτήν
τη στιγµή παρακολουθούν και από το Νοσοκοµείο «Παπανικο-
λάου» στο οποίο αναφέροµαι και πολλές χιλιάδες Θεσσαλονι-
κέων. Είναι εκτεθειµένος ο κύριος Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρία συνάδελφε,
επειδή διακονήσατε το λειτούργηµά σας επί χρόνια και ήσασταν
κατ’εξοχήν υπηρέτης του δικαίου, σήµερα συζητούνται έντεκα
ερωτήσεις. Άρα, είναι λίγο άδικο να λέµε ότι δεν έρχονται Υπουρ-
γοί. 

Έχετε απόλυτο δίκιο και η ευαισθησία σας είναι γνωστή αλλά
µιλάτε και µε έναν Αντιπρόεδρο που είναι φαρµακοποιός. Άρα,
λοιπόν, µου επιτρέπετε και εµένα να συµφωνώ και να ξέρω το
πόσο ευαίσθητα είναι αυτά τα θέµατα. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Η Υφυπουργός ήταν εδώ και
απήντησε σε δύο άλλες ερωτήσεις. Εµένα µε περιφρόνησε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν ήταν εδώ, κ. Για-
ταγάνα. 

ΧΡΥΣΟΥΛΑ-ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Δεν ήταν εδώ η κ. Σκοπούλη;
Εδώ ήταν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κ. Λυκουρέντζος θα
απαντούσε και δεν ήταν εδώ. Δεν είναι αρµοδιότητα της κ. Σκο-
πούλη. Αρχίζετε και παλαιώνετε –µε την καλή έννοια- στη Βουλή.
Έπρεπε να το ξέρετε. Η κ. Σκοπούλη δεν έχει αυτήν την αρµο-
διότητα. 

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1366/23-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή  Β’ Αθηνών των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων, κ. Ιωάννη Δηµαρά, προς τον Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
εγκατάλειψη του πάρκου περιβαλλοντικής ευαισθητοποίησης
«Αντώνης Τρίτσης».

Παρακαλώ, κύριε Δηµαρά, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Επιτρέψτε µου, πριν απευθυνθώ στον κύριο Υπουργό, να θυ-

µηθώ και να ανακαλέσω στη µνήµη όλων µας τι ακούστηκε πριν
από λίγο στη Βουλή. Και είναι συγκλονιστικό πώς αυτοαπαξιώ-

11304 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νεται η Βουλή στα µάτια των Ελλήνων. Δυστυχώς! Διότι, θα υπε-
ραµυνθούµε της αστικής κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας αλλά ο
τρόπος µε τον οποίο απευθύνεται ο ένας στον άλλον, µας εξορ-
γίζει και µας θυµώνει. 

Μίλαγε πριν από λίγο ο εν τω Προεδρείω καθήµενος κιόλας,
ενίοτε, κ. Μαρκογιαννάκης, πρώην Υπουργός, προς τον κύριο
Υπουργό, τον κ. Χατζηδάκη, για ένα θέµα που αφορά µία περιοχή
της Κρήτης. Ακούστε –είναι γραµµένο στα Πρακτικά- τι είπε: «Δεν
σας πιστεύουν, κύριε Υπουργέ…» -έλεγε ο Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας στον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας- «…γιατί
έχουν πικρή εµπειρία από το παρελθόν. Το κράτος ήταν απόν…
» -λέει ο κ. Μαρκογιαννάκης- «…και σήµερα το κράτος επιδει-
κνύει την ίδια συµπεριφορά». 

Εν συνεχεία, ακούω τον κ. Κακλαµάνη –τον ακούσατε κι εσείς-
να µιλάει γι’ αυτήν την περίφηµη διάταξη και τον τρόπο µε τον
οποίο ήρθε. Ενώ ήταν εκπρόθεσµη, ήρθε την τελευταία στιγµή -
εκεί στα ξηµερώµατα, µέσω τριών Βουλευτών- για να περάσει
και να εκθέσει ουσιαστικά το ελληνικό Κοινοβούλιο και τα κόµ-
µατα.  Τι είπε ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων; «Βιώ-
νουµε µέρες ζόφους. Υπεκλάπη η ψήφος της Βουλής. Πέρασε η
διάταξη κατά παράβαση του Συντάγµατος. Είναι σκάνδαλο και
ντροπή! Παραβιάστηκε το Σύνταγµα και ο Κανονισµός!». 

Πείτε µου σας παρακαλώ, αυτά που ακούστηκαν εδώ, από αν-
θρώπους οι οποίοι θυσίασαν τη ζωή τους για να υπερασπιστούν
την κοινοβουλευτική δηµοκρατία, σε αυτές τις δύσκολες µέρες
που ζούµε, τι να σηµαίνουν άραγε; Τι ερωτήµατα γεννούν; Δεν
είναι η ερώτηση που θέλω να αναπτύξω. Έχετε δίκιο. Υπάρχει,
όµως και η περιρρέουσα ατµόσφαιρα.

Κύριε Πρόεδρε, επειδή έχετε µεγάλη θητεία εδώ, θέλω να σας
ρωτήσω -για να ακούσω και την άποψή σας- το εξής: Πώς είναι
δυνατόν όλα τα θεωρεία να είναι άδεια; Όταν παλιά υπήρχε ερώ-
τηση ή επερώτηση στη Βουλή, εδώ γινόταν όλη η πολιτική συζή-
τηση. Από εδώ παίρνονταν οι αποφάσεις.  

Δεν µας πιστεύουν, κύριε Πρόεδρε. Και το ξέρετε πάρα πολύ
καλά. Και αυτό είναι που µε κάνει να αγωνιώ περισσότερο από
οτιδήποτε άλλο. 

Επί της ερωτήσεως. Ιδού διά του λόγου το αληθές τι έχει συµ-
βεί. Έχουµε καταθέσει µε τον κ. Αβραµίδη, παραπάνω από τέσ-
σερις ερωτήσεις για το περίφηµο –και είναι όντως- πάρκο
περιβαλλοντικής ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης». Είναι
ένα συγκλονιστικό µέρος χιλίων διακοσίων στρεµµάτων, στο
οποίο η πολιτεία έχει στρέψει τα νώτα της. 

Το ερώτηµα αυτό, για να είµαι λίγο πιο έτοιµος, το έθεσα και
στην περιφέρεια, που γνωρίζετε ότι βρίσκοµαι εκεί ως επικεφα-
λής της παράταξης. Η απάντηση του κ. Σγουρού ήταν: «Δεν
έχουµε καµµία αρµοδιότητα». 

Υπάρχουν χρήµατα από το ΕΣΠΑ, τα οποία µπορούν να δο-
θούν για να αξιοποιηθεί το πάρκο αυτό και κανένας δεν δείχνει
την παραµικρή συγκίνηση και το ενδιαφέρον που πρέπει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,
υπάρχει και η δευτερολογία για να συνεχίσετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να χρησιµο-
ποιήσω και τον χρόνο της δευτερολογίας µου και δεν θα σας ενο-
χλήσω άλλο. 

Σας ευχαριστώ πολύ για την κατανόηση. 
Τι περιλαµβάνει αυτό το πάρκο; Η ζωτικής σηµασίας ύπαρξη

του πάρκου για την Αττική είναι αναµφισβήτητη, καθώς στο εν
λόγω πάρκο υπάρχουν περιβαλλοντικά πάρκα µε τρία οικοσυ-
στήµατα, όπως το δάσος, οι λίµνες και οι καλλιέργειες και  πλού-
σια πανίδα. Εκατόν εβδοµήντα επτά είδη πουλιών και τρία είδη
ψαριών, καθώς και τρεις λίµνες, βρίσκονται εκεί, κύριε Πρόεδρε. 

Το έχουµε εγκαταλείψει.
Χθες πήγα ξανά να δω τι συµβαίνει, για να έρθω εδώ µε στοι-

χεία. Μακάρι να είχαµε φωτογραφίες και βίντεο να σας τα δείξω,
για  να ντραπούµε όλοι επιτέλους! Είδα ότι επί ένα µήνα δεν
υπάρχει ηλεκτροδότηση αυτού του πάρκου των χιλίων διακοσίων
στρεµµάτων. 

Από τις πληροφορίες που συνέλεξα -για να δείτε πόσο ζωτικής
σηµασίας είναι για τους ανθρώπους που ζουν εκεί- αυτό το
πάρκο δέχεται δεκαεπτά χιλιάδες επισκέψεις το Σαββατοκύ-
ριακο, χωρίς να το αξιοποιούµε, χωρίς να δίνουµε τη δυνατότητα

να περάσει και στην περιφέρεια και στους δήµους.
Τελειώνω, κάνοντας µία πρόταση. Κύριε Υπουργέ, εάν κι εσείς

κρίνετε -που εκ των απαντήσεών σας φαίνεται ότι κρίνετε κάτι
τέτοιο- ότι αυτά που περιγράφω είναι αληθή, σας παρακαλώ δε-
σµευτείτε εδώ και τώρα να δοθεί η διαχείριση στο Γεωπονικό Πα-
νεπιστήµιο, στην περιφέρεια και στους Δήµους Αγίων
Αναργύρων, Ιλίου και Καµατερού. Είναι άδικο χίλια διακόσια
στρέµµατα να είναι αυτήν τη στιγµή βούρκος.

Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, αλλά δεν θα σας ενοχλήσω
άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρία Γιαταγάνα, πριν δώσω το λόγο στον κύριο Υπουργό, θα

µου επιτρέψετε να σας πως κάτι. Θα σας παρακαλούσα να δια-
γραφεί η φράση σας όπου λέτε ότι οι Υπουργοί πάνε για καφέ
και δεν είναι εδώ, διότι πρώτον είναι άδικο για τους Υπουργούς
και ιδιαίτερα για τον κ. Ανδρέα Λυκουρέντζο. Διότι, εάν πάνε για
καφέ και πάνε περί το Σύνταγµα, ήδη ο Πρωθυπουργός θα τους
είχε στείλει για καφέ στην περιφέρειά τους.

Παρακαλώ να διαγραφούν.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ - ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Εγώ βλέπω πολλούς υπαλ-

λήλους να φεύγουν κατά χιλιάδες χωρίς να ελεγχθούν από κα-
νέναν και οι Υπουργοί που µονίµως παραβιάζουν το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό της Βουλής και περιφρονούν το Κοινοβούλιο
να µην έρχονται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν θέλω να σας πω
πάλι ότι είστε άδικη.

Παρακαλώ, λοιπόν, να διαγραφούν αυτά που είπατε.
ΧΡΥΣΟΥΛΑ - ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΤΑΓΑΝΑ: Αναλαµβάνω την ευθύνη

των όσων λέω, των λεγοµένων µου. Ας αναλάβουν και οι Υπουρ-
γοί τις ευθύνες των πραττοµένων τους ή µάλλον των τεραστίων
παραλείψεών τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Καλώς. Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Καλαφάτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε. Θα κάνω κι εγώ µία ενιαία τοποθέτηση, για να
µην κάνω χρήση της δευτερολογίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μα, δεν θα κάνετε,
κύριε Υπουργέ, αφού δεν θα µιλήσει. Άρα, θα µιλήσετε στο
χρόνο που έχετε στη διάθεσή σας εκ του Κανονισµού.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα κάνω κι εγώ
µία ενιαία τοποθέτηση. Σωστά. 

Περιγράψατε µε µεγάλη σαφήνεια τη σηµασία του συγκεκρι-
µένου πάρκου, κύριε συνάδελφε. Και πραγµατικά έτσι είναι.
Όπως και υπονοήσατε –κι εγώ το λέω σαφώς από αυτό το Βήµα-
ότι τα προβλήµατα -οικονοµικά, διαχειριστικά και πολλά άλλα-
είναι αποτέλεσµα αδυναµίας να αντιµετωπιστούν ακριβώς τα
προβλήµατα µέσα από µία αλληλουχία πολλών χρόνων, θα
έλεγα. 

Και όντως το πάρκο περιβαλλοντικής ευαισθητοποίησης «Αν-
τώνης Τρίτσης», αποτελεί έναν ανεκτίµητο θησαυρό, θα έλεγα,
από πλευράς βιοποικιλότητας και βεβαίως φυσικού περιβάλλον-
τος. Δεν χρειάζεται να κάνουµε ανάλυση επί τούτου. 

Να πω µονάχα –να µην κάνω µεγάλη αναφορά- ότι σύµφωνα
µε την τελευταία ρύθµιση, µε το ν.4002/2011, ο Οργανισµός Δι-
οίκησης και Διαχείρισης του Πάρκου, ο Οργανισµός Ανάπτυξης
και Διαχείρισης του Ελαιώνα και ο Φορέας Διαχείρισης και Ανά-
πλασης του ποταµού Κηφισού και των παραχειµάρρων του, κα-
ταργήθηκαν και συγχωνεύθηκαν σε ένα νέο Νοµικό Πρόσωπο
Ιδιωτικού Δικαίου µε την ονοµασία «Μητροπολιτικός Φορέας
Ανάπλασης και Διαχείρισης Προστατευόµενων Περιοχών Αττι-
κής». 

Δηµιουργήθηκε αυτός ο φορέας για να µπορέσει να υπάρξει
η βέλτιστη λύση όσον αφορά τη διαχείριση και την αειφορική
προστασία του συγκεκριµένου φυσικού οικοσυστήµατος και να
βελτιωθούν οι τρόποι αντιµετώπισης των χρόνιων προβληµάτων. 

Είναι αλήθεια ότι ο συγκεκριµένος φορέας –και το έχω πει και
άλλες φορές, κύριε συνάδελφε- έχει να αντιµετωπίσει µια σειρά
προβληµάτων όσον αφορά τη συγκεκριµένη διαχείριση λόγω των
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περιορισµένων εσόδων και βεβαίως της έλλειψης προσωπικού.
Αυτό, βεβαίως, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν δυνατότητες να
ξεπεραστούν τα προβλήµατα. Και άκουσα µε προσοχή και την
τοποθέτησή σας σε σχέση µε την πρόταση που κάνατε.

Εµείς πιστεύουµε ότι η αξιοποίηση των υφιστάµενων υποδο-
µών, η βελτιστοποίηση της οικονοµικής διαχείρισης των δηµό-
σιων εκτάσεων που έχουν παραχωρηθεί στον φορέα, η είσπραξη
εσόδων από συµβάσεις που έχουν υπογραφεί τα προηγούµενα
χρόνια, η συµµετοχή -όπως και εσείς πολύ σωστά επισηµάνατε
στην τοποθέτησή σας- σε εθνικά και ευρωπαϊκά προγράµµατα
αποτελούν δυνατότητες που, αν αξιοποιηθούν, πιστεύουµε ότι
τα αποτελέσµατα  θα είναι εντυπωσιακά. Και αυτή είναι και η κα-
τεύθυνση η δική µας.

Θα ήθελα, λοιπόν, στο πλαίσιο αυτό -να µην αναφερθώ στις
αδυναµίες του προσωπικού, που βεβαίως υπάρχουν- να πάω ένα
βήµα µπροστά και να σας πω ποιες είναι οι σκέψεις µας και ποιος
είναι ο προγραµµατισµός µας.

Κατ’ αρχάς, έχει εξασφαλιστεί χρηµατοδότηση ύψους 50.000
ευρώ από τους πόρους του Πράσινου Ταµείου. Θα υπάρξει συ-
νέχεια. Βεβαίως, πρέπει να λάβουµε υπόψη τη συγκεκριµένη δυ-
σµενή οικονοµική συγκυρία. 

Πρώτος στόχος, λοιπόν, είναι να τακτοποιηθούν οι άµεσες, λη-
ξιπρόθεσµες οφειλές του πάρκου προς ΔΕΗ, ΕΥΔΑΠ, προσω-
πικό, εργοδοτικές εισφορές και τη ΔΟΥ. 

Ακολούθως, ο στόχος και ο προγραµµατισµός µας λέει ότι θα
καταγραφούν οι τρέχουσες ανάγκες για προσωπικό και θα κα-
ταρτιστεί ένα νέο οργανόγραµµα υπηρεσιών για τη λειτουργία
του φορέα. 

Όπως προβλέπει, επίσης, ο υφιστάµενος σχεδιασµός, άµεση
προτεραιότητα είναι η καταγραφή και η εκκαθάριση των υποχρε-
ώσεων των τριών φορέων, ώστε να γίνει δυνατή η κατάργηση
των παλαιών ΑΦΜ και η συµµόρφωση του νέου φορέα σύµφωνα
µε τα όσα ορίζει η φορολογική νοµοθεσία για τα νοµικά πρό-
σωπα ιδιωτικού δικαίου, για να δοθεί οξυγόνο ζωής και να ξεπε-
ραστούν και τα προβλήµατα του παρελθόντος.

Θα ακολουθήσει έγκριση του κανονισµού λειτουργίας, η ανα-
διάρθρωση των υπηρεσιών και η σύνταξη προϋπολογισµού και
προγράµµατος δράσης. Παράλληλα, ξεκινά και η προσπάθεια
εξασφάλισης πόρων, εκτός από τη βοήθεια του Υπουργείου,
ώστε ο οργανισµός να καταστεί οικονοµικά βιώσιµος.

Ο φορέας θα προχωρήσει σε κάθε ενέργεια για την είσπραξη
των οφειλόµενων ενοικίων -διότι ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν
πολλές υποχρεώσεις, οι οποίες δεν έχουν πληρωθεί από τους δι-
καιούχους- και λοιπών εσόδων από συµβάσεις που έχουν υπο-
γραφεί τα προηγούµενα χρόνια. 

Επίσης, θα καταρτιστεί κι ένα σχέδιο αξιοποίησης υφιστάµε-
νων υποδοµών, που σήµερα δεν χρησιµοποιούνται για την περαι-
τέρω αύξηση των εσόδων του.

Μέσα στο πλαίσιο του προγραµµατισµού και του σχεδιασµού
περιλαµβάνεται βεβαίως και η αναζήτηση συγκεκριµένων χορη-
γιών από εταιρείες στο πλαίσιο εταιρικής κοινωνικής ευθύνης,
αφού γνωρίζετε πολύ καλά ότι όλες οι σοβαρές εταιρείες, πλέον,
έχουν µέσα στον προγραµµατισµό τους και τέτοια σχέδια εται-
ρικής κοινωνικής ευθύνης, που µπορούν κάλλιστα να τύχουν
εφαρµογής στο συγκεκριµένο χώρο που µας ενδιαφέρει.

Ο άµεσος προγραµµατισµός, βεβαίως, συµπληρώνεται µε την
ολοκλήρωση του έργου της ανακύκλωσης του νερού, των λι-
µνών, της πυρόσβεσης και της άρδευσης του πάρκου.

Σας περιέγραψα, µέσα στο χρονικό πλαίσιο που µου δίνει ο
Κανονισµός της Βουλής, ένα σχέδιο δράσης για τους εξής λό-
γους: Πρώτον, για να σας αποδείξω ότι πραγµατικά υπάρχει ένα
έντονο ενδιαφέρον. Δεύτερον, για να σας αποδείξω ότι υπάρχει
συνειδητοποίηση των προβληµάτων που αντιµετωπίζουµε. Τρί-
τον, για να κάνω καθαρό ότι υπάρχει µία σειρά θεµάτων που
άπτονται της γραφειοκρατίας, που πρέπει να επιλυθούν. Και τέ-
ταρτον, για να αποδείξω και να περιγράψω ότι πραγµατικά θέ-
λουµε να είµαστε εκείνοι που θα δροµολογήσουµε λύσεις, όχι
επικοινωνιακού ή πυροτεχνηµατικού χαρακτήρα -ιδιαίτερα για
ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα- αλλά λύσεις που θα επιλύσουν ουσια-
στικά προβλήµατα που ταλαιπωρούν εδώ και χρόνια το συγκε-
κριµένο, πολύ µεγάλης σηµασίας, πάρκο και παράλληλα να

δώσουµε και µια διαφορετική πνοή στο µέλλον. 
Σε αυτό το πλαίσιο, βεβαίως ακούµε µε προσοχή τις προτάσεις

σας. Εµείς,  όµως, θα προχωρήσουµε στον προγραµµατισµό
µας. Βεβαίως, είµαστε ανοικτοί σε κάθε πρόταση και διάλογο.
Αυτό, να ξέρετε, δεν το αποκλείουµε ποτέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, χρονοδιάγραµµα έχετε,
για όλα αυτά τα ωραία; Πότε θα γίνουν;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας έδωσα τη
σειρά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Συνεχίζουµε µε την πέµπτη υπ’ αριθµ. 1383/23-4-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού
Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε τη λειτουργία του Γενικού Προξενείου
της Ελλάδας στη Φιλιππούπολη.

Το λόγο έχει ο κ. Παππάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, σύµ-

φωνα µε ασφαλείς διπλωµατικές πληροφορίες στο Γενικό Προ-
ξενείο της Ελλάδας στη Φιλιππούπολη το προσωπικό έχει
µειωθεί δραµατικά και η θέση του Γενικού Προξένου παραµένει
κενή. Το Ελληνικό Προξενείο, όπως ξέρετε, απασχολούσε ως
προσωπικό αποκλειστικά Έλληνες στο γένος, από την εκεί ελλη-
νική κοινότητα, οι οποίοι µάλιστα, κατόπιν συµφωνίας µε τη βουλ-
γαρική πλευρά, είχαν κι έχουν το ελληνικό διαβατήριο.

Λάβετε υπόψη, λοιπόν, ότι στην περιοχή όπου ευρίσκεται το
ελληνικό Προξενείο, γνωστή -να το θυµίσουµε- και ως Ανατολική
Ρωµυλία, κατοικούν σήµερα εκατοντάδες χιλιάδες Έλληνες, οι
οποίοι είναι οργανωµένοι σε κοινότητες, µε δεκάδες ελληνικά
σχολεία και µε πολιτιστικούς συλλόγους. Επίσης φοιτούν στα
εκεί πανεπιστήµια πάρα πολλοί Έλληνες της κυρίως Ελλάδος. 

Κατόπιν τούτων, καλείστε να απαντήσετε, µε δεδοµένο ότι απ’
ό,τι γνωρίζουµε, από τις ίδιες διπλωµατικές πηγές οι µεταθέσεις
επί του παρόντος έχουν κλείσει, ενώ νέες µεταθέσεις θα γίνουν
τον Σεπτέµβριο και -όπως σας προείπα- η θέση του Γενικού Προ-
ξένου παραµένει κενή, εάν προτίθεται όντως το Υπουργείο Εξω-
τερικών να αναστείλει τη λειτουργία του ελληνικού Προξενείου
στη Φιλιππούπολη; 

Δεύτερον, σε µία τέτοια περίπτωση, επειδή το εκεί Γενικό Προ-
ξενείο της Ελλάδος λειτουργεί µε βάση την αρχή της αµοιβαι-
ότητας, προτίθεται να αναστείλει και η βουλγαρική πλευρά το
αντίστοιχό της Προξενείο στη Θεσσαλονίκη;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εξωτερικών κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Σας
ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, όσον αφορά τη λειτουργία του Γενικού Προ-
ξενείου της Φιλιππούπολης, σας διαβεβαιώνω πως καµιά απολύ-
τως πρόθεση αναστολής της λειτουργίας του δεν υπάρχει, παρά
τη δυσµενέστατη οικονοµική συγκυρία. Όσον αφορά τη θέση του
Γενικού Προξένου, παραµένει µεν πρόσκαιρα κενή, όπως κι εσείς
επισηµάνατε, λόγω επείγουσας ανάληψης άλλης καίριας θέσης
της υπηρεσίας από τον έως πρότινος Γενικό Πρόξενο, αλλά πρό-
κειται να πληρωθεί κατά τις επόµενες τακτικές µετακινήσεις στε-
λεχών του Υπουργείου.

Εν τω µεταξύ, το Γενικό Προξενείο της Φιλιππούπολης λει-
τουργεί κατά επαρκή τρόπο, χάρη στη στελέχωσή του από τέσ-
σερις έµπειρους υπαλλήλους, ενώ πάντοτε µπορεί να αναζητήσει
την αρωγή της Πρεσβείας µας στη Σόφια, η οποία βεβαίως δια-
θέτει Προξενικό Γραφείο. 

Η προσωρινή χηρεία της θέσης του Γενικού Προξένου, ο
οποίος αναπληρώνεται από τον αρχαιότερο εκεί διοικητικό υπάλ-
ληλο, δεν µπορεί σε καµµιά περίπτωση να θεωρηθεί υποβάθµιση
της Αρχής, αφού αυτή λειτουργεί επαρκώς και σε κάθε περί-
πτωση -επαναλαµβάνουµε- η λειτουργία της θα συνεχιστεί. Υπο-
γραµµίζω, βεβαίως, στο σηµείο αυτό πως οι ελληνοβουλγαρικές
σχέσεις αποτελούν ιστορικό πρότυπο εξοµάλυνσης και εξέλιξης
διµερών σχέσεων µεταξύ βαλκανικών χωρών.

Η διατήρηση λοιπόν της Αρχής µας στη Φιλιππούπολη συνάδει
απολύτως µε το άριστο επίπεδο των σχέσεών µας µε τη Βουλ-
γαρία. Η στενή συνεργασία των δύο χωρών και εταίρων, στο
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πλαίσιο βεβαίως της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προχωρά σταθερά
και απρόσκοπτα. Λόγω της συνεχούς, αλλά και εκτεταµένης µας
συνεργασίας µε τη γείτονα σε πάρα πολλούς τοµείς, η διατή-
ρηση της Αρχής µας στη Φιλιππούπολη είναι αναγκαία και γι’
αυτόν τον λόγο ουδέποτε υπήρξε πρόθεση αναστολής της λει-
τουργίας της. 

Επειδή αναφερθήκατε στο βουλγαρικό Γενικό Προξενείο της
Θεσσαλονίκης, πρέπει να γνωρίζετε ότι η αρχή της αµοιβαιότη-
τας επιτρέπει την αύξηση του προσωπικού της ελληνικής Αρχής
και δεν επιβάλλει αντίστοιχα τη µείωση εκείνου της αντίστοιχης
βουλγαρικής. Με απλά λόγια, συµφωνούν οι δύο χώρες στον
αριθµό των µελών που στελεχώνουν το κάθε διπλωµατικό γρα-
φείο και σ’ αυτό µπορεί ο καθένας να σταθεί ως µέγιστο αριθµό
ανθρώπων που µπορεί να υπηρετούν εκεί. 

Η αύξηση, ωστόσο, του αριθµού των Ελλήνων υπαλλήλων -για
να λέµε και τα πράγµατα µε το όνοµά τους- δεν είναι κατ’ ανάγκην
και η καλύτερη εκπροσώπηση για τη χώρα µας. Θέλω, ωστόσο,
να σας διαβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Εξωτερικών καταβάλλει
κάθε δυνατή προσπάθεια για την αξιοπρεπή και αποτελεσµατική
εκπροσώπηση της χώρας µας, στο πλαίσιο βέβαια της τρέχου-
σας, περιοριστικής οµολογουµένως, δηµοσιονοµικής συγκυρίας
και παρακολουθεί και παρεµβαίνει µε διορθωτικές κινήσεις ενί-
σχυσης του προσωπικού του, όπου και όταν αυτό κρίνεται ανα-
γκαίο. Και τουλάχιστον µε τα µέχρι σήµερα δεδοµένα, φαίνεται
ότι πρόβληµα στη λειτουργία του Γενικού Προξενείου της Φιλιπ-
πούπολης δεν υπάρχει.

Θα επανέλθω βεβαίως στη δευτερολογία µου.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πρόθεση ίσως -λέω

«ίσως»- να µην υπάρχει, αλλά κρίνεστε από τα αποτελέσµατα. Κι
ο ίδιος παραδεχθήκατε τώρα ότι υπάρχουν τέσσερις έµπειροι
υπάλληλοι, ακέφαλοι όµως.

Δεν µας είπατε δε, πότε θα ξαναγίνουν οι κρίσεις. Και σε εµάς
τους «κακούς» που δεν σας πιστεύουµε καθ’ ολοκληρίαν, µας έρ-
χεται στο µυαλό -για να µιλήσουµε επιτέλους σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα και να πούµε αλήθειες- ότι το θέµα αυτό δεν είναι τόσο
αθώο. Γιατί υπάρχουν ενδείξεις ότι τα σχετικά µε το Ελληνικό
Προξενείο στη Φιλιππούπολη εντάσσονται σε ένα χρόνιο σχέδιο
αµερικανικών και γερµανικών συµφερόντων, τα οποία µε τη δη-
µιουργία των Ειδικών Οικονοµικών Ζωνών θα φέρουν µια κατά-
σταση Κοσσόβου στην ευρύτερη περιοχή.

Θυµόσαστε την περίπτωση µε το συνοριακό σταθµό του Αγίου
Κωνσταντίνου, για τον οποίο κάναµε και ερώτηση εδώ στη Βουλή
και απήντησε ο κ. Δένδιας και  το σοβαρό πρόβληµα που έχει δη-
µιουργηθεί εκεί στην περιοχή µε την πληµµελή λειτουργία του
σταθµού. Θυµάστε, λοιπόν, ότι εµείς υπερτονίσαµε ότι είναι επι-
κίνδυνη αυτή η όσµωση των Ελλήνων µουσουλµάνων της Θρά-
κης µε τα µέλη της τουρκικής βουλγαρικής µειονότητας.

Κάναµε ερώτηση -δεν αφορά το Υπουργείο σας- πήραµε µια
απίθανη απάντηση από τον Υπουργό Δηµοσίας Τάξης, τον
Υπουργό ΠΡΟΠΟ τον κ. Δένδια, ο οποίος σε ένα σηµείο λέει ότι
θα κάνουµε διαγωνισµό για υλικοτεχνικό εξοπλισµό -το αρχηγείο
της Αστυνοµίας- µια σύνδεση κινητής τηλεφωνίας –µε σύνδεση
κινητής τηλεφωνίας θα φυλάµε τα σύνορά µας- µια συσκευή ανα-
γνώρισης πλαστότητας διαβατηρίων, ένα φαξ. Τέλεια απάντηση
στον διαχειριστή των προβοκατσιών εναντίον της Χρυσής Αυγής.
Τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης της Ελλάδας ή της Μανωλάδας
να πω εγώ, διότι δεν είδαµε να βγάζει µια ανακοίνωση για το
γένος των ανθρώπων που πυροβόλησαν τους ατυχείς λαθροµε-
τανάστες, εκ των οποίοι οι δύο από τους τρεις είναι Αλβανοί. Η
έµµονη ιδέα του είναι µόνο η προβοκάτσια εναντίον της Χρυσής
Αυγής. 

Να έρθω τώρα στο θέµα. Όλα αυτά, λοιπόν -τι γίνεται στη
Θράκη- τα ξέρετε  και αφήνετε ακάλυπτο το Προξενείο της Φι-
λιππούπολης. Ουσιαστικά αυτό κάνετε. Δεν υπολογίζετε συνέ-
πειες και διευκολύνετε έτσι τα σχέδια της Κοσσοβοποίησης της
Θράκης µας. Δεν υπολογίζετε πως ίσως άθελά σας ή και ηθελη-
µένα, βάζετε στο παιχνίδι πλέον και τους Βουλγάρους. Κι ενώ το
προξενείο, όχι µόνο θα έπρεπε να το διατηρήσετε, αλλά θα

έπρεπε και να το ενισχύσετε -να ενισχύσετε τον εθνικό του ρόλο-
εσείς κατ’ ουσίαν το απαξιώνετε. Απαξιώνετε εκατοντάδες χιλιά-
δες Έλληνες Ανατολικής Ρωµυλίας µε τον τρόπο αυτό, Έλληνες
που άντεξαν και στον κοµµουνισµό και στη δράση των σοβινιστι-
κών βουλγαρικών οργανώσεων. 

Μάλλον οι εξελίξεις –δυστυχώς για την πατρίδα µας- θα µας
δικαιώσουν µε αυτές τις ενέργειες και τις παραλείψεις σας, διότι
ενώ µέχρι τώρα στέλνουµε µε την πολιτική µας στην αγκαλιά των
Τούρκων την ελληνική µουσουλµανική µειονότητα, δεν αποκλεί-
εται τώρα µε τους χειρισµούς σας να τους στέλνουµε και στην
αγκαλιά των Βουλγάρων, ανοίγοντας ένα νέο µέτωπο. 

Μια πρώτη γεύση πήραµε µε το ενηµερωτικό δελτίο γι’ αυτήν
την κοινή άσκηση, µεταξύ Ελλάδας και Βουλγαρίας, όπου είδαµε
µεγάλους χάρτες Βουλγαρίας και είδαµε ιστορικές ανακρίβειες
από πλευράς της Βουλγαρίας. Είναι η κατάρριψη αυτού που εί-
πατε του ιστορικού προτύπου συνεργασίας. Δεν υπάρχει ιστο-
ρικό πρότυπο συνεργασίας.

Μην υποκύπτετε, κύριε Υπουργέ, σε ξένα συµφέροντα. Μην
υποκύπτετε σε πιέσεις ξένων συµφερόντων. Μην κλείνετε το
Προξενείο µας στη Φιλιππούπολη. Στο  προξενείο αυτό -σας θυ-
µίζω- έχει υπηρετήσει ένας διπλωµάτης που προσέφερε τερά-
στιο εθνικό έργο, ο Ίων Δραγούµης. Σταθείτε στο ύψος των
περιστάσεων και µην κλείνετε το προξενείο µας, που είναι ο πυ-
ρήνας γύρω από τον οποίο συντηρούνται και συσπειρώνονται οι
Έλληνες της Ανατολικής Ρωµυλίας, οι οποίοι επιµένουν για την
Ελλάδα. Το Υπουργείο Εξωτερικών παραδίδει αυτούς τους Έλ-
ληνες κατ’ ουσίαν βορά στους Βουλγάρους, την ίδια ώρα που η
ελληνική Κυβέρνηση διαθέτει το ιλιγγιώδες ποσό –να ακουστεί
σ’ αυτήν την Αίθουσα- των 13,5 εκατοµµυρίων ευρώ για κρατική
διαφήµιση Υπουργείων και οργανισµών. Αυτή ήταν η ανακοίνωση
του κ. Σίµου Κεδίκογλου. 

Λεφτά υπάρχουν για να προπαγανδίζει η Κυβέρνηση τις θέσεις
της, δηλαδή να κάνει πλύση εγκεφάλου στον ελληνικό λαό και
να λέει ότι βγαίνουµε από το τούνελ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν υπάρχουν λεφτά, όµως, για τους Έλ-
ληνες και τον Ελληνισµό. Αντισταθείτε τουλάχιστον εσείς, κύριε
Υπουργέ, γιατί ίσως η Κυβέρνηση σας δεν µπορεί, δεν θέλει ή
δεν την αφήνουν. Αντισταθείτε στα σχέδια κοσοβοποίησης της
Θράκης µας. Τα πράγµατα –και το ξέρετε- είναι πολύ πιο άσχηµα
από ό,τι µπορεί να γνωρίζει ο ελληνικός λαός. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Παππά, κύριε συνάδελφε, θέλω για άλλη µια φορά να σας δια-
βεβαιώσω ότι δεν τίθεται κανένα απολύτως θέµα αναστολής της
λειτουργίας του Γενικού Προξενείου στη Φιλιππούπολη. Στους
εθνικούς λόγους, που αναφέρατε νωρίτερα, θα µπορούσα να
προσθέσω και άλλους τόσους, οι οποίοι είναι όντως επιχειρή-
µατα τα οποία προφανώς, λειτουργούν υπέρ της συνέχισης της
λειτουργίας του Γενικού Προξενείου στη Φιλιππούπολη. Δεν
χρειάζεται να το συζητάµε αυτό. 

Αν, όµως, θέλετε να σας δώσω κάποια επιχειρήµατα, τα οποία
αφενός µεν αποδεικνύουν αυτήν την εξοµάλυνση και την πραγ-
µατική –αν θέλετε- αναβάθµιση των διµερών σχέσεων µεταξύ Ελ-
λάδας και Βουλγαρίας -ειδικά αυτήν την περίοδο- σε µια
τεταµένη κατά τα άλλα ευρύτερη γεωγραφική περιοχή, µε πολύ
συγκεκριµένες ιστορικές αναφορές, θα µπορούσα εύκολα να
σας πω ότι υπάρχουν συγκεκριµένα βήµατα θεσµοθετηµένα µε-
ταξύ των κυβερνήσεων των δυο χωρών, που στην πραγµατικό-
τητα έχουν δηµιουργήσει ένα διαφορετικό τοπίο και ταυτόχρονα
τις προϋποθέσεις και την αναγκαιότητα παραµονής του Γενικού
Προξενείου και στη Φιλιππούπολη. 

Χαρακτηριστικά, θα σας πω ότι η άριστη συνεργασία µεταξύ
Ελλάδος και Βουλγαρίας επισφραγίστηκε µε τη θεσµοθέτηση
του πρώτου Ανωτάτου Συµβουλίου Συνεργασίας από τους Πρω-
θυπουργούς των δυο χωρών στη Σόφια το 2010, σηµατοδοτών-
τας την αρχή µιας στρατηγικής σχέσης των δυο εταίρων και
συµµάχων, τόσο στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όσο και στο ΝΑΤΟ. 
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Το δεύτερο Ανώτατο Συµβούλιο Συνεργασίας συνήλθε στις 17
Δεκεµβρίου 2012 στην Αθήνα. Γνωρίζουµε ότι υπεγράφησαν από
τους δυο Πρωθυπουργούς µία κοινή πολιτική διακήρυξη, καθώς
και έξι συµβατικά κείµενα -συµφωνίες, διακηρύξεις, µνηµόνια κα-
τανόησης- από αρµοδίους Υπουργούς. 

Όσον αφορά τη συνεργασία της Ελλάδας και της Βουλγαρίας
σε επιµέρους τοµείς θα µπορούσα να σας αναφέρω την ενεργει-
ακή συνεργασία, ιδίως για την κατασκευή του αγωγού φυσικού
αερίου, εκατόν εξήντα εννέα χιλιόµετρα από την Κοµοτηνή στο
Χάσκοβο, για τη διασύνδεση του βουλγαρικού δικτύου µε τον
αγωγό φυσικού αερίου ITGI, αρχικά και πλέον TAP -όπως γνωρί-
ζουµε- και την αστυνοµική συνεργασία, ιδίως κοινές περιπολίες
σε ακτίνα είκοσι χιλιοµέτρων εκατέρωθεν των συνόρων και βε-
βαίως, και σε παραθαλάσσια θέρετρα. 

Αν δούµε µια άλλη πτυχή, στον οικονοµικό τοµέα, η Ελλάδα
αποτελεί τον τρίτο µεγαλύτερο επενδυτή στη Βουλγαρία. Το εµ-
πορικό ισοζύγιο είναι σταθερά πλεονασµατικό για τη χώρα µας.
Δεν έχουµε τέτοιες σχέσεις µε πολλές χώρες και ιδίως γειτονι-
κές. Επίσης, το ξέρετε ότι η Ελλάδα υποστηρίζει την ένταξη της
Βουλγαρίας στο χώρο της Σένγκεν και οι δυο χώρες -ειδικά  τε-
λευταία- συνεργάζονται σταθερά στο πλαίσιο των πρωτοβουλιών
και οργανώσεων περιφερειακής συνεργασίας. Μεγάλη σηµασία
πρέπει να προσδώσουµε και στην τριµερή συνεργασία Ελλάδος,
Βουλγαρίας και Ρουµανίας. 

Βεβαίως, υπάρχουν εκκρεµότητες. Οι εκκρεµότητες από
µόνες τους είναι οι λόγοι διατήρησης της συνέχειας του Γενικού
Προξενείου της Φιλιππούπολης. Χαρακτηριστικά, υπάρχει σε εκ-
κρεµότητα η υπογραφή Πρωτοκόλλου της Δεύτερης Συνόδου
Μόνιµης Επιτροπής Υδροοικονοµίας για τα ύδατα του Νέστου,
η υπογραφή δυο µνηµονίων κατανόησης για την εκπόνηση κοι-
νού διαχειριστικού σχεδίου της λεκάνης απορροής του Νέστου
και Στρυµόνα βάσει της κοινοτικής οδηγίας 2000/60 και βεβαίως
-το πιο σηµαντικό- η δηµιουργία ενός µηχανισµού έγκαιρης προ-
ειδοποίησης για την αντιµετώπιση των πληµµυρών του Έβρου.
Ξέρουµε καλά ότι -κάθε χρόνο επαναλαµβάνεται- αυτό το φαινό-
µενο των πληµµυρών του Έβρου, που  πλήττει ιδιαίτερα τον ακρι-
τικό µας νοµό. Όλα αυτά στην πραγµατικότητα αναδεικνύουν και
τη στενή συνεργασία µε τη γειτονική χώρα, τη Βουλγαρία -ειδικά
αυτήν την περίοδο- αλλά και το γεγονός ότι εξαιτίας αυτής της
εκτεταµένης συνεργασίας µας σε πολλούς τοµείς, η διατήρηση
της Αρχής µας στη Φιλιππούπολη ήταν και είναι αναγκαία. Γι’
αυτόν το λόγο –επαναλαµβάνω- ουδέποτε υπήρξε πρόθεση ανα-
στολής της λειτουργίας της.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Η διαφορά µας είναι ότι εµάς µας ενδια-

φέρει η συνέχεια του Ελληνισµού στην περιοχή. Ξεχάσατε την
ελληνοβουλγαρική συνεργασία και το θάψιµο του αγωγού
Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη. Εκεί συνεργαστήκατε απόλυτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν συνεργαστήκαµε.
Όχι, κύριε Παππά, µονοµερώς έγινε. Και µπορώ να σας το δια-
βεβαιώσω, ως Μακεδόνας, µε παππού που κατάγεται από την
Ανατολική Ρωµυλία, τον πατέρα της µητέρας µου. Σας είπα, είναι
µονοµερή ενέργεια της Βουλγαρίας. Δεν είναι απόφαση ούτε της
Ρωσίας ούτε της Ελλάδος. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κάνετε λάθος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, είστε άδικος.
Κύριε Χαλβατζή,  ο κ. Τζαµτζής µε την υπ’ αριθµ. 1365/23-04-

2013 επίκαιρη ερώτησή του, ζητάει, αν έχετε την καλοσύνη, να
προηγηθεί, γιατί έχει έναν ιδιαίτερο λόγο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 1365/23-04-2013 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ιορδάνη Τζαµτζή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις επιτροπές των
Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας (ΚΕΠΑ).

Ο κύριος Τζαµτζής έχει το λόγο.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, έχουµε θέσει ξανά το θέµα αυτό, όπως και

άλλοι συνάδελφοι και µιλώ για την προβληµατική λειτουργία των

ΚΕΠΑ, αλλά και τα τεράστια προβλήµατα που έχει δηµιουργήσει
ο ενιαίος πίνακας προσδιορισµού ποσοστού αναπηρίας. Το λέω
αυτό, διότι έχω συγκεκριµένα παραδείγµατα.

Παιδί το οποίο πάσχει από φωκοµέλεια, δηλαδή έλλειψη άνω
άκρου από τον αγκώνα και κάτω εκ γενετής, το έκοψαν από την
επιτροπή του ΚΕΠΑ, λες και θα φυτρώσει χέρι. Έπαιρνε επίδοµα
παραπληγίας.

Αιµατολογικό πρόβληµα µη ιάσιµο, παρακολουθείται σε παιδί
από καθηγητή αιµατολογίας στη Θεσσαλονίκη. Έπαιρνε επί-
δοµα, το έκοψαν µε ποσοστό 10% και η δικαιολογία ήταν ότι δεν
γνωρίζουν το πρόβληµα, δεν γνωρίζουν την ασθένεια.

Σκλήρυνση κατά πλάκας. Το πρόσωπο αυτό το γνωρίζω και
προσωπικά. Μόνο στον κόσµο, µε σκλήρυνση  κατά πλάκας,
µένει στο να επιβιώσει µε τη βοήθειά όλων των χωριανών του,
γιατί το έκοψαν από το ΚΕΠΑ. 

Σοβαρά καρδιολογικά προβλήµατα µε ανευρύσµατα αορτής,
τους έκοψαν από το ΚΕΠΑ. 

Επανειληµµένες επεµβάσεις οµφαλοκήλης, έχει καταρρεύσει
το κάτω µέρος της κοιλιάς σε γυναίκα, την έκοψαν.

Προβλήµατα σε καρκινοπαθείς, προβλήµατα επεµβάσεων
ανοιχτής καρδιάς, τους έκοψαν. Αιτήθηκαν µάλιστα την πρώτη
φορά και δεν τους έδωσαν ούτε την πρώτη περίοδο, µετά από
εγχείριση ανοιχτής καρδιάς. 

Αυτοί οι άνθρωποι είναι αγρότες, είναι οικοδόµοι. Ερωτώ:
Αυτοί, λοιπόν, οι οποίοι έφτιαξαν αυτόν εδώ τον ενιαίο κατάλογο
έχουν λάβει υπόψη τους τα επαγγέλµατα; Δυστυχώς σε πολλές
περιπτώσεις όχι. Διότι ένας ο οποίος είναι οικοδόµος ή είναι
αγρότης, είναι αδύνατον να µπορέσει να ανέβει σε µία σκάλα, να
µπορέσει να δουλεύει σε σαράντα βαθµούς θερµοκρασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Επιπλέον, κύριε Πρόεδρε, προβλήµατα ασθενών µε αναπηρίες
που περνούν συνεχώς από επιτροπές, µε σύνδροµο down, µε
νόσο του crown, µε νοητικές στερήσεις, µε υδροκεφαλισµό, παι-
διά µε κοµµένα άκρα, παραπληγικοί και τετραπληγικοί. Έχω συγ-
κεκριµένα ονόµατα και είναι στη διάθεσή σας, κύριε Υπουργέ.
Κατάκοιτος πήγε µε ασθενοφόρο να περάσει από την επιτροπή,
γιατί η εξέταση κατ’ οίκον καθυστερεί πολύ. 

Επιπλέον, έγινε αίτηση για επίδοµα συµπαράστασης –ο άν-
θρωπος είναι «φυτό»- σε Κέντρο Αποκατάστασης στη Θεσσαλο-
νίκη, πέρασαν δεκατέσσερις µήνες από την κατάθεση του
φακέλου και πέρασε, ευτυχώς θα πω, πρόσφατα από την επι-
τροπή. Άνθρωπος ο οποίος έχει πάρκινσον µε βαθµό 80% ανα-
πηρίας νοσηλεύεται σε κλινική της Κατερίνης, έκανε αίτηµα να
περάσει επιτροπή κατ’ οίκον γιατί δεν µπορεί να µετακινηθεί και
ακόµα περιµένει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, είναι πόνος ανθρώπων.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Έχετε και δευτερολο-

γία, κύριε συνάδελφε. 
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Μπορώ να αναφέρω και µία σειρά

από άλλες περιπτώσεις, κύριε Υπουργέ, όπου αφενός µεν βλέ-
πουµε το πρόβληµα το οποίο υπάρχει στα ΚΕΠΑ, όπου πραγµα-
τικά οι καθυστερήσεις στην επαρχία ή σε κάποιες περιοχές είναι
πολύ µεγάλες και από την άλλη βλέπουµε και ο ενιαίος πίνακας
να είναι σε πολλά σηµεία απαράδεκτος.

Το αίτηµά µας για ΚΕΠΑ στα Γιαννιτσά, για δεύτερο ΚΕΠΑ στο
Νοµό, στηρίζεται ακριβώς σε αυτό το πρόβληµα. Στο πρόβληµα
ότι υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι δεν έχουν περάσει από τις 14
Μαρτίου 2012 που έχουν υποβάλει τα χαρτιά τους. Πέρασε χρό-
νος και δεν κλήθηκαν. Αυτό αφορά ιδιαίτερα τις ψυχιατρικές ει-
δικότητες, τις περιπτώσεις νευρολογικών νοσηµάτων και φυσικά
τις καρδιοπάθειες.

Είναι τεράστιο το πρόβληµα και ζητώ να ληφθούν µέτρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, όντως το σύστηµα των Κέντρων Πιστοποί-
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ησης Αναπηρίας αντιµετωπίζει πολλά προβλήµατα. Όντως θα
υπάρχουν περιπτώσεις που θα αποτελούν µικρές ιστορίες τρό-
µου, ας πούµε, που έχουν να κάνουν και µε τον τρόπο που λει-
τουργεί η Δηµόσια Διοίκηση αυτής της χώρας. 

Εγώ ισχυρίζοµαι ότι όσες εγκυκλίους κι αν εκδώσουµε, όσους
νόµους κι αν ψηφίσουµε στη Βουλή για να βελτιώσουµε το σύ-
στηµα, δεν θα µπορέσουµε να το βελτιώσουµε στην εφαρµογή
του αν δεν στοιχηθούµε όλοι σαν πυραµίδα διοίκησης, από τον
κορυφαίο, µέχρι τον υπάλληλο που διεκπεραιώνει την πιο βασική
λειτουργία και αν δεν συµφωνήσουµε ότι θα πρέπει να λειτουρ-
γήσουµε µε ευσυνειδησία, µε εντατικότητα, να δουλέψουµε και
λίγο παραπάνω, παρ’ ότι αµειβόµαστε λίγο λιγότερο, προκειµέ-
νου να αποσυµφωρήσουµε αυτό το σύστηµα.

Τι κάναµε εµείς, όµως, όσον αφορά το δικό µας µερίδιο ευθύ-
νης, το οποίο άλλωστε αποδεχόµαστε στο ακέραιο; Πριν από
λίγες µέρες είχα παρευρεθεί σε µια ηµερίδα που διοργανώθηκε
από την ΕΣΑΜΕΑ, την Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων Με Αναπη-
ρία, προκειµένου να συζητήσουµε. Ήταν συνάντηση κοινωνικού,
πολιτικού και επιστηµονικού διαλόγου για τα ζητήµατα της αξιο-
λόγησης και της πιστοποίησης αναπηρίας. 

Είχα πει το εξής: Εδώ, τα προβλήµατα τα κύρια είναι, οι καθυ-
στερήσεις στην κρίση αυτών που έχουν να περάσουν από ΚΕΠΑ,
οι οποίες οφείλονται σε δυσλειτουργίες του συστήµατος και τα
διάφορα παράπονα για αδικίες, όσον αφορά την ιατρική κρίση ή
τις παθογένειες του συστήµατος.

Όσον αφορά το θέµα των καθυστερήσεων, εξήγησα ότι το βα-
σικό πρόβληµα ήταν η συµµετοχή των γιατρών, διότι απλούστατα
το 25% των γιατρών συγκεκριµένων ειδικοτήτων -οι γνωστές επί-
µαχες ειδικότητες νευρολόγων, καρδιολόγων και ψυχιάτρων-
έχουν να αντιµετωπίσουν το 80% των εκκρεµοτήτων. Το 25% των
γιατρών, ανάλογα µε την ειδικότητα, έχει να αντιµετωπίσει το
80% των εκκρεµοτήτων. Εποµένως, έπρεπε να τονωθούν οι αριθ-
µοί συµµετοχής σε αυτούς τους γιατρούς των τριών ειδικοτήτων
άµεσα. 

Τι κάναµε; Προκηρύξαµε τετρακόσιες θέσεις που θα καλύπτον-
ταν –και καλύπτονται- από ιδιώτες γιατρούς. Αυτήν τη στιγµή, µά-
λιστα, µπορώ να καταθέσω στα Πρακτικά το χθεσινό δελτίο
Τύπου του ΙΚΑ µε ηµεροµηνία 25 Απριλίου, όπου η διοίκηση ανα-
κοινώνει ότι παρατείνεται µέχρι 15 Μαΐου 2013 η ηµεροµηνία κα-
τάθεσης αιτήσεων ιδιωτών ιατρών νευρολόγων, ψυχιάτρων και
καρδιολόγων για την ένταξή τους στο Ειδικό Σώµα Ιατρών Υγει-
ονοµικών Επιτροπών Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας, ΚΕΠΑ.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-

λισης και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Όπως καταλαβαίνετε, είναι το πρώτο µέτρο για να τονωθεί η
συµµετοχή των γιατρών. 

Επίσης, θέλουµε, όµως και τους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ. Χωρίς
τους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ δεν µπορούµε να ορίσουµε υπαλλή-
λους του Υπουργείου Εργασίας. Εποµένως, βρισκόµαστε σε επι-
κοινωνία µε το συνδικαλιστικό φορέα των γιατρών, τον Πανελ-
λήνιο Ιατρικό Σύλλογο και το Υπουργείο Υγείας, προκειµένου να
εντάξουµε και τους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ, που για διάφορους,
δικούς τους, λόγους είδαν µε αρνητικό µάτι την ένταξη τους στις
επιτροπές αυτές του ΚΕΠΑ.

Ήδη, έχει θεσµοθετηθεί, µε το τελευταίο νοµοσχέδιο που πε-
ράσαµε του Υπουργείου Εργασίας, η συµµετοχή τους. Έχει εκ-
δοθεί σχετική υπουργική απόφαση. Θέλουµε και περισσότερους
γιατρούς, γιατί, απλά, χωρίς περισσότερους γιατρούς δεν γίνεται
να αποσυµφωρηθεί το σύστηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ λίγο χρόνο, σας παρακαλώ. 
Όσον αφορά τις αδικίες που µας λέτε, εγώ θα συµφωνήσω µε

όλες τις περιπτώσεις που αναφέρατε. Όπως καταλαβαίνετε,
αυτό πρέπει να περάσει από το σύστηµα του Ενιαίου Πίνακα
Προσδιορισµού Του Ποσοστού Αναπηρίας. Αυτός είναι ο πρώην
ΚΕΒΑ, ο Κανονισµός Εκτίµησης Βαθµού Αναπηρίας. 

Εποµένως, το ζητούµενο είναι να το ενεργοποιούµε κατά
τακτά διαστήµατα. Και πρόκειται να ενεργοποιήσουµε στο αµέ-
σως επόµενο χρονικό διάστηµα. Δεν µπορούµε να τα κάνουµε
όλα µαζί. Θα κάνουµε ένα - ένα τα βήµατα που χρειάζονται για
να βελτιώσουµε το σύστηµα, για να αναθεωρήσουν εξαρχής όλο
αυτό το σύστηµα του προσδιορισµού του ποσοστού αναπηρίας,
έτσι ώστε αυτός που έχει υποστεί ακρωτηριασµό –που πολύ
σωστά λέτε ότι δεν πρόκειται να ξαναφυτρώσει το ακρωτηρια-
σθέν χέρι ή πόδι- να υφίσταται µια φορά την εξέταση στο ΚΕΠΑ
κι όχι κάθε δυο και τρία χρόνια να αναγκάζεται να προσέρχεται,
λες και πρόκειται να ξαναφυτρώσει στο µεσοδιάστηµα.

Αυτό εξαρτάται, όµως, από την επόµενη σύσκεψη υπό την
πρωτοβουλία µας. Αν και δεν είµαι εγώ πρόεδρος της ορισθείσας
από το Υπουργείο επιτροπής παρακολούθησης του προβλήµα-
τος των ΚΕΠΑ, µπορώ, όµως, να παίξω τον ρόλο µου σε αυτό. 

Θα γίνει συνεδρίαση ξανά για αναθεώρηση εκ νέου, εκ βά-
θρου, του συστήµατος προσδιορισµού του ποσοστού αναπηρίας
από την αρµόδια Επιστηµονική Επιτροπή, η οποία, παρεµπιπτόν-
τως, πρέπει να λειτουργήσει κι ως επιστηµονική επιτροπή, διότι
το αποτέλεσµα που παράγει είναι µια ανεξάρτητη ιατρική κρίση.
Αυτή δεν ελέγχεται από εµάς. Δεν µπορώ εγώ να ελέγξω την ια-
τρική κρίση, µπορώ όµως, να προσδιορίσω τις προϋποθέσεις,
ώστε η ιατρική αυτή κρίση να είναι πραγµατικά επιστηµονική και
να απευθύνεται πάνω στα προβλήµατα. 

Θα κάνω δυο σχόλια ακόµα στο θέµα που είπατε για τα ασφα-
λιστικά του ΟΓΑ, στη δευτερολογία µου.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,
έχετε το λόγο.

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά, εγώ αυτό
που θέλω να σας καλέσω να κάνετε είναι να δώσετε µία γροθιά
σε µία κατεστηµένη λογική, στη λογική του «δεν βαριέσαι, θα πε-
ράσει κάποια στιγµή ο ανάπηρος από την επιτροπή». Το λέω
αυτό διότι πραγµατικά πρέπει να ταρακουνήσετε και κάποιους
υπαλλήλους και κάποιους γιατρούς, οι οποίοι πάνε µε τη λογική
«τα βόδια µου αργά».

Ακούστε, δεν είναι δυνατόν να έχουµε τόσο µεγάλες καθυστε-
ρήσεις. Να σας πω περιπτώσεις σκλήρυνσης κατά πλάκας, περι-
πτώσεις σοβαρότατων ασθενειών που περνάνε και ξαναπερνάνε.
Έχω περίπτωση ανθρώπου ο οποίος έχει περάσει πέντε φορές.
Κάποτε πρέπει να τελειώνει το µαρτύριό του! Πέρασε πέντε
φορές. Πρέπει επιτέλους να σταµατήσει, να τελειώσει το µαρτύ-
ριό του. Δεν κουράστηκαν στις επιτροπές να τον βλέπουν τον άν-
θρωπο; Είναι αδύνατον να γίνει καλά.

Αυτό, λοιπόν, που θέλω να επισηµάνω είναι ότι πέραν αυτών
των καθυστερήσεων, υπάρχουν και οι σοβαρότατες περιπτώσεις
µέσα στον ενιαίο πίνακα, καρδιοπάθειες, παραδείγµατος χάριν
ή ορθοπεδικά. Ο αγρότης, µε σοβαρά καρδιολογικά προβλήµατα
ή µε ορθοπεδικά -παραδείγµατος χάριν µια σκονδυλοδεσία- είναι
δυνατόν να πάει να δουλέψει στο κτήµα; Ούτε στο τρακτέρ δεν
µπορεί να ανέβει. Τον τραντάζει το τρακτέρ και τρελαίνεται. Είναι
δεδοµένο αυτό. Μπορεί να δουλέψει ο άλλος µε καρδιολογικά
προβλήµατα, σε ήλιο, µε σαράντα βαθµούς ή µε θερµοκρασία
υπό το µηδέν; Το απαγορεύει ο γιατρός. Και εδώ κόβονται άν-
θρωποι από γιατρούς την πρώτη φορά που περνάνε. 

Είναι απαράδεκτο αυτό που συµβαίνει. Και το λέω, διότι έχω
τέτοιες περιπτώσεις. Αυτός ο γιατρός, ο οποίος εισηγήθηκε το
κόψιµο, να έρθει να τον πάω µια φορά στο κτήµα και µε αυτά τα
προβλήµατα, να δω αν θα δουλέψει ή όχι. Χωρίς τα προβλήµατα,
βέβαια, να δω αν θα µπορεί να δουλέψει. Αν, όµως, έχει και αυτά
το προβλήµατα, να δω πώς θα δουλέψει.

Και τα λέω αυτά, κύριε Υπουργέ, γιατί µεταφέρω, ως ένα
βαθµό, τη φωνή του κόσµου. Είναι οργισµένος ο κόσµος από τέ-
τοιες περιπτώσεις. Σε κάποιον που έχει σκλήρυνση κατά πλάκας,
είναι στο αναπηρικό καρότσι, δεν µπορεί να εξυπηρετηθεί καθό-
λου, είναι κατάκοιτος, κόβουν και τα επιδόµατα. Εκεί που έχει τε-
τραγωνάκι, δεν βάζουν ότι, «ναι», χρειάζεται βοήθεια, ώστε να
πάρει το βοήθηµα αυτό ο συγγενής που τον κοιτάζει και λένε
«όχι» σε αυτό το τετραγωνάκι. Είναι δυνατόν; Έλεος!

Πρέπει να αναθεωρηθεί. Και χαίροµαι που άκουσα ότι σκο-
πεύετε να δείτε ξανά τον ενιαίο πίνακα των ποσοστών αναπηρίας.
Σας το λέω µε ειλικρίνεια, είναι πολύ µεγάλο το πρόβληµα. 
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Πολύ µεγάλο πρόβληµα είναι, επίσης, κύριε Υπουργέ, στο ΙΚΑ
να παίρνει ο ανάπηρος µε 51% αναπηρική σύνταξη και ο αγρό-
της, που εκτελεί χειρονακτική εργασία –δεν είναι στο γραφείο ο
αγρότης- να θέλει 67%. Αυτό είναι απαράδεκτο, κύριε Υπουργέ.
Πρέπει να το αλλάξετε πάση θυσία. Θα φωνάζω όσο θα είµαι
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα αυτές οι αδικίες να αρθούν. Ο οικο-
δόµος θα πάει µε 67% αναπηρία και ο άλλος θα πάει µε 51%;
Είναι δυνατόν αυτό το πράγµα να γίνεται;

Και δεν είναι µόνον εκεί. Υπάρχουν και άλλες περιπτώσεις -και
σας το λέω, διότι έχω τα στοιχεία αυτά- όπου στις παθήσεις
αυτές έχουµε την ευνοϊκή ρύθµιση. Ο αγρότης αν δεν πάρει 50%
ποσοστό αναπηρίας, δεν µπορεί να πάει σε δευτεροβάθµια επι-
τροπή, ενώ ο ασφαλισµένος του ΙΚΑ µπορεί να πάει και µε 0%.

Εξετάστε το. Εγώ σας λέω, εξετάστε το να δείτε ότι είναι έτσι.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κλείνω κύριε Πρόεδρε.
Είναι τροµακτικά τα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ. Είναι οξύ-

τατα τα προβλήµατα ιδιαίτερα στην επαρχία.
Επιπλέον, χρήζει αναθεώρησης ο Ενιαίος Πίνακας Προσδιορι-

σµού Αναπηρίας, ο οποίος λειτουργεί. Τον έχω µπροστά µου. Κά-
θισα και τον διάβασα όλον, ένα προς ένα. Υπάρχουν σηµεία του
Πίνακα, τα οποία κρίνω, χωρίς να είµαι γιατρός –ας µου το συγ-
χωρήσουν οι γιατροί- ότι είναι απαράδεκτα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και ο οικοδόµος και
ο αγρότης µε την ίδια πάθηση πρέπει να παίρνουν 67%. Δεν
υπάρχει διαφορά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, τριάντα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνο-
δοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Γιαννιτσών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ,  έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα µεταφέρουν τα παι-
διά στα Γιαννιτσά το αίτηµά σας για τη σύσταση και υποκατα-
στήµατος ΚΕΠΑ. Είστε τυχερός. Είναι ευτυχής συγκυρία.

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Αυτό είναι που µας καίει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, έχετε
δίκιο σε πολλά. Απλά, εγώ σας λέω ότι έχουν γίνει και αρκετά
πράγµατα. Δεν µπορούν να γίνουν όλα ταυτόχρονα. Δεν µπο-
ρούν να γίνουν όλα σε συντοµότατο χρονικό διάστηµα. Όµως,
έγιναν πράγµατα. 

Εντάξαµε περισσότερους γιατρούς στο σύστηµα και θεσµικά.
Το θεσµοθετήσαµε αυτό. Μάλιστα, θεσµοθετήσαµε και κατάτι
µεγαλύτερη αµοιβή στους γιατρούς αυτούς που θα συµµετά-
σχουν και στην κατ’ οίκον εξέταση, που επιτρέπεται από το νόµο.
Ο νόµος ορίζει τη δυνατότητα κατ’ οίκον εξέτασης. Τώρα, γιατί
δεν πηγαίνουν να εξετάσουν τον ανάπηρο που δεν µπορεί να ση-
κωθεί από το κρεβάτι στο σπίτι, αυτό ας το δούµε µε αυτούς που
αρνούνται. Κάποια στιγµή ας ανοίξει η κουβέντα σ’ αυτήν τη
χώρα για τις συνέπειες που πρέπει να υφίσταται κάποιος που δεν
κάνει καλά τη δουλειά του στο δηµόσιο. Διότι άνοιξε αυτή η κου-
βέντα πρόσφατα και έπεσαν όλοι, ιδίως τα συνδικαλιστικά όρ-
γανα, να µας στηλιτεύσουν ως ανάλγητους, που πετάµε κι
άλλους ανθρώπους στο δρόµο.

Αναρωτιέµαι: Ο ανάπηρος που περίµενε µήνες στο κρεβάτι κά-
ποιον να τον εξετάσει από κάποια επιτροπή και δεν πήγαινε
αυτός, πώς σκέφτεται γι’ αυτόν που δεν πήγε να τον εξετάσει;
Αναρωτιέµαι αν αυτός που δεν πήγε να τον εξετάσει, πώς βλέπει
στο µυαλό του τις συνέπειες αυτής του της ελλειµµατικής συµ-
περιφοράς ως προς τις υποχρεώσεις του, βέβαια. Θα το δούµε
αυτό. Θα είναι πολύ ενδιαφέρον τους επόµενους µήνες.

Εµείς σας είπαµε τι κάναµε. Βάλαµε περισσότερους γιατρούς

στο σύστηµα, παρά τις αντιρρήσεις µέρους ιδίως του ιατρικού
κλάδου. Και έχουµε την πρόθεση να βάλουµε ακόµη περισσότε-
ρους.

Θεσµοθετήσαµε στο πρόσφατο νοµοσχέδιο τη δυνατότητα
παράτασης στην καταβολή αναπηρικής σύνταξης γι’ αυτούς που
περιµένουν να εξεταστούν και δεν είναι δική τους υπαιτιότητα
ότι αργούν να εξεταστούν, µε την προϋπόθεση ότι έχουν ποσο-
στό αναπηρίας πάνω από 67%.

Μελετάµε αυτήν την ώρα να επεκτείνουµε αυτό το µέτρο και
σε αυτούς που είναι δικαιούχοι προνοιακού επιδόµατος, που –
αν θέλετε- κατά την άποψή µου, έχουν µεγαλύτερη, πιο κατεπεί-
γουσα ανάγκη να πάρουν αυτό το βοήθηµα, δεδοµένου ότι
συνήθως δεν έχουν άλλη πηγή εισοδήµατος. Είναι θέµα οικονο-
µικού αποτυπώµατος, όπως το έχω πει και στη σχετική επιτροπή.
Ελπίζουµε ότι θα το θεσµοθετήσουµε µε την επόµενη νοµοθετική
πρωτοβουλία.

Άρα, κάνουµε πράγµατα. Το σύστηµα, όµως, εξακολουθεί να
έχει καθυστερήσεις και δεν θα «ξεφρακάρει» –ας µου επιτρέψετε
την έκφραση- αν δεν ενταχθούν οι γιατροί από αυτές τις τρεις
ειδικότητες.

Από εκεί και πέρα, ως προς τα ασφαλιστικά ταµεία, όντως εδώ
υπάρχει µία µεταχείριση διπλής ταχύτητας, αν θέλετε. Ένας
ασφαλισµένος του ΟΓΑ για να πάρει αναπηρική σύνταξη, θα πρέ-
πει να έχει ποσοστό αναπηρίας τουλάχιστον 67%, ενώ ένας
ασφαλισµένος του ΙΚΑ δύναται να λάβει κάποια µορφή -και µει-
ωµένη ή ποσοστό σύνταξης- µε ποσοστό αναπηρίας άνω του
51% και µόνο.

Άρα, κύριε συνάδελφε, ας µη συγκρίνουµε τα δύο ταµεία ως
προς µία µεµονωµένη διάταξη και µόνο. Αυτό ας το δούµε και να
εξορθολογήσουµε, αν µπορούµε, τις περιπτώσεις αυτές, δεδο-
µένου ότι πρόκειται για αγρότες και, εποµένως για ανθρώπους,
οι οποίοι δεν µπορούν να συνεχίσουν µία επίπονη εργασία, µία
κοπιώδη εργασία -κατά κανόνα στα χωράφια- αν είναι επιβαρυ-
µένοι παραπάνω από ένα ποσοστό αναπηρίας. 

Όµως, κάθε ταµείο –να το υπενθυµίσουµε- έχει τη δική του φι-
λοσοφία, που καθορίζεται από τα καταστατικά των ταµείων και
τους ιδρυτικούς τους νόµους.

Εδώ το ΚΕΠΑ και ο θεσµός αυτός αποφαίνεται µόνο ως προς
το ποσοστό αναπηρίας. Από εκεί και πέρα, µε βάση το ποσοστό
αυτής της κρίσης, κάθε ταµείο, µε βάση τις διατάξεις του, δίνει
τα δικά του επιδόµατα, τις δικές του συντάξεις.

Ο ΟΓΑ, για παράδειγµα, δίνει σύνταξη –υπάρχει δικαίωµα απο-
νοµής σύνταξης- και στον ανασφάλιστο υπερήλικα. Στο ΙΚΑ δεν
υπάρχει αυτό. Υπάρχει το ανταποδοτικό σύστηµα. Εκεί το πλεο-
νέκτηµα το έχει αυτός που είναι ασφαλισµένος στον ΟΓΑ σε
σχέση µε αυτόν που είναι στο ΙΚΑ.

Να µην ξεχνάµε, επίσης, ότι ο ΟΓΑ είναι το ταµείο που λαµβά-
νει το µεγαλύτερο ποσοστό επιχορήγησης από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό. Ωστόσο, συµφωνώ και παραδέχοµαι ότι έχει να
καλύψει πάρα πολλές ανάγκες. 

Σε κάθε περίπτωση, ξέρετε την προσπάθεια που γίνεται για
την ενοποίηση αυτών των ταµείων. Νοµίζω ότι αυτός είναι ο
µόνος τρόπος να ισχύσει ένα σύστηµα ενιαίων κανόνων για όλα.
Είναι µία από τις προτεραιότητες στην ατζέντα του Υπουργείου
Εργασίας, ώστε να αρθούν και αυτές οι αδικίες. Νοµίζω είναι ο
µόνος τρόπος. 

Όσον αφορά τα ΚΕΠΑ, να περιµένετε εξελίξεις και στο αµέσως
επόµενο χρονικό διάστηµα, στη βάση αυτών που συζητήσαµε. 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Για το ΚΕΠΑ Γιαννιτσών…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Συνεχίζουµε µε την έβδοµη µε αριθµό 1380/23-4-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου  του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις απολύσεις στην εταιρεία «PRAΚTIKER HELLAS».

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την επί-
καιρη ερώτηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, πάνω από σαράντα
εργαζόµενοι, στην πλειοψηφία τους µε πλήρη απασχόληση και
κοντά στη σύνταξη, απολύθηκαν από την πολυεθνική εταιρεία
«PRAKTIKER». Έχασαν τη δουλειά τους µε ασήµαντες αφορµές
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και µε φτηνές δικαιολογίες από την εργοδοσία. Η εργοδοσία
θέλει να προσαρµόσει τις συνθήκες εργασίας στις ανάγκες της
ανταγωνιστικότητας, την οποία όλα τα κόµµατα, πλην του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, υπερασπίζονται. 

Μαζί µε τις απολύσεις, δυναµώνει η εντατικοποίηση της εργα-
σίας. Καταργούνται στην πράξη ειδικότητες, αλλάζουν οι εργα-
σιακές σχέσεις, µειώνονται οι µισθοί και φυσικά αυξάνονται τα
κέρδη της εταιρείας.

Όσοι δεν συναινούν στις αποφάσεις της εταιρείας, απολύον-
ται. Είκοσι εννέα εργαζόµενοι προσέφυγαν στα δικαστήρια και
πέτυχαν την επιστροφή στην εργασία τους. 

Η εργοδοσία προχώρησε σε τροµοκρατικές πράξεις. Ακολού-
θησαν γραπτές επιπλήξεις, κύριε Πρόεδρε, και εξώδικα στους
συνδικαλιστές. Η εταιρεία στοχοποιεί πρωτοπόρους εργαζόµε-
νους, οργανωµένους εργάτες και το σωµατείο. Στελέχη του σω-
µατείου έχουν κληθεί σε απολογία, γιατί τόλµησαν να πράξουν
το καθήκον τους, δηλαδή να υπερασπιστούν τους εργαζοµένους
που διώκονται. Μέλος του διοικητικού συµβουλίου του κλαδικού
σωµατείου, που δουλεύει στην εταιρεία «PRAKTIKER», απειλή-
θηκε ευθέως µε απόλυση και βρίσκεται υπό διωγµό. Οι υπηρε-
σίες του ΣΕΠΕ δεν παρεµβαίνουν. 

Όλα αυτά δεν είναι τυχαία, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αυτά είναι αποτελέσµατα της πολιτικής, την

οποία ακολουθούν όλες οι κυβερνήσεις και η σηµερινή τρικοµ-
µατική Κυβέρνηση. 

Σας ρωτάµε: Τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση, ώστε να σταµα-
τήσει η αυθαιρεσία και η τροµοκρατία, οι µειώσεις µισθών που
επιβάλλει η εταιρεία «PRAKTIKER»; Τι θα γίνει ώστε να παρεµ-
βαίνει ο ΣΕΠΕ; Τι θα γίνει; Θα επαναπροσληφθούν όσοι εργαζό-
µενοι απολύθηκαν κάτω από αυτές τις συνθήκες; 

Περιµένουµε την απάντησή σας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς, κύριε συνά-

δελφε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, µε
όλο µου το σεβασµό, περιµένετε την απάντησή µου, αλλά δεν
µου δώσατε την ευκαιρία να προετοιµάσω την απάντησή µου,
καίτοι ξέρετε ότι και έρχοµαι πάντα -ή σχεδόν πάντα στον κοινο-
βουλευτικό έλεγχο- και έρχοµαι πάντα προετοιµασµένος. 

Σας ζήτησα χθες, επικοινωνώντας µαζί σας, να αναβάλουµε
για λίγο τη συζήτηση της ερώτησης αυτής, καθώς το ΣΕΠΕ βρί-
σκεται υπό µετακόµιση αυτές τις ηµέρες, όχι επειδή δεν του αρέ-
σει το ντεκόρ εκεί όπου βρισκόταν µέχρι πρότινος, αλλά επειδή,
στο πλαίσιο µιας γενικής αναδιοργάνωσης, χωροταξικής, του
Υπουργείου ζητήσαµε από το ΣΕΠΕ να αλλάξει έδρα, έτσι ώστε,
µεταξύ άλλων, να επιτευχθεί και εξοικονόµηση πόρων για το
Υπουργείο. Εξ αυτού του λόγου, οι άνθρωποι της υπηρεσίας µάς
είπαν ότι δεν είναι σε θέση να µας παράσχουν τα στοιχεία, προ-
κειµένου να τα έχουµε όλα, για να συζητήσουµε εδώ την ερώ-
τηση. Δεν δεχθήκατε να το πάµε παρακάτω. Εντάξει. Προφανώς
έχετε τους λόγους σας. Εάν, όµως, το θέµα είναι η ουσία αυτής
της υπόθεσης και να συζητήσουµε τι έχει γίνει µέχρι τώρα, τι σχε-
διάζεται να γίνει και πώς θα επιλυθεί αυτό το πρόβληµα -στο
βαθµό που µπορεί να επιλυθεί- τότε νοµίζω ότι καλύτερο θα ήταν
να το συζητούσαµε λίγες ηµέρες αργότερα.

Γίνοµαι πιο συγκεκριµένος. Στις 8 Νοεµβρίου του 2012 πραγ-
µατοποιήθηκε σύσκεψη συµφιλίωσης στο Υπουργείο Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας µεταξύ της εταιρείας
«PRAKTIKER HELLAS» και του σωµατείου εργαζοµένων στην ίδια
εταιρεία. 

Θα καταθέσω στο Σώµα και το πρακτικό αυτής της διαδικα-
σίας συµφιλίωσης για να δείτε πώς κύλισε η διαδικασία. Θεω-
ρούµε ότι ήρθαν πιο κοντά. Υπήρχε κάποια προσέγγιση µεταξύ
των δύο πλευρών. 

Το βασικό ζήτηµα συζήτησης ήταν ότι οι εργαζόµενοι ισχυρί-
στηκαν ότι έχουν δικαίωµα αυτοί και οι νόµιµοι εκπρόσωποί τους
να έχουν ενηµέρωση από τη διοίκηση της εταιρείας σχετικά µε
την εξέλιξη των δραστηριοτήτων της και την οικονοµική της κα-
τάσταση. 

Η ιδιοκτησία, µάλλον η εργοδοσία, ανέπτυξε τα δικά της επι-
χειρήµατα. Τελικά προκρίθηκε και στηριζόµενος στο νόµο το δι-
καίωµα των εργαζοµένων να ενηµερώνονται για την κατάσταση
της εταιρείας και εκεί έληξε η συµφιλιωτική σύσκεψη. Το κατα-
θέτω για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από εκεί και πέρα όσον αφορά το ΣΕΠΕ, το Σωµατείο των Ερ-
γαζοµένων της Επιχείρησης, µετά τις απολύσεις, προσέφυγε στο
Τµήµα Επιθεώρησης Εργασιακών Σχέσεων Καλλιθέας. Κατήγ-
γειλε µεταξύ άλλων και την επιβολή ποινών και προστίµων για
παράνοµη αξιολόγηση της εταιρείας προς τους εργαζόµενους. 

Το Τµήµα παρέπεµψε το αίτηµα του σωµατείου στην Περιφε-
ρειακή Διεύθυνση Επιθεώρησης Εργασιακών Σχέσεων Αθηνών
στις 22-4-2013, προκειµένου να οριστεί διενέργεια εργατικής δια-
φοράς. Ορίστηκε ηµεροµηνία συζήτησης στις 29 Απριλίου και η
επιχείρηση κατέθεσε γραπτό υπόµνηµα στην υπηρεσία αυτή,
όπου ζήτησε από κοινού µε το σωµατείο την αναβολή της προ-
γραµµατισµένης συζήτησης και τον ορισµό της για τις 20 Μαΐου
2013, δηλαδή τον άλλο µήνα.

Η Περιφερειακή Διεύθυνση θα στείλει συµπληρωµατική πρό-
σκληση προς την επιχείρηση, για να εξεταστούν και τα επιπλέον
καταγγελλόµενα θέµατα σε αυτήν, όπως οι απολύσεις ή η µετα-
βολή συµβάσεων εργασίας επί τα χείρω για τους εργαζόµενους
και βέβαια το Τµήµα Επιθεώρησης Εργασιακών Σχέσεων Καλλι-
θέας θα προγραµµατίσει το συντοµότερο δυνατό επιτόπιο
έλεγχο στην επιχείρηση «PRAKTIKER HELLAS». 

Εποµένως, εγώ δεν συµφωνώ µε τη θέση σας ότι δεν κάνει τί-
ποτε το ΣΕΠΕ. Σας παρέθεσα τι κάνει, αλλά θα είναι κρίσιµο ό,τι
προκύψει και από αυτήν τη συζήτηση στις 20 Μαΐου 2013. Γι’
αυτό το λόγο σας ζήτησα, ει δυνατόν, να πάµε τη δική µας συζή-
τηση εδώ στο Κοινοβούλιο µετά τη διεξαγωγή της συζήτησης µε-
ταξύ του σωµατείου και της εργοδοσίας υπό την εποπτεία του
ΣΕΠΕ. Νοµίζω ότι θα είχαµε περισσότερα να πούµε και κυρίως
πιο ουσιαστικά. Αυτό είναι όλο. 

Νοµίζω ότι το Υπουργείο πραγµατικά, κατά το µερίδιο της ευ-
θύνης που του αναλογεί, δια των ελεγκτικών του οργάνων θα
κάνει ό,τι κάνει πάντα, προκειµένου να διαπιστώνει τι συµβαίνει
και από εκεί και πέρα όπου διαπιστώνει, να επιβάλει και τη σχε-
τική διαδικασία, που φτάνει ακόµα και στην επιβολή κυρώσεων,
όπου διαπιστώνεται παραβίαση της εργατικής νοµοθεσίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το λόγο έχει ο κ. Χαλ-

βατζής.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν είναι σηµερινό

το πρόβληµα. Γι’ αυτό ακριβώς ζητήσαµε να γίνει η συζήτηση.
Υπάρχει κίνδυνος να απολυθεί ένας ακόµα συνδικαλιστής, µέλος
του διοικητικού συµβουλίου του κλαδικού σωµατείου.

Δεν θέλαµε να υπάρξουν τετελεσµένα, γι’ αυτό επιµείναµε να
γίνει συζήτηση. Αν συζητούνταν η επίκαιρη ερώτησή µας ύστερα
από είκοσι µέρες, φοβούµασταν ότι θα υπήρχαν τετελεσµένα. Εν
πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει και οι εργαζόµενοι
να κάνουν Ανάσταση αυτό το Πάσχα, να µην βρίσκονται µε το λε-
πίδι στο λαιµό! Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, το ΣΕΠΕ υπάρχει, αλλά έχει ελάχιστο προσωπικό.
Υπάρχουν ελάχιστοι ελεγκτές που θα πρέπει να ελέγξουν όχι
εκατοντάδες, αλλά χιλιάδες επιχειρήσεις, οι οποίες παραβιάζουν
έστω και αυτήν την κουτσουρεµένη νοµοθεσία. Δεν µπορούν
πρακτικά να κάνουν ελέγχους. 

Έχουµε καταγγείλει κι άλλες φορές ότι υπάρχουν πολλές πε-
ριπτώσεις που οι εργοδότες δεν επιτρέπουν τον έλεγχο. Μερικές
επιχειρήσεις λειτουργούν ως κράτος εν κράτει. Δεν επιτρέπουν
τον έλεγχο στους επιθεωρητές και οι εργασιακές σχέσεις καθη-
µερινά γίνονται «λάστιχο». 

Χθες, κύριε Υπουργέ, ο Σύνδεσµος Ελληνικών Βιοµηχανιών ζή-
τησε ωµά, προκλητικά, ανοιχτά την κατάργηση των συλλογικών
συµβάσεων, γιατί στις σηµερινές συγκυρίες, τις αρνητικές όπως
λέει ο ΣΕΒ, είναι παρωχηµένες οι συλλογικές συµβάσεις εργα-
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σίας. Έχουν το επιχείρηµα και λένε «το θέµα είναι να υπάρχει ερ-
γασία και όχι να υπάρχουν δικαιώµατα».

Ε, αυτήν τη χυδαία επίθεση του ΣΕΒ εµείς την αντιπαλεύουµε.
Και καλούµε όλους τους εργάτες και όλους τους εργαζόµενους
πράγµατι να µην σταµατήσουν την πάλη, να σηκώσουν το ανά-
στηµά τους, να αντιπαλέψουν αυτήν την προσπάθεια για ακόµη
πιο στυγνή εκµετάλλευση, αυτήν την επιθετικότητα µε τις απο-
λύσεις, µε την αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, µε την προ-
οπτική που θέλουν να φτάσουν τους µισθούς στα 350, στα 400
ευρώ το µήνα.

Γι’ αυτό, επισηµαίνουµε αυτόν τον κίνδυνο. Είναι οι απολύσεις
της εταιρείας «PRAKTIKER», είναι η αλλαγή των εργασιακών σχέ-
σεων, είναι η αλλαγή των ειδικοτήτων. Είναι η «δαµόκλειος
σπάθη» που κρέµεται πάνω στον λαιµό των εργαζοµένων. Κι
έχετε καθήκον κι υποχρέωση να πάρετε µέτρα. Δεν µπορεί, δη-
λαδή, κανένας να λειτουργεί ως κράτος εν κράτει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε

Χαλβατζή.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα είµαι πολύ σύντο-
µος, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, το Υπουργείο Εργασίας προσπαθεί κάτω
από πολύ δύσκολες συνθήκες, όπου υπάρχει µία ροπή προς την
ασυδοσία. Δεν θα το αρνηθώ αυτό. Η εποχή είναι κάπως πονηρή.
Και σε αυτήν την εποχή, πραγµατικά, αναπτύσσονται και κατα-
χρηστικές συµπεριφορές και από την πλευρά της εργοδοσίας.
Αυτό το βλέπω. Και δεν κρύβοµαι πίσω από καµµία ιδεοληπτική
προκατάληψη, γιατί βλέπω αυτά που γίνονται µπροστά µου και
κυρίως, αυτά που έρχονται προς κρίση στις τριµερείς διαδικα-
σίες διαβούλευσης, στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων µου στο
Υπουργείο Εργασίας.

Η θέση µας είναι πολύ συγκεκριµένη σε αυτό. Το ζητούµενο
δεν είναι µόνο η εργασία, αλλά να παρέχεται αυτή η εργασία µε
τους όρους που διέπει το Εργατικό Δίκαιο της χώρας. Δηλαδή,
ο εργαζόµενος παρέχει την εργασία στον εργοδότη, ο εργοδό-
της παρέχει το µισθό, στον οποίο έχει δικαίωµα ο εργαζόµενος
και οι υπόλοιποι όροι ρυθµίζονται µέσα από τις σχετικές διαπραγ-
µατεύσεις και εν πάση περιπτώσει, µέσα από το σύστηµα που
ισχύει κατά νόµο. 

Βέβαια, όταν υπάρχουν καταστρατηγήσεις σε επίπεδο συµπε-
ριφοράς ή παραβιάσεις της σχετικής νοµοθεσίας, γίνεται η σχε-
τική διαδικασία, διαπιστώνεται, ελέγχεται και όπου νοµίζουµε ότι
επιβάλλεται, προχωράµε στην επιβολή των κυρώσεων που περι-
λαµβάνονται, αν θέλετε, στις αρµοδιότητές µας. Διότι από εκεί
και πέρα, υπάρχει και η δικαστική οδός, όπως για παράδειγµα
τα δικαστήρια που δικαίωσαν τους εργαζόµενος της εταιρείας
«PRAKTIKER», οι οποίοι προσέφυγαν σε αυτά και χαρακτήρισαν
άκυρες τις απολύσεις.

Από εκεί και πέρα, αυτό προσπαθούµε να κάνουµε.
Επίσης, προσπαθούµε να ενισχύσουµε και θεσµικά και υλικο-

τεχνικά τον «ελεγκτικό βραχίονα» του Υπουργείου -που έχω πει
πάρα πολλές φορές από εδώ ότι είναι ο ΣΕΠΕ, το Σώµα Επιθεώ-
ρησης Εργασίας- προκειµένου να κάνει περισσότερους ελέγ-
χους.

Δεν είναι εύκολο αυτό στις συνθήκες που ζούµε, διότι, για πα-
ράδειγµα, είδαµε και πάθαµε για να περάσουµε -όχι από τη
Βουλή αλλά από τις διαδικασίες, αν θέλετε, τις ενδοκυβερνητι-
κές- µία διάταξη µε την οποία θεσπίστηκε κάποια οικονοµική ενί-
σχυση στους ενεργούντες τους ελέγχους επιθεωρητές του
ΣΕΠΕ, ώστε να µπορούν να µετακινηθούν κι εκτός έδρας, χωρίς
να βάζουν βενζίνη από την τσέπη τους. Με άλλα λόγια, θεσπί-
σαµε για αυτούς ένα «χαρτζιλίκι», αν µου επιτρέπετε την έκ-
φραση, για βενζίνη, προκειµένου να καλύψουν τα έξοδα κίνησης
και να µπορούν να πραγµατοποιήσουν και ελέγχους στην περι-
φέρεια. Είδαµε και πάθαµε να το περάσουµε. Πέρασε όµως.
Ήταν µία µικρή ενίσχυση. Τώρα θα δούµε πώς θα αποτυπωθεί
όσον αφορά και την αύξηση των πραγµατοποιούµενων ελέγχων. 

Ναι, είναι πονηροί οι καιροί. Υπάρχει και ζήτηµα δυσπιστίας
των εργοδοτών. Υπάρχει ζήτηµα οργανωµένης δυσπιστίας κι ερ-

γοδοτών κι εργαζοµένων, γιατί πολλές φορές µπαίνει ένας επι-
θεωρητής να ελέγξει, πάει κάποιος επιτήδειος και ξεσηκώνει -αν
µου επιτραπεί, πάλι, η έκφραση- τους εργαζόµενους ότι, «ήρθαν
να µας κλείσουν, να µας επιβάλλουν πρόστιµα και κυρώσεις κι
αυτό θα έχει σαν συνέπεια εγώ να προβώ σε απολύσεις, γιατί δεν
µπορώ να πληρώνω». Υπάρχει µία γενικευµένη δυσπιστία, την
οποία πρέπει να ξεπεράσουµε.

Εποµένως πρέπει να είµαστε –να το πω έτσι- όλοι σε εγρή-
γορση, να κάνουµε σωστά τη δουλειά µας και να την κάνουµε,
τηρώντας πολύ λεπτές ισορροπίες εκεί έξω. Είναι απαραίτητο.  

Όµως, θα µας επιτρέψετε ως Υπουργείο Εργασίας να γνωρί-
ζουµε το πρόβληµα, να κινούµαστε θετικά, για να κάνουµε ό,τι
µπορούµε για να προστατέψουµε τους αδύναµους σε αυτήν την
εξίσωση. Δέχοµαι ότι οι αδύναµοι σε αυτήν την εξίσωση είναι οι
εργαζόµενοι. 

Από εκεί και πέρα, εδώ είστε για να µας ελέγξετε και το κάνετε.
Εδώ είµαστε και για να λογοδοτούµε κάθε µέρα ότι τουλάχιστον
ως προς τη λειτουργία του ΣΕΠΕ και ως προς την αντίδραση του
Υπουργείου αυτού, κάθε φορά που παραβιάζεται η εργατική νο-
µοθεσία, υπάρχει µεγάλη δραστηριότητα και υπάρχει φως.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής είκοσι δύο επισκέπτες και µία συνοδός τους από
τη Γαλλία, οι οποίοι φιλοξενούνται από τον Δήµο Αγίας Παρα-
σκευής Αττικής και πραγµατοποιούν επίσκεψη στη Βουλή.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. Bienvenue.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής) 

Συνεχίζουµε µε την έβδοµη µε αριθµό 1381/23-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Α’ Αθήνας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τις ελλείψεις σε προσωπικό και µέσα στο Κέντρο Προ-
στασίας του Παιδιού.

Η κ. Κανέλλη έχει το λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σαν σήµερα βοµβαρδίστηκε η Γκουέρνικα, άµαχοι, παιδιά και

γυναίκες. Ο Πικάσο έλεγε «εκείνη την ηµέρα, κλαίνε τα παιδιά,
κλαίνε οι µανάδες, κλαίνε τα πουλιά». 

Δεν έχω άλλο τρόπο για να ξεκινήσω αυτό που θέλω θα σας
πω. Αυτό το κράτος αυτήν τη στιγµή έχει ένα και µοναδικό –δεν
υπάρχει άλλο- κρατικό Κέντρο Προστασίας των Παιδιών χωρίς
οικογένεια, των παιδιών µε προβλήµατα που είναι εγκαταλελειµ-
µένο: το Κέντρο Προστασίας Βρεφών «Η Μητέρα». Το κέντρο
αυτό είναι εγκαταλελειµµένο στην τύχη του. Το εννοώ αυτό. 

Μια βόλτα να πάτε -δεν θέλω τίποτα άλλο- να ακούστε και τους
εργαζόµενους. Μην τολµήσει κάποιος να µου πει ότι οι εργαζό-
µενοι λένε «θα σταµατήσουµε, δεν θέλουµε να δεχτούµε άλλα
παιδιά». Και βέβαια το λένε. Δεν υπάρχει περίπτωση να µπορούν
να δεχτούν άλλα παιδιά. Είναι ελάχιστοι οι εργαζόµενοι. Τα µέσα
είναι ελάχιστα. 

Αυτό το κράτος το οποίο έδωσε 200 δισεκατοµµύρια ευρώ
στις τράπεζες, δεν µπορεί να πάρει 1 δισεκατοµµύριο; Κάντε
ντου στις τράπεζες, στην ψύχρα και πάρτε 1 δισεκατοµµύριο.
Αφήστε µας να το κάνουµε. Πώς να σας το πω δηλαδή; Πρέπει
να πάρουµε 1 δισεκατοµµύριο για αυτά τα παιδιά. 

Πού να πάω να πω, να πείτε, να πούµε όλοι µαζί, ότι στο 21ο

αιώνα έχω είκοσι πέντε παιδιά στο Νοσοκοµείο «Αγία Σοφία»
χωρίς κανένα πρόβληµα υγείας, µε εισαγγελική παραγγελία,
επειδή δεν έχω που να τα ακουµπήσω; Πού να πάω µωρέ να το
πω αυτό; 

Με καταλαβαίνετε; Αυτήν τη στιγµή µείναµε «τρεις και ο κού-
κος» εδώ µέσα και δεν µας εµποδίζει κάτι να πούµε την αλήθεια
γυµνή, θεόγυµνη. Τροµάζει; 

Τώρα, ποιο είναι το αποτέλεσµα αυτής της εγκατάλειψης; Η
κρατική υιοθεσία στο Κέντρο Προστασίας Βρεφών «Η Μητέρα»,
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λόγω ελλείψεως προσωπικού και ελλείψεως δυνατοτήτων, κρα-
τάει τόσα χρόνια, που όταν αποδεχτεί το κράτος ότι µπορεί να
δώσει το παιδί για υιοθεσία, του δίνει µαζί και τα ξυριστικά. Παίρ-
νει πέντε χρόνια, έξι χρόνια. 

Βγαίνεις έξω να κάνεις ιδιωτική υιοθεσία και βλέπεις εκ των
πραγµάτων και διευκόλυνση, τυπική, νοµιµοποιηµένη διά της
αδιαφορίας του ελληνικού κράτους µε το εµπόριο παιδιών. Πόσο
παίρνει µία ιδιωτική υιοθεσία; Παίρνει µήνες, δύο µήνες, τρεις
µήνες τέσσερις µήνες, άντε πέντε µήνες. Αυτό είναι όλο. Δεν
υπάρχει άλλο. 

Το ίδιο συµβαίνει και στο νοσοκοµείο το πρώην ΠΙΚΠΑ. Και εκεί
τα παιδιά είναι τριάντα έξι. Κλείνουν οι πτέρυγες στο «Μητέρα».
Και ξαφνικά ως δια µαγείας εµφανίζεται επιδότηση -εδώ κύριε
Υπουργέ, το πράγµα θέλει ψάξιµο- οκτώ κατοστάρικα το «κε-
φάλι» του παιδιού. 

Λυπάµαι που µιλάω έτσι, αλλά δυστυχώς έτσι είναι. Η επιδό-
τηση προς ΜΚΟ είναι οκτώ κατοστάρικα το «κεφάλι». Το βαστάµε
το παιδί στο νοσοκοµείο. Εγώ το δικό µου το παιδί, εσείς το δικό
σας το παιδί -δεν ξέρω αν έχετε, όποιος έχει εδώ µέσα και όποιος
µας ακούει και έχει παιδί- αποφεύγουµε να το πάµε επίσκεψη σε
νοσοκοµείο –έτσι δεν είναι;- για να µην κωλύσει µέσα στο νοσο-
κοµείο. 

Φαντάσου να το έχεις εναποθέσει στο νοσοκοµείο, σαν βρε-
φοκοµείο επειδή δεν µπορείς να το πας πουθενά αλλού. 

Έχετε ογδόντα παιδιά και µπορούσατε να πάρετε άλλα σα-
ράντα στο Κέντρο Προστασίας Βρεφών «Η Μητέρα». Η κρατική
υιοθεσία πρέπει να απλοποιηθεί για να ξεφύγετε από την ιδιω-
τική. 

Ήµουν εδώ µέσα όταν πριν από οκτώ χρόνια το ΚΚΕ άνοιγε το
θέµα αυτό στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων. Και ξέρετε
πώς ακουγόµασταν; Σαν ούφο. Ούφο ήµασταν: Τι τους έπιασε
αυτούς και µιλάνε για κρατικές υιοθεσίες; Και λέγαµε: Θα έρθει
εµπόριο µε ευρωπαϊκές προδιαγραφές. Πέρασε σε εµάς, στην
επιτροπή πριν από δύο-τρία χρόνια η ιδιωτικοποίηση της υιοθε-
σίας χωρίς κανέναν έλεγχο από πουθενά. 

Δεν έχουµε λεφτά γι’ αυτά τα εγκαταλειµµένα παιδιά; Δεν
έχουµε προσωπικό να τα µεγαλώσουµε; Δεν βαρεθήκατε να βλέ-
πετε «χριστιαναρέους», όχι Χριστιανούς, αλλά «χριστιαναρέους»,
κύριε Πρόεδρε, να σέρνονται σε διάφορες τελετές και να λένε
στις διάφορες τελετές µε µακριούς σταυρούς µεγάλες κουβέν-
τες «Τα παιδιά, τα νιάτα, ο τόπος»; Δηλαδή το εγκαταλελειµµένο
παιδί, το παιδί µε προβλήµατα ενδεχοµένως υγείας, το παιδί που
δεν έχει οικογένεια, δεν έχει προστασία, δεν έχει ούτε πατρίδα;
Και αυτό το λέω και για µερικούς πατριδοκάπηλους που λένε «τα
νιάτα των οποίων, το εκείνο και το άλλο». 

Και να σας πω και µία κουβέντα και δεχθείτε την. Ειλικρινά σας
το λέω ότι θέλω να τη δεχθείτε. Ανήκετε σε µία κουλτούρα, αν
δεν θέλετε να ακούσετε το ΚΚΕ, ακούστε µία κουλτούρα θρη-
σκευτική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕλΛΗ: Αυτός ο Χριστός αυτές τις ηµέρες που
σταυρώνεται, από θετό πατέρα σώθηκε και µεγάλωσε, ανύµνητο
και αγιογράφητο τον Ιωσήφ, που τον ξεχνάνε όλοι. Και η Μάνα
του στον Σταυρό όταν πέθαινε ο Υιός, γύρισε και είπε «Να ο Υιός
σου». 

Έχετε µία κουλτούρα που το παιδί ανήκει στον Θεό, ανήκει
στην κοινωνία και έχεις υποχρέωση ηθική -πώς να σας το πω- να
το σεβαστείς, να το µεγαλώσεις, να το αφήσεις να ακολουθήσει
το δικό του Γολγοθά, την δική του επιλογή και τη δική του ανά-
σταση και όχι να πεθάνει νωρίς, εγκαταλελειµµένο, ιδρυµατοποι-
ηµένο, χωρίς ίχνος δραχµής. 

Υπάρχουν λεφτά, δεν ξέρω τι θα κάνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ, ολοκλη-

ρώστε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Φαντάζοµαι να βρω κάποια άλλη στιγµή και

να συνεχίσω, γιατί αν πάω στους αριθµούς…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Έχετε τη δευτερολο-

γία σας.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αφήστε το, θα τα πω στη δευτερολογία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Είναι εντάξει, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Μα, ήταν ιδιαίτερα
ευαίσθητο το θέµα, δεν µπορεί κανείς να διαφωνήσει. Απλώς
εσείς ξέρετε να διαχειρίζεστε το λόγο για την οικονοµία αυτού.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Βέβαια.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν θα πω ότι µακρηγο-
ρήσατε αδίκως, γιατί τα θέµατα είναι πραγµατικά καταλυτικά έτσι
όπως τα βάζετε και πραγµατικά είναι και  η δική µας υποχρέωση
να αντιδράσουµε θετικά. Είναι δεδοµένο.

Το Κέντρο Προστασίας Βρεφών «Η Μητέρα», να πούµε κατ’
αρχάς ότι είναι µέσα στα πέντε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δι-
καίου, που υπάγονται στην Περιφέρεια Αττικής και συγχωνεύεται
βάσει του προσφάτου νοµοσχεδίου του Υπουργείου Διοικητικής
Μεταρρύθµισης, σε ένα νέο νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου
µε την επωνυµία «Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφέρειας Ατ-
τικής». Σύµφωνα µε αυτό το σχέδιο συγχώνευσης, όλα τα νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου, δηλαδή τα προνοιακά ιδρύµατα της
χώρας, συγχωνεύονται σε ένα ίδρυµα ανά περιφέρεια µε την
ονοµασία «Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας Περιφέρειας τάδε». Σε
αυτήν τη συγχωνευµένη µονάδα θα είναι δύο υποκατηγορίες, αφ’
ενός η κατηγορία ΑΜΕΑ και αφ’ ετέρου η κατηγορία που θα έχει
να κάνει µε τα θέµατα παιδιού και ηλικιωµένων. 

Θα δούµε πώς θα λειτουργήσει αυτό το σύστηµα στην πράξη,
αρκεί να πούµε ότι κάθε ίδρυµα όπως το Κέντρο Προστασίας
Βρεφών «Η Μητέρα», θα λειτουργεί αυτόνοµα και ξεχωριστά.
Στην ουσία συγχωνεύονται οι διοικήσεις.

Θεωρώ ότι πρέπει να πούµε από αυτό το Βήµα ότι δεν θα θιγεί
µε κανέναν τρόπο η λειτουργία του καθενός από αυτά τα ιδρύ-
µατα όσον αφορά την καθηµερινή διαχείριση.

Από εκεί και πέρα όµως, όσον αφορά την ουσία, να δώσω κά-
ποιες απαντήσεις σχετικά µε αυτά τα ερωτήµατα: 

Πρώτον, ρωτήσαµε το Νοσοκοµείο «Αγία Σοφία» και η κοινω-
νική του υπηρεσία µας είπε ότι δεν υπάρχουν παιδιά στο νοσο-
κοµείο χωρίς προβλήµατα υγείας, δηλαδή όλα έχουν προβλή-
µατα υγείας. Θα το ψάξουµε παρακάτω. Μπορούµε να διοχετεύ-
σουµε παιδιά χωρίς προβλήµατα υγείας, τα οποία πήγαν εκεί κα-
τόπιν εισαγγελικής παραγγελίας, σε ξενώνες άλλους, που
µπορούν να τα υποδεχθούν όπως για παράδειγµα υπό την αιγίδα
του ΕΚΑ, του Εθνικού Κέντρου Κοινωνικής Αλληλεγγύης, για το
οποίο σύµφωνα µε τον πρόσφατο επανασχεδιασµό στον τοµέα
της πρόνοιας που κάναµε, προορίζουµε άλλο ρόλο, περισσότερο
στρατηγικό και προγραµµατικό και λιγότερο, αν θέλετε, ως
φορέα συγκεκριµένων δραστηριοτήτων.

Εποµένως όσον αφορά τους ξενώνες που είναι κάτω από την
εποπτεία του, αυτήν τη στιγµή ελέγχουµε το σύστηµα, την περί-
πτωση, για να δούµε πώς θα µπορέσουµε εκεί να ενισχύσουµε
αυτούς που χρειάζονται φιλοξενία, µέσα απ’ αυτές τις συγκεκρι-
µένες δοµές.

Από εκεί και πέρα, στο νοσοκοµείο να πω ότι νοσηλεύονται
παιδιά µε προβλήµατα υγείας, δηλαδή αναπηρίες, που για την
εισαγωγή τους σε ιδρύµατα προστασίας παιδιών µε αναπηρίες
έχουν γίνει ενέργειες απ’ την κοινωνική υπηρεσία του νοσοκο-
µείου κι άλλα ιδρύµατα προστασίας ΑΜΕΑ. 

Η Κοινωνική Υπηρεσία του Παραρτήµατος Προστασίας Παι-
διού Αττικής «Η Μητέρα», ένα από τα πιο εύρωστα ιδρύµατα σ’
αυτόν το χώρο και χρηµατοδοτούµενο κατά τρόπο, θα έλεγα, συ-
νεχή και εύρυθµο, µας γνώρισε ότι στο ίδρυµα έχουν σταλεί αι-
τήµατα για φιλοξενία τριάντα παιδιών, εκ των οποίων έχει
εγκριθεί η εισαγωγή των είκοσι δύο απ’ αυτά. Απ’ το Νοσοκοµείο
«Αγία Σοφία» πιο συγκεκριµένα, έχει σταλεί αίτηµα φιλοξενίας
τεσσάρων παιδιών, των οποίων έχει εγκριθεί και η φιλοξενία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Από εκεί και πέρα, να σας πω ότι οι πρόσθετες οικονοµικές
ανάγκες των Μονάδων Κοινωνικής Φροντίδας, σαν το Ίδρυµα «Η
Μητέρα», αντιµετωπίζονται µε την εξασφάλιση πρόσθετων πι-
στώσεων στον προϋπολογισµό εξόδων του Υπουργείου Εργα-
σίας κι από την κατανοµή των πιστώσεων του ειδικού κρατικού
λαχείου, καθώς κι από χρηµατοδοτήσεις των µη κυβερνητικών
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οργανώσεων.
Εκεί υπάρχει ένα ζήτηµα αξιολόγησης των µη κυβερνητικών

οργανώσεων. Προχθές συζητήσαµε εδώ µια άλλη επίκαιρη ερώ-
τηση συναδέλφου και του είπα ότι ήδη έχουµε ξεκινήσει ένα σύ-
στηµα αξιολόγησης, για να δούµε και στην πράξη, τι λεφτά
δίνονται και πού πάνε ακριβώς αυτά τα λεφτά. Ανάλογα και µε
τα αποτελέσµατα αυτής της αξιολόγησης, θα προχωρήσουµε και
στη νέου τύπου χρηµατοδότηση εκεί, που υπάρχει ανάγκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ, κύριε Υφυπουργέ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Να ολοκληρώσω –να
αφήσω και κάτι για τη δευτερολογία- λέγοντας ότι το Παράρτηµα
Προστασίας Παιδιού «Η Μητέρα» κατά το 2012 επιχορηγήθηκε
µε το ποσό των 2.410.000 ευρώ. Σας είπα ότι είναι από τα ιδρύ-
µατα που λειτουργούν κατά τον καλύτερο τρόπο, µε διοίκηση
που νοµίζω πως ξέρει τη δουλειά της, ξέρει το αντικείµενό της,
δουλεύει, φέρνει αποτελέσµατα. Το ποσό αυτό επαρκούσε πλή-
ρως για την κάλυψη όλων των λειτουργικών δαπανών του και η
ανάλογη χρηµατοδότηση θα δοθεί και για το οικονοµικό έτος
2013.

Υπάρχουν λεφτά για την πρόνοια, αλλά πρέπει να γίνει καλύ-
τερος σχεδιασµός των αναγκών, εξορθολογισµός, αν θέλετε, της
χρηµατοδότησης και να εξασφαλίσουµε –αυτό είναι και το δικό
µας καθήκον, αυτή είναι η δική µας πίεση αυτήν τη στιγµή στο
Υπουργείο- ότι οι πόροι που έχουµε, που δεν είναι περισσότεροι
από άλλες φορές –µάλλον λιγότεροι είναι- να πηγαίνουν εκεί που
υπάρχει πραγµατική ανάγκη κι όχι να κατασπαταλώνται σε εν-
διάµεσους φορείς και διαστήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρία συνάδελφε,
έχετε το λόγο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Στο Αναρρωτήριο Πεντέλης χωράνε περισ-
σότερα παιδιά. Έχει κλειστεί πτέρυγα. Στο Νοσοκοµείο «Άγιοι
Ανάργυροι» χωράνε περισσότερα παιδιά. Έχει κλειστές πτέρυ-
γες. Κατ’ αυτήν την έννοια, τα χρήµατα πηγαίνουν σε άλλους.
Διαφηµίζονται σε ιδιώτες. 

Εδώ, όπως και να το κάνουµε, είναι εξαιρετικά δύσκολο να δια-
φωνήσουµε ότι τα παιδιά δεν είναι φράουλες, να τα αφήσεις στο
ψυγείο. Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται άλλη προσέγγιση. Δεν µπορεί
να µπαίνει το παιδί σε ψυγείο, ειδικά το εγκαταλελειµµένο παιδί.
Δεν µπορεί! Και πάρα πολλά παιδιά που µπαίνουν στο νοσοκο-
µείο µε εισαγγελική παραγγελία, µπορεί να έχουν πολύ µικρές
βλάβες.

Και δεν µου λέτε, αυτά τα παιδιά τα οποία έχουν βλάβες, τι
είναι; Προϊόν; Αν υπάρχει δυνατότητα υιοθεσίας, διανοείστε να
τα αφήσετε, σε εποχή εµπορίας οργάνων κι άλλων, στα χέρια
ιδιωτών και ΜΚΟ; Όχι. Αν είναι και στα αζήτητα, τι θα τα κάνετε
δηλαδή; Θα µείνουν εκεί, µέχρι να σαπίσουν και να πεθάνουν. 

Για παιδιά µιλάµε αυτήν τη στιγµή! Αυτά τα παιδιά εγώ τα
θεωρώ δικά µου, της κυρίας που είναι εδώ, δικά σας. Έτσι πρέπει
να είναι. Δεν µπορεί να είναι κάπως αλλιώς. Δεν µπορεί!

Λέτε συγχώνευση. Συγχώνευση διοικήσεων µπορείτε να κά-
νετε. Συγχώνευση οικονοµιών µπορείτε να κάνετε. Δεν µπορείτε
να συγχωνεύσετε ούτε τα παιδιά ούτε τα προβλήµατα ούτε τα
παιχνίδια που λείπουν, γιατί λείπουν και παιχνίδια, λείπουν και
ρούχα. Και πες ότι τα αφήνουµε αυτά. Καµµιά φορά στις δύσκο-
λες στιγµές έχουµε µάθει να λέµε περισσεύει αγάπη. Μα την
αγάπη ποιος θα τη δώσει; Δεν επαρκεί καν το προσωπικό. Είναι
κάτι που το βάζεις σε ωράριο; Μπορεί να το έχεις στην κατάψυξη
το παιδί; Μπορείς να το έχεις χωρίς φροντίδα, ειδικά αν έχει και
προβλήµατα υγείας; Υποχρηµατοδοτείται ούτως ή άλλως η ενί-
σχυση οικογενειών που αναλαµβάνουν παιδιά.

Να σας πω και κάτι; Κρατήστε τον τίτλο, κρατήστε το «Η Μη-
τέρα». Μην την κάνετε µόνο άγαλµα στο Κοινοβούλιο. Έχει µία
παράδοση το Κέντρο Βρεφών «Η Μητέρα». Ειλικρινά σας το λέω.
Αν δεν θέλετε να καταργήσετε κάθε έννοια γονεϊκής, φυσικής αί-
σθησης δεσµού του παιδιού µε την κοινωνία, του παιδιού µε το
γονιό, του παιδιού µε τη γενιά, κρατήστε το. Μην το ονοµάσετε
κέντρο αποκατάστασης. Ξέρετε, τα νιάτα και η γέννηση δεν είναι
αναπηρία, που πρέπει να περάσουν τα χρόνια, για να αποκατα-
σταθείς µέσα στην κοινωνία. Πρέπει να µεγαλώσεις. Δεν γίνεται

αλλιώς. 
Οι εργαζόµενοι έχουν βγάλει ένα σωρό ανακοινώσεις. Θα

βρείτε και εργαζοµένους που λένε: «Μη φέρετε άλλα παιδιά
εδώ». Οι εργαζόµενοι γιατί το λένε αυτό; Από τεµπελιά το λένε;
Υπάρχει εργαζόµενος ο οποίος δουλεύει στο Κέντρο Βρεφών «Η
Μητέρα», που να το λέει από τεµπελιά; Πολλά από τα παιδιά που
ζουν και επιζούν απ’ αυτήν την ιστορία, είναι από το φιλότιµο,
είναι από το περίσσευµα, είναι από την υπεραξία τη µη πληρω-
µένη. Όταν σου λένε «µη φέρεις άλλα», είναι γιατί δεν µπορούν
πια. Σε µία κοινωνία που έχει υποσιτιζόµενα ούτε ξέρω πόσα,
ίσως διακόσιες πενήντα, τριακόσιες χιλιάδες ελληνόπουλα, που
στα όρια της φτώχειας βρίσκονται πολύ περισσότερα παιδιά από
τα υπαρκτά, το εγκαταλελειµµένο παιδί είναι ζήτηµα ιδεολογικής
προσέγγισης. Αν είχαµε λαϊκή εξουσία, η ιεράρχηση της κατα-
νοµής του πλούτου θα ήταν διαφορετική, θα πήγαινε πρώτα εκεί
και µετά στα υπόλοιπα.

Αυτός είναι ένας από τους τοµείς που οφείλετε να µην κάνετε
οικονοµία και να βρείτε στήριξη για να µην κάνετε διότι οι εργα-
ζόµενοι εκεί και τα παιδιά που βρίσκονται εκεί, δεν κάνουν οικο-
νοµία ούτε στις ανάγκες ούτε στην προσφορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε την κ.
Κανέλλη.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε Πρόεδρε, κυρία
συνάδελφε, θα αναφερθώ σε τρία σηµεία: 

Όσον αφορά στα προβλήµατα του προσωπικού, είχα την ευ-
καιρία τις παραµονές των Χριστουγέννων να βρεθώ σε µία πολύ
ωραία εκδήλωση του Ιδρύµατος «Η Μητέρα», στο κέντρο της
Αθήνας, για τις ανάδοχες οικογένειες. Εκεί είχα την ευκαιρία να
µιλήσω µε πολλούς από τους ανάδοχους γονείς αλλά και µε το
προσωπικό. Και συµφωνώ και επαυξάνω ότι κάνουν πολύ καλή
δουλειά, όχι επειδή αυτό συναρτάται από κάποια αµοιβή, αλλά
επειδή έχουν φιλότιµο, έγνοια και αγάπη γι’ αυτό που κάνουν και
είναι πλήρως αφοσιωµένοι σ’ αυτό.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και µε το ΦΠΑ στο 23% στο γάλα και το
ψωµί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Από εκεί και πέρα, έχουν
προβλήµατα στη στελέχωση του προσωπικού. Πρόσφατα εγκρί-
ναµε σε όλη τη χώρα την πρόσληψη εκατόν επτά ατόµων επικου-
ρικού προσωπικού, µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου, επειδή δεν
µπορούµε για άλλους λόγους, να πάµε σε µόνιµο προσωπικό.
Αυτοί είναι µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρό-
νου. Δέκα απ’ αυτά τα εκατόν επτά στελέχη –βρεφοκόµοι συγ-
κεκριµένα- θα διοχετευθούν στο Παράρτηµα Προστασίας
Παιδιού, πλέον, «Η Μητέρα». Λειτουργεί αυτόνοµα, ως παράρ-
τηµα όµως, του συγχωνευµένου περιφερειακού.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Στο τσακ προλάβαµε να µην κλείσετε το αν-
τίστοιχο ΤΕΙ που βγάζει βρεφονηπιοκόµους. Θα το κλείνατε το
ΤΕΙ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι. Μην ανησυχείτε
πάντως για το Ίδρυµα «Η Μητέρα». Δεν θα κλείσει το ίδρυµα και
νοµίζω ότι δεν πρέπει να κλείσει, διότι είναι από τα ιδρύµατα που
πραγµατικά λειτουργούν κατά τον καλύτερο δυνατό τρόπο στο
χώρο της πρόνοιας. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για τις υιοθεσίες κάντε κάτι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όσον αφορά τις υιοθε-
σίες, εγώ θα συµφωνήσω ότι πρέπει να δούµε ριζικά την αναθε-
ώρηση της κείµενης νοµοθεσίας και αυτή θα είναι µία από τις
νοµοθετικές πρωτοβουλίες που έχει σκεφθεί το Υπουργείο µας,
διά της Γενικής Γραµµατείας Πρόνοιας και της αρµόδιας Διεύ-
θυνσης Οικογένειας της Γενικής Γραµµατείας Πρόνοιας. Ήδη
έχει αρχίσει η επεξεργασία των ζητηµάτων αυτών.

Όπως καταλαβαίνετε, σύµφωνα µε το υφιστάµενο νοµοθετικό
πλαίσιο, έναν νόµο του ’96, η διαδικασία αυτή τελείται πάντα µε
γνώµονα το συµφέρον του παιδιού. Στο πλαίσιο αυτής της λογι-
κής, βρίσκεται στην αποκλειστική δικαιοδοσία των αρµόδιων πο-
λιτικών δικαστηρίων. Εκεί µπαίνει και η διάσταση της καθυστέ-
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ρησης και του χρόνου, δεδοµένου ότι πρόκειται πλέον για µία δι-
καστική διαδικασία, δηλαδή η υιοθεσία ολοκληρώνεται µε δικα-
στική απόφαση. Βέβαια αυτό που προβλέπεται από το νόµο, είναι
και µία κοινωνική έρευνα µε ένα τελικό πόρισµα, µία έκθεση που
κατατίθεται στο δικαστήριο, για να αποφανθεί και αφορά την κα-
ταλληλότητα των υποψήφιων θετών γονέων, την προσωπικότητα
και την υγεία των ενδιαφεροµένων, κίνητρα, περιουσιακή κατά-
σταση, αµοιβαία ικανότητα προσαρµογής και των δύο κ.λπ..
Όπως καταλαβαίνετε, αυτά παίρνουν χρόνο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πέντε, έξι χρόνια. Τι νόηµα έχει µετά από
τόσα χρόνια;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Υπάρχει καθυστέρηση.
Εκεί πρέπει να κατευθυνθούµε, προκειµένου να αναθεωρήσουµε
τη σχετική νοµοθεσία, διότι υπάρχει µεγάλος αριθµός υποψή-
φιων θετών γονέων, ενδιαφεροµένων να υιοθετήσουν και πολύ
µικρός αριθµός παιδιών που είναι νοµικά διαθέσιµα προς υιοθε-
σία, δηλαδή που έχουν περάσει αυτήν τη διαδικασία. Εκεί εστιά-
ζεται το πρόβληµα και εκεί υπάρχει και η παρεπόµενη συνέπεια,
οι υποψήφιοι γονείς να στρέφονται στο εξωτερικό για να υιοθε-
τήσουν. Νοµίζω ότι πρέπει να αναθεωρήσουµε αυτήν τη νοµοθε-
σία και θεωρώ ότι πρέπει να προχωρήσουµε σύντοµα σ’ αυτό και
µπορούµε να το δούµε και µαζί.

Τελειώνω µε τη χρηµατοδότηση των ιδρυµάτων. Η ενίσχυση
από τον κρατικό προϋπολογισµό ή το κρατικό λαχείο είναι δεδο-
µένη. Οι ανάγκες όµως µεγαλώνουν και ενδεχοµένως θα πρέπει
να σκεφθούµε και άλλους τρόπους. Μια από τις επόµενες επι-
κείµενες νοµοθετικές πρωτοβουλίες του Υπουργείου µας είναι
και αυτή που σχετίζεται µε τη θεσµοθέτηση της εταιρικής κοινω-
νικής ευθύνης. Μη δούµε και καµιά τράπεζα να χρηµατοδοτεί
ιδρύµατα. Ξέρω ότι θα σας ενδιέφερε αυτό. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μεταξύ λαχείου και τράπεζας πάνε τα παι-
διά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Νοµίζω όµως ότι µπο-
ρούµε να δώσουµε και τη δυνατότητα -στο πλαίσιο ενός κατοχυ-
ρωµένου θεσµικού πλαισίου και όχι ανεξέλεγκτου και πρόσφο-
ρου για καταχρηστικές συµπεριφορές- και στο εταιρικό κοµµάτι,
το κοµµάτι δηλαδή της ιδιωτικής οικονοµίας, να προσέλθει µε
προτάσεις για ενίσχυση εκεί, που αυτή είναι θεσµικά κατοχυρω-
µένη, εκεί που είναι αξιολογηµένες οι ανάγκες και υπάρχει ένα
σύστηµα, το οποίο µπορεί να κατευθύνει τον πόρο στην ανάγκη,
κατά τρόπο ορθολογικό. Θα είναι νοµίζω µια ενδιαφέρουσα πρω-
τοβουλία. Αλλά νοµίζω ότι πρέπει να στραφούµε και σε άλλες
δυνάµεις, προκειµένου να δώσουµε λύση στα προβλήµατα. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μα ακούτε τι λέτε τώρα; Θα βάζουµε την
τράπεζα να υιοθετεί τα παιδιά; Και άµα  πουληθεί η τράπεζα, θα
πάει στη Bundesbank το παιδί; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν είπε αυτό.  
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα χρηµατοδοτεί τα
ιδρύµατα, κυρία συνάδελφε. Δεν θα υιοθετεί. Προς Θεού! 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και αν φύγει η τράπεζα; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αν δεν είναι η τράπεζα,
µπορεί να είναι η χι, ψι, ωµέγα εταιρεία. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και αν κουρευτεί η τράπεζα, θα κουρευτεί
και το παιδί; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι. Κοντά σε όλα τα
άλλα. Αυτό λέµε. Πρόσθετες πηγές χρηµατοδότησης ψάχνουµε
χωρίς καµµία ανάµειξη στην ουσιαστική λειτουργία. Αυτό µόνο. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για το εγκαταλελειµµένο παιδί χωρίς οι-
κογένεια ψάχνετε λεφτά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Ανεξάρτητος

Βουλευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος και η Βουλευτής των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή κατέθεσαν πρόταση νόµου:
«Για τη δανειοδότηση νοµικών προσώπων δηµοσίου και ιδιωτικού
τοµέα και πολιτικών κοµµάτων». Παραπέµπεται στην αρµόδια
Διαρκή Επιτροπή.

Επίσης ανακοινώνεται στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Πα-
ραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών,  Μεταφορών και Δικτύων: «Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών
Δηµοσίων Συµβάσεων και άλλες διατάξεις». 

Ολοκληρώνουµε τη συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων µε
την όγδοη  µε αριθµό 1352/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Ευβοίας κ. Κωνσταντί-
νου Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις
δυσλειτουργίες του ΕΚΑΒ και τη διακοµιδή ασθενών στον Νοµό
Εύβοιας. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, το ΕΚΑΒ που έχει ως αποκλειστική ευθύνη την

ταχεία και ασφαλή µεταφορά των επειγόντων περιστατικών και
των ατυχηµάτων σε ασφαλές νοσηλευτικό ίδρυµα, για να σώζει
ζωές, είναι γνωστό ότι καλύπτει όλη την Ελλάδα εκτός από ελά-
χιστες περιοχές. 

Μια από τις πολύ λίγες περιοχές που δεν καλύπτει το ΕΚΑΒ,
είναι ένα σηµαντικό κοµµάτι του Νοµού της Εύβοιας. Δεν ξέρω
πώς αποφασίστηκε, όταν ιδρύθηκε το ΕΚΑΒ στην Εύβοια, να κα-
λύπτει µόνο τη Χαλκίδα και ένα µικρό κοµµάτι της βόρειας Εύ-
βοιας. Το µεγαλύτερο κοµµάτι της βορειοκεντρικής Εύβοιας,
εκτός από τη Χαλκίδα, καθώς και η νότιος Εύβοια δεν καλύπτον-
ται από το ΕΚΑΒ. 

Αυτό σηµαίνει ότι υπάρχει αναγκαστική βοήθεια από τα ασθε-
νοφόρα των αντίστοιχων κέντρων υγείας. Ακόµα και το Νοσοκο-
µείο της Χαλκίδας βοηθάει µε τα ασθενοφόρα. Όµως τα
ασθενοφόρα του Κέντρου Υγείας Μαντουδίου, του Νοσοκοµείου
της Χαλκίδας, του Κέντρου Υγείας Αλιβερίου και των δυο µικρών
Νοσοκοµείων της Κύµης και της Καρύστου είναι παλιά. Τα πε-
ρισσότερα προέρχονται από απόσυρση από το ΕΚΑΒ. Άρα,
έχουν κάνει πάνω από τριακόσιες πενήντα χιλιάδες χιλιόµετρα. 

Δίπλα σ’ αυτά υπολογίστε και την έλλειψη του προσωπικού.
Σας δίνω µερικά στοιχεία. Στο ΕΚΑΒ διορίστηκαν, όταν ιδρύθηκε,
περί τα τριάντα πέντε άτοµα. Αυτήν τη στιγµή βρίσκονται είκοσι
τρία, διότι τα υπόλοιπα δώδεκα έχουν µεταταγεί σε άλλους νο-
µούς. Ούτε το προσωπικό φτάνει ούτε το ΕΚΑΒ καλύπτει ολό-
κληρο το νοµό. Εποµένως ούτε τα ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ
µπορούν άριστα να χρησιµοποιηθούν. Είναι εφτά και συνοδοιπο-
ρούνται από τα άλλα που είναι παλιά. 

Πού φτάνουµε; Φτάνουµε σε ένα αποτέλεσµα που λέει ότι
ένας νοµός µε την ιδιαίτερη µορφολογία της Εύβοιας, µε ένα
πολύ  µεγάλο επιµήκη άξονα και ένα κακό οδικό δίκτυο, µε πολύ
µεγάλο πληθυσµό, που είναι σταθερά στις διακόσιες χιλιάδες,
αλλά το καλοκαίρι λόγω τουρισµού και µάλιστα εσωτερικού, πολ-
λές φορές φτάνει και στα όρια τού να διπλασιαστεί, µε ατυχή-
µατα δυστυχώς και επείγοντα περιστατικά, στην πραγµατικότητα
δεν καλύπτεται. 

Το ερώτηµά µου λοιπόν σε εσάς είναι το εξής: Το Υπουργείο
Υγείας σχεδιάζει τελικά να αναπτύξει το ΕΚΑΒ στο σύνολο του
νοµού; Υπάρχει η προοπτική από ένα διαγωνισµό που έρχεται
και επανέρχεται και πάει και έρχεται εδώ και δύο χρόνια από το
ΕΣΠΑ, να ενισχυθεί το ήδη υπάρχον ΕΚΑΒ µε νέα ασθενοφόρα
ή εάν δεν µπορεί το ΕΚΑΒ να αναπτυχθεί στο σύνολο του νοµού,
να υπάρξουν καινούργια ασθενοφόρα στα δύο νοσηλευτικά ιδρύ-
µατα, τα µικρά, το Νοσοκοµείο της Καρύστου και αυτό της
Κύµης; 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε  Υπουργέ, θέλουµε από το Υπουρ-
γείο Υγείας, το Υπουργείο του οποίου έχετε την ευθύνη, µία
απάντηση ουσιαστική, για να πούµε στους κατοίκους ότι κάναµε
ένα βήµα στο κοινωνικό κράτος, ότι µπορούµε δηλαδή να τους
διασφαλίσουµε το µεγαλύτερο αγαθό, που είναι η ασφάλεια της
µεταφοράς για ένα επείγον περιστατικό. 

Ειλικρινά σας λέω –είµαστε και συνάδελφοι στο ιατρικό επάγ-
γελµα- ότι µε πολύ ενδιαφέρον αυτήν την ώρα, παρακολουθούν
πάρα πολλοί άνθρωποι από όλο το νοµό και από τα νοσηλευτικά
ιδρύµατα, διότι είναι η κατάσταση εξαιρετικά οριακή, αρνητικά
οριακή για το νοµό και η αγωνία όλων µας είναι πάρα πολύ µε-
γάλη.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε  συνάδελφε.

Κύριε  Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ, κύριε  Πρόεδρε. 
Με ενδιαφέρον ήλθα σήµερα, για να απαντήσω στην επίκαιρη

ερώτηση του συναδέλφου στη Βουλή και στην Ιατρική κ. Μαρ-
κόπουλου, η οποία αφορά στη στελέχωση και την καλύτερη λει-
τουργία του ΕΚΑΒ στο Νοµό της Εύβοιας, που είναι και η
εκλογική του περιφέρεια. 

Θα ήθελα να καταθέσω µερικά στοιχεία, που αφορούν πρωτί-
στως, τα ασθενοφόρα, τα οποία είναι η µεγάλη πληγή του ΕΚΑΒ,
γιατί ο στόλος έχει παλιώσει και έχουν αποσυρθεί πάρα πολλά
ασθενοφόρα. Όπως θα σας πω τώρα, υπάρχουν δύο διαγωνισµοί
ασθενοφόρων σε εξέλιξη. 

Με την ολοκλήρωση του ενός διαγωνισµού που έχει διενεργη-
θεί για την προµήθεια εκατόν εξήντα επτά ασθενοφόρων και δε-
καεννέα νέων κινητών µονάδων στο πλαίσιο των περιφερειακών
επιχειρησιακών προγραµµάτων του ΕΣΠΑ του 2007-2013, εκ των
οποίων τα δέκα ασθενοφόρα προϋπολογισµένης δαπάνης
700.000 ευρώ προορίζονται για να ενισχύσουν το στόλο των
ασθενοφόρων του ΕΚΑΒ στη Στερεά Ελλάδα, θα λυθεί ένα ση-
µαντικό µέρος του προβλήµατος. Με την ολοκλήρωση της προ-
µήθειας αυτής αναµένεται προφανώς, η περαιτέρω ενίσχυση του
ΕΚΑΒ Εύβοιας µε νέα ασθενοφόρα, γεγονός που θα συµβάλει
στη βελτίωση των παρεχόµενων υπηρεσιών.  

Πρέπει να σας πω όµως, ότι ο διαγωνισµός διενεργήθηκε στις
3-10-2012 και βρίσκεται σε αναµονή της εκδίκασης των αιτήσεων
ασφαλιστικών µέτρων, που κατέθεσαν οι συµµετάσχουσες εται-
ρείες, οι οποίες αποκλείστηκαν ενώπιον του Διοικητικού Εφε-
τείου Αθηνών. Είναι από τα γνωστά προβλήµατα των δικαστικών
προσφυγών σε ένα διαγωνισµό, που τον εµποδίζουν να ολοκλη-
ρωθεί και να παραδοθούν εποµένως, τα ασθενοφόρα για τα
οποία υπάρχουν τα χρήµατα από κοινωνικούς πόρους.

Επίσης θα ήθελα να σας πω ότι βρίσκονται σε εξέλιξη και οι
διαδικασίες για την προµήθεια επιπλέον εκατόν ογδόντα τεσσά-
ρων ασθενοφόρων, τριάντα έξι κινητών µονάδων και είκοσι πέντε
ασθενοφόρων 4Χ4, στο πλαίσιο επίσης του ΕΣΠΑ, εκ των οποίων
τα δεκατέσσερα ασθενοφόρα και οι τρεις κινητές µονάδες αφο-
ρούν τοµείς του ΕΚΑΒ στην Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδος, προ-
ϋπολογιζόµενης δαπάνης 1.295.000 ευρώ.

Είναι γεγονός ότι ο Νοµός Εύβοιας, λόγω και των σηµαντικών
ιδιαιτεροτήτων του, κυρίως γεωγραφικών και ανάγλυφου της πε-
ριοχής, αλλά και εποχικής επιβάρυνσης κατά τη διάρκεια των θε-
ρινών µηνών, δεν έχει την απαιτούµενη κάλυψη, αν συγκριθεί µε
άλλες γεωγραφικές περιοχές, που διαθέτουν αντίστοιχα χαρα-
κτηριστικά. Εποµένως η επίκαιρη ερώτησή σας εδράζεται σε
πραγµατικά γεγονότα και πρέπει να δροµολογήσουµε λύσεις. 

Ο Νοµός Εύβοιας καλύπτεται επιχειρησιακά από τους τοµείς
ΕΚΑΒ Χαλκίδας και Ιστιαίας. Στον τοµέα ΕΚΑΒ Ιστιαίας υπηρε-
τούν εννέα υπάλληλοι του κλάδου ΔΕ πληρωµάτων ασθενοφό-
ρων, εκ των οποίων η µία υπάλληλος απουσιάζει µε άδεια
µητρότητος και επειδή η δύναµη του ΕΚΑΒ δεν επαρκεί, ώστε να
υπάρχει ασθενοφόρο σε κάθε βάρδια, µε συνεννόηση και άριστη
συνεργασία µε το Κέντρο Υγείας Ιστιαίας, καθηµερινά, επιχειρη-
σιακά υπάρχει ένα ασθενοφόρο σε κάθε βάρδια, προκειµένου να
εξασφαλίζεται πλήρης κάλυψη στην αντιµετώπιση των έκτακτων
περιστατικών,  όταν δεν έχει ασθενοφόρο το ΕΚΑΒ και έχει βάρ-
δια το Κέντρο Υγείας Ιστιαίας.

Στη δευτερολογία µου θα σας πω και για τη Χαλκίδα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,

έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ελπίζω

στη δευτερολογία σας να µου απαντήσετε εάν υπάρχει σχεδια-
σµός για ανάπτυξη του ΕΚΑΒ στη νότια Εύβοια. 

Βεβαίως αυτά που παραθέσατε, είναι απολύτως πραγµατικά.
Και γιατί να µην είναι. Αλλά δεν µου απαντήσατε στο κορυφαίο
ερώτηµά µου: Η νότια Εύβοια θα αποκτήσει ΕΚΑΒ; Εδώ θα απο-
κτήσουµε εκατόν ογδόντα περίπου νέα ασθενοφόρα. Δοµή ΕΚΑΒ
όµως, θα έχουµε; Γιατί αν δεν έχουµε δοµή ΕΚΑΒ θα συνεχί-
σουµε πάλι µε τα ασθενοφόρα των τριακοσίων πενήντα χιλιάδων

χιλιοµέτρων, που σταµατάνε και τα σπρώχνουν στο δρόµο οι για-
τροί -όταν υπάρχουν- και οι νοσηλευτές που βρίσκονται µέσα. 

Το πρώτο ερώτηµα λοιπόν είναι αυτό. 
Το δεύτερο που έχω να σχολιάσω είναι, ότι ο διαγωνισµός του

ΕΚΑΒ, τον οποίο µας αναφέρετε, για τα εκατόν ογδόντα περίπου
ασθενοφόρα, έχει ξεκινήσει από τις 31 Ιανουαρίου του 2011. Σε
λίγο µπαίνει Μάιος του 2013. Και το ελληνικό κράτος δεν είναι
ικανό να τελέσει έναν διαγωνισµό -χωρίς να ξεπεράσει τα δυόµισι
χρόνια- για εκατόν ογδόντα ασθενοφόρα, που δεν θέλει και ιδι-
αίτερες τεχνικές προδιαγραφές. 

Βεβαίως ορθώς –γιατί κι εγώ το έχω ψάξει το θέµα- υπάρχει
µία προσφυγή στα δικαστήρια µε ενστάσεις, που είναι σύννοµο
δικαίωµα αυτών που λαµβάνουν µέρος στους δηµόσιους διαγω-
νισµούς. Από τον Ιανουάριο του 2011 όµως, µέχρι τον Ιανουάριο
του 2013, που έγινε αυτός ο διαγωνισµός, πέρασαν δύο ολό-
κληρα χρόνια. Και αυτά τα δύο ολόκληρα χρόνια είναι χαρακτη-
ριστικά της ραθυµίας, όχι των δηµόσιων υπηρεσιών, αλλά του
πολιτικού συστήµατος. 

Δεν ήσασταν εσείς Υπουργός. Αυτή όµως είναι η πραγµατικό-
τητα. Και τι να πούµε τώρα στους πολίτες; Ότι εδώ και δυόµισι
χρόνια έχουµε τα λεφτά στο ΕΣΠΑ και δεν µπορούµε να αποκτή-
σουµε ασθενοφόρα;

Όσο για το δεύτερο διαγωνισµό, θα µου επιτρέψετε να σας
πω ότι αµφιβάλλω αν θα γίνει στο ΕΣΠΑ, διότι το ΕΣΠΑ τελειώνει
στο τέλος του 2013. Με τους ρυθµούς που κινείται το δηµόσιο –
σέβοµαι απόλυτα τη φιλοδοξία σας- δεν υπάρχει περίπτωση να
γίνει. Άρα θα µείνουµε µε αυτά.

Ερώτηµα λοιπόν πρώτο, αναπάντητο µέχρι τώρα: Θα γίνει
ΕΚΑΒ στη νότια Εύβοια; 

Ερώτηµα δεύτερο, οφείλετε ως Υπουργός να µας πείτε, από
τα δέκα ασθενοφόρα, τα οποία είναι για τη Στερεά Ελλάδα, πόσα
είναι για την Εύβοια. Αν δεν µπορείτε, µετά από µία ερώτηση την
οποία έχω υποβάλει τέσσερις φορές –ήρθατε, µπορέσατε, κατα-
λαβαίνω τις υποχρεώσεις σας- να µας απαντήσετε ότι από τα
δέκα, εσείς που δεν έχετε ΕΚΑΒ, θα πάρετε τα πέντε, γιατί οι
άλλοι τέσσερις νοµοί έχουν ΕΚΑΒ, τότε δεν µου έχετε απαντήσει.
Κι εγώ βεβαίως, στους πολίτες, στους ανθρώπους οι οποίοι εν-
διαφέρονται –αυτούς εκπροσωπώ στη Βουλή- πρέπει να απαν-
τήσω ότι: Το Υπουργείο δεν σας έχει στο σχεδιασµό. Είστε στο
σωρό. Θα πάρετε αργότερα, όταν δηλαδή ο όποιος Υπουργός –
εύχοµαι να είστε εσείς- θα µας µοιράσει αυτά τα δέκα ασθενο-
φόρα για τη Στερεά Ελλάδα. Κι εκεί θα αρχίσει το
µαλλιοτράβηγµα. 

Τρίτο και τελευταίο που θέλω να σας παραθέσω -και βεβαίως
το ξέρετε- είναι το εξής: Η Εύβοια δεν έχει καινούργιο νοσοκο-
µείο, όπως έχουν οι άλλοι τέσσερις νοµοί. Έχει ένα µικρότερο
νοσοκοµείο, των απαιτήσεων του νοµού και εξαιρετικά παλιό.
Ούτε γι’ αυτό φταίνε οι πολίτες. Το νοσοκοµείο θα ξεκινούσε το
φθινόπωρο του 2009 και ήταν να παραδοθεί πριν από δεκαπέντε
µέρες. Και σήµερα, όχι απλώς δεν υπάρχει νοσοκοµείο, αλλά
υπάρχουν µόνο κάποια µπετά ούτε καν τοιχοποιία. Δεν φταίνε γι’
αυτό οι πολίτες, δηλαδή δεν φταίνε γιατί δεν έχουν νοσοκοµείο,
γιατί δεν έχουν ΕΚΑΒ σε όλο το νοµό. Στο ΕΚΑΒ που υπάρχει,
δεν υπάρχει προσωπικό. Δεν φταίνε οι πολίτες γιατί τα ασθενο-
φόρα είναι παλιά, από απόσυρση και δεν έχουν οδηγούς. 

Εποµένως εξακολουθώ να αιτούµαι στη δευτερολογία µου
από εσάς, κάποιες ουσιαστικές απαντήσεις –έστω µικρές- µε θε-
τικό πρόσηµο. 

Η παραδοχή της κατάστασης εκ µέρους σας, σας τιµά, γιατί
την αντιµετωπίζετε. Η περιγραφή της κατάστασης δείχνει ότι
είστε κυρίαρχος του προβλήµατος. Η θέση όµως την οποία έχετε
εκεί, είναι να δίνετε λύσεις. Και η θέση η δική µου είναι, να ζητώ
το αυτονόητο, πιστεύω, γιατί το είπατε κι εσείς, ότι η ερώτησή
µου εδράζεται σε πραγµατικά γεγονότα.

Εποµένως, κύριε Υπουργέ, θέλω να φύγω από εδώ µε απάν-
τηση. Θέλω µία απάντηση στιβαρή, δοµηµένη, µε µία στρατηγική
σε βάθος χρόνου, για να είµαστε όλοι κερδισµένοι σ’ αυτήν την
Αίθουσα, εγώ που ρωτώ, διότι θέλω να πάρω µία απάντηση για
τους πολίτες µου, από εσάς, που έχετε την ευθύνη του Υπουρ-
γείου και από την Κυβέρνηση, η οποία πρέπει να δείξει ότι τιµά
-σε έναν ελάχιστο βαθµό, µέσα σε δύσκολη συγκυρία- το κοινω-
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νικό κράτος, το οποίο βρίσκεται σε απόλυτο υποβιβασµό κι εξα-
θλίωση. 

Αυτά ζητώ. Δεν νοµίζω ότι ζητώ πολλά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής):  Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι έξι µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί
τους από το 4ο Γυµνάσιο Γιαννιτσών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κατ’

αρχάς, να πούµε ξεκάθαρα ότι υπάρχει απόφαση του Διοικητικού
Συµβουλίου του ΕΚΑΒ, τον Νοέµβριο του 2011, όταν και τότε είχε
γίνει αντιληπτό το πρόβληµα από το Υπουργείο Υγείας και τη δι-
οίκηση του ΕΚΑΒ και είχε ζητηθεί η κατανοµή θέσεων για µια επι-
κείµενη προκήρυξη διακοσίων οργανικών θέσεων, ΔΕ πληρωµά-
των ασθενοφόρων. Στην απόφαση αυτή λοιπόν του Νοεµβρίου
του 2011, είχε εγκριθεί η κατανοµή των θέσεων αυτών και από
τις διακόσιες οι επτά έπρεπε να είναι στο Αλιβέρι όπου είχε απο-
φασιστεί να δηµιουργηθεί νέος τοµέας στο ΕΚΑΒ. 

Όσον αφορά την υπόθεση αυτών των θέσεων που είχαν σταλεί
στο ΑΣΕΠ, θέλω να πω το εξής: Με τη µνηµονιακή δέσµευση του
1 προς 10 ως προς τις προσλήψεις και γενικότερα µε τη µείωση
των προσλήψεων στο δηµόσιο, επηρεάστηκαν και αυτές οι θέ-
σεις. Είναι όµως στο σχεδιασµό.

Για να δώσουµε και µια γρήγορη λύση στο πρόβληµα του προ-
σωπικού του ΕΚΑΒ, στα πληρώµατα, επειδή υπήρχαν πάρα
πολλά στελέχη και πολλοί εργαζόµενοι στην κατηγορία πληρω-
µάτων του ΕΚΑΒ, που είναι σε τηλεφωνικά κέντρα -υπηρετούν
εκεί, αντί να είναι έξω στα ασθενοφόρα- ζήτησα από τον
Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης, τον κ. Μανιτάκη, να δώσει
κατά προτεραιότητα, διοικητικό προσωπικό στο ΕΚΑΒ από τη δε-
ξαµενή των υπαλλήλων που είναι σε διαθεσιµότητα, δηλαδή από
αυτούς του 2000, τους πρώτους, να µας δώσει -µεταξύ των
άλλων εξακοσίων πενήντα θέσεων συνολικά, που ζητήσαµε στο
Υπουργείο Υγείας- γύρω στις πενήντα θέσεις για το ΕΚΑΒ, ώστε
να µπουν µέσα στα τηλεφωνικά κέντρα και την ίδια ώρα, να
βγουν πληρώµατα που απασχολούνται σε αλλότρια καθήκοντα -
στο τηλεφωνικό κέντρο- για να πάνε στα ασθενοφόρα. 

Σε αυτόν το σχεδιασµό ίσως να µπορούσαµε να εντάξουµε και
την ενίσχυση -µε κάποιες µετακινήσεις- σε επίπεδο πληρωµάτων
και στα δύο ΕΚΑΒ στην Εύβοια.

Να σας πω κάτι, σχετικά µε το διαγωνισµό για τα ασθενοφόρα.
Επειδή έχετε κάνει Υπουργός επί µακρόν διάστηµα, θα γνωρίζετε

το βασικό πρόβληµα, που είναι οι δικαστικές προσφυγές και το
θεσµικό πλαίσιο που διέπει τις προµήθειες στη χώρα µας. Είναι
από τις πιο δύσκολες περιπτώσεις που µπορεί να έρθει αντιµέ-
τωπη µια πολιτική ηγεσία, όταν έχει έναν διαγωνισµό, που έχει
τα λεφτά και οι διαγωνιζόµενοι έχουν προσφύγει στα δικαστήρια
και αυτά καθυστερούν να πάρουν τις αποφάσεις και τίθεται σε
οµηρία η πολιτική ηγεσία, ο κόσµος που έχει την πρώτη προτε-
ραιότητα στο να εξυπηρετείται. Πραγµατικά είναι από τις περι-
πτώσεις που, όταν είναι στο δικαστήριο για να εκδικαστεί η
υπόθεση και δεν έχει τελειώσει ο διαγωνισµός, δεν έχεις και
πολλά να κάνεις ως πολιτική ηγεσία.

Σε κάθε περίπτωση, πρέπει να σας πω ότι λαµβάνω σοβαρά
υπ’ όψιν την ερώτησή σας και το ενδιαφέρον. Σίγουρα µε την επί-
καιρη ερώτησή σας το έχετε επαναφέρει στην επικαιρότητα. Και
όταν θα τεθεί θέµα είτε κατανοµής προσωπικού είτε ολοκλήρω-
σης του διαγωνισµού µε τα ασθενοφόρα και κατανοµής αυτών,
θα το λάβουµε σοβαρά υπ’ όψιν για να ενισχύσουµε και την Εύ-
βοια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Η τρίτη µε αριθµό 1374/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών, σχε-
τικά µε το πρόγραµµα ΕΣΠΑ για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς
της χώρας, διαγράφεται µετά από συνεννόηση που επήλθε µε-
ταξύ του κυρίου Βουλευτή και του κυρίου Υπουργού και θα συ-
ζητηθεί εν ευθέτω χρόνω.

Επίσης, η έκτη µε αριθµό 1376/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε το ηλεκτρονικό περιουσιολόγιο, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 1375/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Μαρίας Ρεπούση προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τους διορισµούς
των εκλεγµένων µελών ΔΕΠ στα πανεπιστήµια της χώρας, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων. 

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Κυριακή 28 Απριλίου 2013, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε τη
συµπληρωµατική ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί. 
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